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1 

2 

P R O C E E D I N G S 

MR . DAVIS : Good morning . This is t he 

3 trans cr i bed interview o f Rinat Akhmetsh i n . On 

4 October 18 , 201 7 , Chairman Grassley sent Mr . 

5 Akhme t shin a le t ter s t a t ing tha t t he Judiciary 

6 Commi t tee was seeking in f orma t ion related to a 

7 mee ting held on June 9 , 2016 , at Trump Towe r , as 

8 well as r e late d mat t ers . The l e t t er reques t ed an 

9 interview and cert a i n c a tegor i es of document s . 

1 0 In respo nse , Mr . Akhmetshin has through 

7 

11 h i s counsel a greed t o this voluntary i n t ervi e w and 

1 2 yes t erday provided 13 pages of documents . 

1 3 Would the witness please state you r name 

1 4 for the r e cord . 

15 

16 

MR . AKHMETSHIN: Rina t Akhmetsh i n . 

MR . DAVIS : On behalf of the Chairman , I 

17 wa n t t o thank Mr . Akhme t shin f or appear i ng here 

1 8 t oday . My name is Pa t rick Davis , and I' m the 

1 9 Deputy Chi e f I nves t i gat i ve Co uns e l with the 

20 Commit t ee ' s ma j ority staff . 

21 I'l l ask everyone else fr om t he Commi t t ee 

22 who is here to introduce themselves as well , and 

23 we ' ll get to Mr . Akhmetsh i n ' s counsel in just a 

24 f e w moment s . 

25 MR . FOSTER : I' m Jas o n Fos ter . I ' m the 



1 Chie f Investigative Counsel f or the Cha i rman , 

2 Chairman Grassley ' s s t aff . 

3 MR . HOLMES: Lee Ho lmes , Ch i ef Counse l t o 

4 Lindsey Graham . 

5 MS . QUINT: Lara Quint, Chief Counsel f or 

6 Senator Whi t ehouse . 

7 MS . MEYER : Caitl i n Meyer , Se nato r 

8 Feins t ein ' s office. 

9 MS . CLAFLIN: Mol l y Cl afl i n , Counse l f o r 

10 Senator Feinstein . 

8 

11 MS . SAWYER : Heather Sawyer , General Counsel 

1 2 f or Senator Feins t ein . 

1 3 SENATOR BLUMENTHAL : Richard Blumenthal , 

1 4 U. S . Sena t or , Connecticut . 

1 5 MR . PRI VOR : Br i an Privor, Senior Counsel 

16 f or Senator Feinstein . 

1 7 MR . PARKER: Daniel Parker, I nves tigative 

1 8 Assis t ant , Chairman Grassley. 

19 MS . NIKAS : Katherine Ni kas , Invest i gat i ve 

20 Counsel , Chairman Grassley . 

21 MR . FLYNN-B ROWN: Josh Flynn- Brown , 

22 Investigative Counsel f or Senator Grassley . 

23 MR . DAVI S : The Federal Rules o f Civil 

24 Procedure do no t apply to any of t he Commit t ee ' s 

25 investigative act i v i t i es , incl udi ng transcribed 



1 interviews . There are some guidel ines we f ol l ow, 

2 and I ' 11 go over t hose now . 

3 Our question i ng wi l l proceed in rounds . 

4 The majority staff will ask questions first for 

5 one hour . Then t he minori t y s t a ff wi ll have the 

6 opport uni t y to ask ques t ions for an equal amount 

7 of time . We wi l l go back and f orth unt i l there 

8 are no more questions and the interview is over . 

9 We typ i cal l y take a short break at the 

10 end of each hour , but should you need to take a 

11 break a t any other t ime , please jus t le t us know . 

1 2 We can discuss taking a break for lunch whenever 

1 3 you ' re ready t o do that . 

1 4 We have an official repo rter taking down 

1 5 everyt h i ng we say to make a wri t ten record , so we 

16 ask that you give verbal responses to all 

1 7 q uest i ons . Do you unders t and? 

1 8 MR . AKHMETSHI N: Yes , I do , sir . 

1 9 MR . DAVI S : So that the court reporter can 

20 take down a clear record , we ' ll do our best to 

21 l i mi t the number of people direct i ng ques t ions t o 

22 you during any given hour to those whose turn it 

23 is . I t ' s also i mportant t hat we don 't t alk over 

9 

24 one anot her or int errupt each o t her if we can help 

25 it . That goes f o r everybody present at today ' s 



1 0 

1 interview . 

2 While Sena t ors on t he Commit t ee may 

3 obs erve, t he Chairman and Ranking Member have 

4 agreed that only staff will ask questions . 

5 We encourage witnesses who appea r be f ore 

6 the Commi ttee to consult freely with counsel if 

7 they s o choose . Yo u are appeari ng here today wi th 

8 counsel . Counsel , please state your name for t he 

9 record. 

1 0 

11 

1 2 

MR . TREMONTE : My name is Michael Tremonte . 

MR . GI BALDI: And Mi chael Gi baldi . 

MR . TREMONTE: And as we have indicated to 

1 3 the court reporter , we ' re f r om the same fi rm, 

1 4 whi ch i s Sher Tremonte in New York . 

15 MR . DAVIS: We want you to answer o ur 

16 questions in the most complete and truthful manner 

17 possible , so we will t ake o u r time. If you have 

1 8 any questions or if you don't understand any o f 

1 9 o ur quest i o ns, please let us know . If yo u 

20 hones tl y don 't know the answe r t o a question or 

21 don 't remember, it's best not to guess . Just g i v e 

22 us your best recollection . It ' s okay to tell us 

23 if you learned i n f ormat i on f rom someone else if 

24 you indicate how you came to know the information. 

25 If there are things that you don ' t know or can ' t 
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1 remember , we ask that you in f orm us to the best o f 

2 your knowledge who mi ght be able to provide a more 

3 complete answer to the ques tion . 

4 This interview is unclassified, so if any 

5 q uestion calls f or informat i on t hat you know t o be 

6 classified, please state t hat f or the record as 

7 wel l as the reas o n f o r the classification . 

8 once you've clarifi ed that, to t he ext ent 

Then 

9 possible, please respond wi th as much unclassified 

10 information as you can . If we need to have a 

11 class ifi ed session later, that can be arranged . 

12 It is t his Committee's practice to honor 

1 3 valid commo n l aw pri v i lege claims as an 

1 4 accommoda tion to a witness or party when t hose 

15 claims are made in g ood faith and accompanied by 

16 sufficient explanation so that the Committee can 

17 evaluate t he claim . When deciding whether t o 

1 8 honor a privilege , t he Commit t ee weighs its need 

1 9 f or the in f ormation aga i nst any legi timate basis 

20 for withholdi ng it. The Commit t ee typi cally does 

21 not honor contractual confidentiality agreements . 

22 You should understand that although the 

23 interview is no t under oa t h , by law you are 

24 required to answer ques tions from Congress 

25 truthful ly . Do you understand that? 
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MR . AKHMETSHIN : Yes , I do, sir . 1 

2 MR . DAVIS : Specifically, 18 U.S.C. Section 

3 10 01 makes it a crime to make any materially 

4 false, fictitious, or fraudulent statement or 

5 representat i on in the course o f a congressional 

6 investigation. That statute applies to your 

7 statements in this intervi ew . Do you understand 

8 tha t? 

9 

10 

MR . AKHMETSHIN: Unders t ood, sir. 

MR . DAVIS: Witnesses who knowingly provide 

11 f alse s t a tements could be subject to cr i minal 

12 prosecution and imprisonment for up to five years . 

13 Do you understand this? 

1 4 

15 

MR . AKHMETSHIN : I do unde rstand, sir . 

MR . DAVIS: Is there any reason you 're 

16 unable to provide truthful answers to today ' s 

1 7 quest i ons? 

1 8 

19 

MR. AKHMETSHIN: There is no reason. 

MR . DAVI S : Fi nally, we ask that you not 

20 speak about wha t we discuss in t his inte rview with 

21 anyone else o utside o f who 's here in the r oom 

22 today in order to preserve the integrity o f our 

23 investiga tion . We also as k tha t you no t remove 

24 any exhibits or other Commi ttee documents from t he 

25 interview . 
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1 I s there a nything else that my col l eagues 

2 from t he minority want to add? 

3 MS . SAWYER : No , thank yo u. 

4 MR . DAVIS: The t ime i s now 9 : 4 7 , and we 

5 will get started with our fi rst hour o f questions . 

6 EXAMINATION BY COUNSEL FOR THE MAJORITY 

7 BY MR . DAVI S: 

8 Q. Please s t a t e your full name for t he 

9 record . 

1 0 A. Rinat Akhmetshi n . 

11 Q. Where do you currently reside? 

12 A. I r es ide in Washington , D. C., 

1 3 

14 Q. Whe r e a r e you from origina lly? 

15 A. I was born in Kazan , Russ i a , actua ll y 

1 6 Soviet Union at that time . 

17 Q. When did you move to t he United States? 

1 8 A. I a rrived to United St a tes in 1 99 4. 

1 9 Q. When did you become an American citizen? 

20 A. I became a U. S . citizen i n 2009 . 

21 Q. Are yo u a d ua l c iti zen o f the Russ i an 

22 Federat i on or any other country? 

23 

24 

25 

A . I am . 

Q. I s it the Russian Federation? 

A. Russ i a n Federation , c o rrect . 



1 

2 

Q. What is your educational background? 

A. I have a Ph .D. My highest I have 

14 

3 s e v eral degrees . My highest degree is a Ph.D. i n 

4 bioorganic chemistry . 

5 Q. And wha t is your pro fe ss i onal background? 

6 A. I am a consultant, media consultant, and 

7 lobbyi st sometimes . 

8 MR . DAVIS : Okay . I'd like you to t ake a 

9 look a t a document . Thi s is your swo rn 

1 0 declaration from the Egiazaryan v . Zalmayev 

11 laws uit. We 'll label this Exhibi t 1. 

1 2 [Akhmetshin Exhibit 1 was marked for 

1 3 identification.] 

1 4 MR . TREMONTE: Since t here ' s no question 

15 pending , I' m go i ng t o remind my c lient , whenever 

16 you ' re presented with a d ocument that ' s been 

17 marked as an exhibi t, you wan t t o take t he time to 

1 8 read it care f ully be f ore you answer any questions . 

1 9 MR . AKHMETSHIN : Okay . 

2 0 BY MR . DA VIS : 

21 Q. I' d li ke you to l ook at paragraph number 

22 5 in which you stated , " Some o f my clients are 

23 nat i onal governments or h i gh-rank i ng o ffi cials i n 

24 those government s ." 

25 Mr . Akhmetshi n , whi ch governments have 



1 been yo ur clients . Pl ease list every o ne . 

2 A. I have r epresented Government of 

3 Kyrgyzstan , and I a l so wo rked for the Government 

4 of Kazakhstan . 

5 Q. What was the context of your work for 

6 each government client? 

7 A. Government o f Kyrgyzstan , I was wo rking 

8 on a number of issues for the office -- through 

15 

9 the l aw firm f o r the Office o f Prosecutor General 

1 0 of Kyrgyzstan after their revolution . And for 

11 Government o f Kazakhstan , I worked on issues o f 

1 2 recovering stolen money . 

13 Q. And when did the work f o r each o f those 

1 4 countries occur? 

15 A. Kyrgyzstan , I believ e it was in 2005 , 

16 around-- I don ' t remember exactly, sir , but 

17 somewhere a round 2005 , 2006 . 

1 8 Q. And for Kazakhstan? 

19 A. Fo r Kazakhstan , it was aro und 2 009, 2 010. 

20 Q. How many clients do you have in an 

21 average year? 

2 2 A. Not as many as I want , but maybe one or 

23 t wo . 

24 

25 



1 

2 

3 

4 

5 

6 

7 

8 

9 

10 

11 

12 

1 3 

14 

15 

16 

1 7 

1 8 

1 9 

20 

21 

22 

23 Q. Have you ever wo rked , directly or 

24 indirectly, f or the Russian Government, whe t her 

25 the Russian Federat i o n or the Sovi et Uni o n? 

1 6 



1 7 

1 A. I never wo rked f or Russian Federat i o n, 

2 and I served in the military for Soviet Union . 

3 MR . DAVI S : Okay . I' d l ike you to t ake a 

4 look at another document . This is your deposition 

5 f rom t he E giazaryan v . Zalmaye v lawsuit . 

6 will be Exhibit 2 . 

7 [Akhmetshi n Exhibi t 2 was marke d f o r 

8 identification . ] 

9 [Pause . J 

This 

10 MR . DAVIS : Do n ' t worry . We won ' t be going 

11 through the whole thing . 

12 MR . TREMONTE: Good . 

1 3 BY MR . DAVIS : 

1 4 Q. First I'd like you to t ake a l ook at 

15 pages 58 and 59 . 

16 MR . TREMONTE : I ' m sorry . Can you just give 

17 a little context on this? Yo u s a id it ' s a 

1 8 deposition transcript from 

1 9 MR . DAVI S : That ' s right . I t ' s f r om the 

20 Egiazaryan v . Zalmayev case . This was a 

21 depos i t i o n of Mr . Akhmet s hin i n March o f 2012. 

2 2 

23 

MR . TREMONTE : Thank you . Which page? 58? 

MR . DAVI S : 58 and 59 . 

2 4 BY MR . DA VI S : 

25 Q. The d e p osition conta i ns thi s exchange 
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1 between the attorney and you : " Did you 

2 participate in the wa r in which Russia was engaged 

3 in Afghan i s tan before comi ng t o the United 

4 States? " 

5 

6 

7 

8 

"Answer : I n some capac i ty ." 

" Question : "I n wha t capacity?" 

"Answer : Soldier ." 

" Question : Have you eve r worked for the 

9 Russ i an Government other than as a so l d i er? " 

1 0 "Answer : Just U. S . -- Soviet army, U. S . 

11 Army o f U. S . S . R. " 

12 Then a bit later on page 59 , the re's the 

13 foll owi ng excha nge : 

1 4 " Question : When you served as a soldier , 

15 who d i d you s erve for?" 

16 "Answer : I served for the Soviet Army . I 

17 did not work ." 

1 8 " Question : Okay. Did you -- you work in a 

19 specific division or department when you served 

20 for the Soviet Army? " 

21 "Answer : I was -- e v ery so l d i er served in a 

22 specific department . I did serve in my unit ." 

23 

24 

25 

"Question : What unit was tha t?" 

"Answer : Do you need the number? " 

"Question : What was the -- yes , the unit 



1 number? " 

2 "Answer : 1 - - 12129." 

3 If you 'll turn to pages 1 44 and 1 45 , 

4 there ' s another passage I'd like you to review 

5 be f ore I ask a few ques tions . 

6 I n this exchange, t he ques tioner 

19 

7 re f erences a book by Steve Le Vine t i t l ed " The Oi l 

8 and the Glory ." Tha t b o ok mentions you . The 

9 depos ition has thi s exchange : 

10 " Do you recall that it also refers to you as 

11 a f ormer Soviet Army cou n t erintelligence o ffi cer? " 

"Answer : It does ." 1 2 

1 3 Then o n l ine 20 o f that page , " Is the 

1 4 s t a t ement tha t you are former Soviet Army 

1 5 counter i n t e lligence o fficer a correct s t a t ement? " 

16 "Answer : It ' s not , uh , exactly correct 

1 7 s t a t ement ." 

1 8 " Ques tion : Do you know wha t t he t erm 

1 9 ' Osobi st ' means? " 

20 "Answer : Osobi st , Osoby Otdel , Osobi st? 

21 Yes , it' s cal l ed ' Special Service ."' 

22 " Question : And is -- is that -- were you an 

23 Osobist in t he Soviet Army? " 

24 "Answer : Our service had -- was -- has been 

25 loosel y associ ated with these services ." 
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1 "Question : Can you describe f o r us what yo u 

2 understand t he t erm ' Osobis t' to mean? " 

3 "Answer : I t ' s ca l led the special 

4 department . Osoby Otdel , Special Department ." 

5 " Ques t ion : And i t -- does i t -- i t have 

6 play a role in count erintelligence? " 

7 

8 

"Answer : 

" Ques t ion : 

Some parts of it d o es -- d o , yes ." 

Okay . Is the characterization 

9 o f yo u as a counter i nte l l i gence o ff i cer accurate? " 

10 

11 

"Answer : It ' s not accurate ." 

" Ques t ion : Di d you tell him you were a 

1 2 counterint el 1 igence officer? " 

13 "Answer : I told him I was a c ommandant , 

1 4 this person ." 

15 Mr . Akhmetsh i n , yo u sa i d in th i s 

16 deposition that the statement that you are a 

17 f ormer Soviet Army count erintelligence o f ficer i s 

1 8 not " exact ly correct . " I s i t partially correct ? 

19 A. It ' s not correct at all . 

20 

21 

Q. Okay . What was incorrect about it? 

A. I was never a -- I was served -- I 

2 2 served-- let me use my words carefully here . I 

23 served i n a uni t as a Sovie t sold i er o f the -- as 

24 an army -- enlisted army officer , sergeant at tha t 

25 time . I served in a unit which provided support 
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1 f or Os oby, f o r c o unterintelligence unit . 

2 Q. Have you ever served in an inte lligence 

3 o r counterintel l igence capacity for the Soviet 

4 Union or the Russian Federation? 

5 A. I have not . 

6 Q. Have you ever worked with the GRU? 

7 A. I have never worked with GRU . 

8 MR. FOSTER: What was your answer to the 

9 l as t question? I never worked with? 

1 0 MR . AKHMETSHIN : I never served with GRU . 

11 BY MR . DA VIS : 

12 Q. Did you ever work with them informally? 

13 A. I never wo rked with them informally . 

14 Q. Have you ever worked with Osoby Otdel? 

15 A. I serv ed in a unit which provided support 

16 f or Osoby Otdel . Army unit . 

17 Q. Mr . Akhmetshin , have any of your family 

1 8 members worked for Russian intelligence? 

19 

20 

A. They have no t . 

Q. Have any of your family members worked 

21 for U. S . inte l ligence , including the FBI? 

2 2 

23 

A. No , sir . 

Q. Moving on , regardless of where they are 

24 regist e r ed , which Russian companies and Russian-

25 owned companies have yo u wo rked for? 
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1 A. I wo rked for -- I'll try to p u t it 

2 chronologically . I wo rked for oil company c a ll e d 

3 Sev ernaya -- S- E- V- E- R-N-A-Y-A -- Neft -- N-E-F-T. 

4 It was in early 2 0 00s . 

5 which was a ssoc i a ted 

I wo rked for a hedge fund 

owned by the s a me person 

6 who used to own that company, which started 

7 pro c e edings o f sal e o f that o il company . I have 

8 worked for -- in lega l proceedings , I worked for a 

9 Rus sian company cal l ed EuroChem . And I think 

10 that ' s pretty much what comes to my mind so far. 

11 Q. As part o f your work , h a ve you ever p a id 

1 2 journalists to publish stories that were in your 

13 clients ' inte r e st? 

A. I never paid journalists. 1 4 

1 5 Q. I' d li ke to move o n t o your relationship 

16 with Ms . Veselnitskaya . 

1 7 MR . TREMONTE: Ma y we have just one moment, 

1 8 please? 

19 

20 

21 

MR . DAVI S : Of c o urs e . 

[Counsel confers with witness .] 

MR . AKHMETSHIN: Oh , I' m s o rry. It' s a 

2 2 Cyprus company but owned by Russian individual, 

23 Prevezon . Sorry . P- R-E-V-E-Z- 0 -N. 

24 MR. TREMONTE: Yeah , and just to clarify the 

25 record , I beli e v e Mr . Akhme tshin stated in 
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1 response to that q uestion that he worked f or at 

2 l eas t one -- I believe it's actua lly t wo companies 

3 in a l ega l capacity, and I believ e i n tho se 

4 instances Mr . Akhmetshin was employed by a law 

5 fi rm t hat was in turn retained by the company, so 

6 I don't think the employment relationship is 

7 d i rect . 

8 

9 

MR . DAVIS : Thank you for clarifying . 

MR . TREMONTE: Sure . 

1 0 BY MR . DA VIS : 

11 Q. Did you have any o t her indirect 

1 2 employment relationships wi t h Russian companies? 

1 3 A. Not with Russian . 

1 4 Q. When did you first have communications 

15 with Na t a li a Vese l n itskaya? 

16 A. Could you clarify? When did I meet her 

17 fi rst? 

1 8 Q. When did you interact wi t h her first , 

1 9 whether it was via emai l or phone --

20 A. Understood . 

21 Q . -- o r i n person? 

22 A. I met Natalia Veselnitskaya for first 

23 time i n late 2015 . 

24 Q. How did you first connect wi t h her? Did 

25 you initiate the contact? Did she? Or did a 



1 third party? 

2 A. A t hird party initi a t ed contact. 

3 Q. And who was t hat third part y? 

4 A. A partner in a law firm. 

5 Q. Was i t a part ner from Bake rHostetler? 

6 A. It was a part ner in Bake rHostetler. 

7 Q. And was i t Mark Cymrot o r --

8 A. It was Mark Cymrot . 

9 Q. To the bes t of your knowl edge , is 

1 0 Veselnitskaya an attorney f or the Russian 

11 Government ? 

1 2 A. I don 't believe so . 

Ms . 

1 3 Q. Do you know if she ever has been an 

1 4 a ttorney for t he Russian Government? 

1 5 A. She served as ass istant Russ i an -- she 

16 served in an o ffice of -- Russian prosecutor ' s 

1 7 o ffi ce . 

1 8 MR . TREMONTE: Okay . Just again , so t he 

1 9 record ' s clear , you were asked d o you know . Do 

20 you have firsthand knowledge of tha t or i s t hat 

2 1 something you --

22 MR . AKHMETSHIN : I learned it from the 

23 med i a . 

2 4 BY MR . DA VI S : 

25 Q. From the medi a , okay . Not f r o m Ms . 

24 



25 

1 Veselni tskaya herself? 

2 A. I don 't remember her being specific about 

3 that . 

4 Q. When you first interacted with Ms . 

5 Veselni t skaya , what d i d you understand her 

6 business t o be? 

7 A. My understanding was and she was 

8 introduced t o me as a co- counsel , Russian co-

9 counsel for the c i v i l forfe i ture case in So uthern 

10 District of New York . 

11 Q. And as f ar as you unders t ood i t, was she 

1 2 representing was she Prevezon Holdings ' 

1 3 attorney or a perso na l atto rney f or Mr . Katsyv? 

1 4 Or b oth? 

1 5 A. I' m no t sure . 

16 Q. What is your understanding of her 

1 7 relat i onship wi t h Prevezon Hold i ngs? 

1 8 A. My understanding tha t she firs t o f all 

1 9 was a c l o se perso na l fr i end o f the owner o f 

20 Prevezon , but also she was a co- counsel . I would 

21 bel i eve tha t -- I never -- t o be ho nest , I never 

22 kind of made that distinction . She was there 

23 always . But my understanding tha t she was a co-

24 counsel f or Prevezon in those proceedings . 

25 Q. And what ' s your understandi ng o f her 
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1 relationship with Denis Katsyv? 

2 A. I believe that she a lso represented him 

3 on a previ o us -- she t o l d me tha t she represented 

4 him in previous legal proceedings in Russia , and I 

5 know for a f act tha t they're very old fri ends . 

6 Q. What ' s your understanding of her 

7 relationship with Pyotr --

8 MR . FOSTER: Before you go on , wha t were 

9 those previous l ega l proceedings , if she t o l d you? 

1 0 What were they about? 

11 MR . AKHMETSHIN : She mentioned to me that 

12 the re was an extortion case . The re was Denis 

13 Katsyv, there was an attempt t o extort him, and 

14 they kind of fought tha t case , and the people who 

15 tried to exto rt h im were impr i soned. 

16 BY MR . DAVIS : 

17 Q. What is your understanding of Ms . 

1 8 Veselnitskaya ' s relationship with Pyotr Katsyv? 

19 A. I'm not aware of that . I'm sure they ' re 

20 -- I might have seen them toge ther once , but I'm 

21 not s ure about the extent o f their relations. 

22 Q. Al l right . What ' s your understanding o f 

23 her relationship with Aras Agalarov? 

24 A. I'm not aware of this. 

25 Q. With Emin Agalarov? 
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1 A. I' m not aware o f this rel ations . 

2 Q. And what about her relationship wi t h Yuri 

3 Cha ika? 

4 A. I'm not aware of this relations. 

5 Q. Ha s Ms. Veselnitskaya ever directly p a id 

6 you f or your services? 

7 A. She has never paid me direct l y . 

8 Q. Were you ever paid by Prevezon Holdings 

9 o r its affi liated companies? 

10 A. I have never been paid by Prevezon 

11 Holdings . 

12 Q. What was your relationship, if any, wi t h 

1 3 Preve z o n Ho ldings? 

1 4 A. I worked as a consul t ant for the law 

1 5 firm, which -- U.S. law firm wh i ch repres ented 

16 Preve zon in civil forfeiture proceedings in 

1 7 Sout hern District o f New York. 

1 8 Q. Was t hat BakerHostetler? 

1 9 

20 

A. I t was BakerHostet l er , yes , sir . 

Q. Did you continue as a consul t an t on t hat 

21 case af t er Baker and Hostetler ceased to be 

22 attorney o f record? 

23 A. No. 

24 Q. So is it correct then t hat you were paid 

25 f or this work by BakerHostetler? 
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1 A. That is c o rrect , s i r . 

2 Q. Okay . Do you know Ed Lieberman? 

3 A. I d o know Ed Li eberman . 

4 Q. When did you first meet him? 

5 A. I me t Ed Li eberman fi rst in t he f a ll o f 

6 1 998 . 

7 Q. As f ar as yo u know, what is Mr . 

8 Lieberman's busine ss? 

9 A. Mr . Lieberman i s an at t o rney. 

10 Q. And what is the nature of your 

11 relat i onship with h i m? 

1 2 A. He was -- he was an at t orney f or my first 

1 3 e mpl o y e r h e r e in -- o n e o f my fi rst e mpl o y e rs here 

1 4 i n Wa shington , D. C., whil e he was a part n e r a t 

1 5 Coudert Bro t hers , C- 0 -U-D-E-R-T Bro t hers , law 

16 firm. And after he left that practice , he and I , 

1 7 we represent a number o f cl i ents t oge t her . 

1 8 Q. And who was your first employer here? 

1 9 A. My fi rst e mpl o y e r was Zurich- based 

20 foundation c a ll e d Ka z akhs t a n 21st Ce ntury 

21 Founda tio n . 

2 2 Q. What did yo u understand Mr . Lieberman's 

23 role t o be i n the Preve zon- a nd Magni t sky Act -

24 related work? 

25 A. I t is my understanding that Mr . Lieberman 



29 

1 provided l ega l opi n i o n f o r proceedings i n i n 

2 connection wi t h the civil forfeiture case in 

3 Southern District o f New Yo rk o n Prevezon . 

4 Q. What was your involvement with Mr . 

5 Li eberman in t he course o f t he Prevezon- Magni t sky 

6 work? 

7 A. I never wo rked d i rectly with him . I had 

8 my own -- he is a tax a t torney, so he -- I believe 

9 he provi ded -- he ' s actua l ly very wel l establ i shed 

10 and well - respected tax attorney . And so he was 

11 invi ted to provi de a legal op i n i on on and he had 

1 2 done ext ensive work in Russian in Soviet Union 

1 3 and Russian Federat i o n . So he i s an expert o n 

1 4 both Russian and U. S . taxation . 

1 5 Q. Can yo u please exp l a i n how and why the 

16 Human Rights Accountability Global Initiative was 

1 7 created? 

1 8 A. That f oundation was crea t ed t o advance a 

1 9 number o f issues here in Washi ngton , D. C., and i ts 

20 ultimate goal was to restart adopt ion of Russian 

21 o rphans by U. S . c i t i zens . 

2 2 Q. And was the predicate for that 

23 res t ora t ion removi ng t he Magn i tsky Act ? 

24 

25 

A. No , sir . 

Q. What act i o ns did you v i ew as necessary to 
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1 resto re the adoptio n program? 

2 A. As I mentioned -- if I may explain , as I 

3 mentioned, there were like ultimate goa l and a few 

4 intermediate goals around that , so I will give you 

5 the h i s t oric b a ckground . 

6 I n the course of my work for 

7 BakerHostetler , I was invited to analyze s ome 

8 documents and -- both in Russian and English , 

9 documents fr om the d o cket in the civi l f o rfeiture 

1 0 case . And while reviewing these documents , I 

11 discovered t hat some o f the English tra nsl a tions 

1 2 which were fil ed -- of some documents which were 

13 filed with the c o urt in Southern District are 

1 4 inaccurat e and f als ified. So , for exampl e , there 

15 will be a depos itio n , pro t o co l deposition o f a 

16 witness , for example , actually Mr . Magnitsky, and 

17 tha t protocol wa s -- and i t had this i t' s a ll 

1 8 handwri tten , and t hen the r e wou ld be an English 

19 translation , since I speak b o th Russian and 

20 English , and I read them side by side . And in t he 

21 Engli sh trans l a tion, I' ve seen li ke l a rge 

2 2 paragraphs o f text which did not exist in the 

23 Russian origina l. They had PDF Xerox cop i es o f 

24 Xerox copies of thos e documents. And it was 

25 interesting . The parts where it abs o l utely --



1 like no t even related to these thi ngs , and then 

2 the description of t he document was -- for 

3 examp l e , the document wou ld be deposi tion o f the 
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4 interrogation of someone who is suspected in li ke 

5 tax case , but in English t ranslat i on it will s ay 

6 li ke t his is t he first report, whis tleblowing 

7 report o f thing where not even l ike where these 

8 like policemen we re i ndicated . And there a re not 

9 even names of policemen in Russ i an documents . 

10 They're not even mentioned by name or nothing of 

11 any whistleblowing activi t y was even ex i s t ed in 

12 that t hing . 

1 3 So I fi nd i t shocki ng , and so and I 

1 4 discovered a number of inconsistencies in the 

15 proces s o f reviewing documents i n the docket i n 

16 Southern District , and I alerted partners , partner 

17 from BakerHostetler to t hose incons i s tenc ies. 

1 8 I n addition to that, I also reviewed 

1 9 these video interviews o f o ne o f the persons who 

20 was i nitiated -- who initi a t ed t hat case in 

21 Southern District and a l so reviewed hi s 

22 testimonies to Congress . At least at that time 

23 there were t wo testimon ies wh i ch I studied 

24 carefully, and I found t he completely different 

25 descriptions o f events i n each case . And then , 
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1 you know, there were l ike other k i nd o f 

2 explanations of those events in othe r things. So 

3 the s t o ry was ever changing . 

4 Q. Was that Mr . Browder ' s testimony? 

A. That is correct, s i r . Yes. 5 

6 

7 

Q. I didn 't mean t o cut you of f. Conti nue . 

A. Yes , s i r . So I alerted Mark Cymrot from 

8 BakerHostetler of this t hing , and he sugges t ed me 

9 to present t hese finding s to his cl i ents . 

1 0 having said that , I also looked into this 

And so 

11 Magni t sky law. So when I see , and i t was very 

1 2 often , it's written that, you know, just I worked 

1 3 to overturn sanct i o ns to please Kreml i n , that ' s 

1 4 absolute ly no t true . I n t he process of my work, I 

1 5 t he on l y thing I -- I circulated two document s 

16 to the members and staff on the relevant 

1 7 commi ttees and subcommi ttees , and a t no point , at 

1 8 no time did I ask to overturn sanctions . I 

1 9 actua l ly supported passage o f this global law . 

20 But I encouraged Members of U. S . Congress to check 

21 the f ac t s , because I a lso d i scovered t hat the 

22 facts of Magnitsky story which were presented by 

23 Mr . Browder to t he U.S. Congress we re never 

24 checked , factually checked for accuracy . And also 

25 I d i scovered that he was convi cted o f tax f raud 



1 f or which Mr . Magnitsky was interrogated , so the 

2 only t hing I ever asked i n t he process of my 
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3 lobbying wo rk in connection with that bill was t o 

4 investigate the facts of this thing , and just it 

5 wasn 't very difficult, and I provided exa mples o f 

6 inaccuracies o f these things. 

7 Q. So was that action undertake n as part o f 

8 the Human Rights Account ability Global I nitiative , 

9 o r was that as part o f yo ur work a s a consultant 

10 for Baker and Hostetler --

11 A. No, it was done f or 

12 Q. Or both? 

1 3 A. No , sir . I t was done expl i c i t l y in my 

1 4 capacity as worki ng lobbyist for HRAGI. HRAGI, H-

15 R-A-G-I. That's i n t erchangeable wi th Human 

16 Accountability . 

1 7 MR . FOSTER: I' m sorry. So could you j u s t 

1 8 back up then and explain general l y speaking wha t 

1 9 your the nature o f your c o nsultant work f o r 

20 BakerHostetler and Prevezon was? Wha t wa s your 

21 role? What were yo u d o i ng? 

2 2 MR . TREMONTE: So Mr . Akhmetshin will do his 

23 best t o provide a n answer tha t doesn 't t rea d on 

2 4 the a ttorney-client privilege , but I t hink at a 

25 general level he can give an explanat i o n. 



1 MR . FOSTER : I' m not asking f or 

2 communications with the client. 

3 was the nature of h i s work . 

MR . TREMONTE : Okay . 

I'm asking wha t 

4 

5 MR . AKHMETSHIN: Ye ah , t hank you . I was 

6 brought in t o -- and I do that wo rk I wou ld say 
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7 f requently, but I ' ve done that work be f ore . I was 

8 brought in t o r eview documents in run-up t o 

9 BakerHostet l er was about t o conduct a number of 

1 0 depositions of b oth -- o f people , people in 

11 connect i on with tha t civil f or f ei ture case . And 

1 2 some o f them we r e like U.S. agents , Treasury 

1 3 agents , Homeland Security agents . There was Mr . 

1 4 Browder and some number of o ther people . So I was 

15 inv ited to rev iew their s t a tements and things they 

16 said and check those statements f or accuracy or 

1 7 fi nd some inconsistencies , wh i ch I f ound many . 

1 8 BY MR . DA VI S : 

1 9 Q. Whose idea was it to start HRAGI? 

20 A . It was my sugges tion t o Mr . Ka t syv t o 

2 1 s t a rt HRAGI. 

22 Q. And when did you f ormally begin HRAGI? 

23 A . I did no t start HRAGI. HRAGI was se t up 

24 by Mr . Ka t syv ' s lawye rs. So I only worked for 

25 HRAGI in a capacity o f l obbyist . I was paid by 



1 HRAGI f or -- t o provide advi ce and s ome research 

2 and lobbying activ ities . 

3 BY MR . FOSTER : 

4 Q. With whom did you discuss the idea to 

5 s t a rt HRAGI ? 
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6 A. I discussed t hat idea to s t art HRAGI with 

7 Mr . Katsyv and Ms. Vesel n i tskaya . 

8 

9 

Q. Anyone else? 

A. It was first time when I met them, that 

1 0 was kind o f thing -- I alerted them to these 

11 inconsistencies, a nd t hat ' s -- a nd t hey a sked wha t 

12 can be done . I said t hat , you know, just this has 

1 3 to b e publicized, but there sho uld b e a f orum in 

1 4 whi ch these facts should be kind of exposed or 

15 addressed . So that was -- and they asked me wha t 

16 was my advice, and as a l ong-time D. C . resident, I 

1 7 know t here 's no t h ing better like t a king these 

1 8 things to the Hill. 

1 9 BY MR . DA VIS : 

20 Q. Did Mr . Li e b e rman have a rol e in HRAGI ? 

21 A. Mr . Lieberman was l ega l adviser t o HRAGI. 

2 2 Q. And what was HRAGI ' s relationship with 

23 Preve zon Holdings? 

24 A. I am no t aware of any r e lations with 

25 HRAGI wi th Prevezon. 



1 MR . DAVI S : Okay . I'd like to l ook at a 

2 document Bates - stamped RA- SEN- JUDICIARY- 000001. 

3 This wi ll be Exhibit 3 . 

4 [Akhmetshin Exhibit 3 was marked for 

5 identification .] 

6 BY MR . DA VIS : 

7 Q. This is one of the documents your 

8 a ttorneys provided us. This is an email from a 

9 Bl oomberg News repo rter to you i n December of 

1 0 2015 . He states that he was told , " you were 

11 handl i ng medi a calls for Denis Katsyv and h i s 

12 Prevezon companies. " Were you handling media 

13 relations for Denis Katsyv and the Prevezon 

1 4 companies a t this time ? 

15 A. I approached Bl oomberg with some o f my 
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16 findings. I approached their courts editor whom I 

17 have known before from other cases , and I a lerted 

1 8 them about some of the inconsistencies in the 

19 docket . I never represented Mr . Katsyv in a 

20 public rel a tion capacity, but I' ve done this work 

21 in my capac i ty of working for Prevezon f o r 

22 BakerHostetler. 

23 Q. Okay . So you we re providing informa tion 

24 to the journalist but no t acting as -- what did 

25 you say, public --
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1 A. Public -- I was no t a public affairs 

2 consultant for Mr . Katsyv . 

3 Q. Okay . Your response ema i l states i n 

4 part , " I am traveling this week , but my colleague 

5 Glenn S i mpson , cc ' d , will be able to br i ef you on 

6 the particulars of the case ." So is it correct 

7 that Mr . Simpso n was handling media relations for 

8 Denis Katsyv and Prevezon? 

9 A. I be l ieve at that time Prevezon was 

10 seeking consultant , public relation consultant , 

11 and they event ually h i red PR firm . But in t he 

1 2 interim, t hat role was played by some people. I n 

13 some capacity I reached out , and then Glenn 

1 4 Simpson was providing some also work in that case 

1 5 for -- I mean , his firm was working in that same 

16 case , and since he ' s a former journalist , he knew 

1 7 the part icul a rs of t he c a se , and I t hought he wi ll 

1 8 be a good person t o brief . And I previously asked 

19 him whether he ' ll be comfortable d o ing that , and 

20 he agreed to kind of step in . 

21 Q. What was HRAGI' s relat i o nship with Fus i o n 

22 GPS? 

23 A. There were no rel a t ionsh i p wi th HRAGI and 

24 Fusion GPS. 

25 Q. Okay . And you ' 11 --
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1 MR . AKHMETSHIN : Excuse me . Do you mi nd , 

2 could I have some water? 

3 MR . TREMONTE: Water? I'll get it f o r you . 

4 No problem. 

5 

6 

7 

MR . AKHMETSHIN: I don 't t a lk tha t much. 

[ Pause. J 

MR . DAVI S : I ' d like you to take a l ook at 

8 the document Bates - stamped RA- SEN-JUDICIARY-

9 000005 . Thi s will be Exhibit 4 . 

1 0 [Akhmetshin Exhibit 4 was marked for 

11 identifi cation .] 

1 2 BY MR . DA VIS : 

13 Q. This is another email provided by your 

1 4 counsel . It's an email from Gl enn Simpson to 

1 5 Na t a lia Veselnitskaya , you , and Murat Gl ashev . It 

16 was sent on February 4 , 2016 . Mr . Simpson writes , 

1 7 "Na t a lia, I understand t he meeting i s tonight a t 

1 8 9 : 00 , but Rinat suggested we get t oget her 

19 beforehand . Are you fre e later this afternoon or 

2 0 for dinner? " 

21 

22 

What is the meet i ng a t 9 : 00 he refers t o ? 

A. I don ' t remember exactly . Maybe dinner? 

23 Q. Did you meet with Mr . Simpson and Ms . 

24 Veselni t skaya along with t he legal t eam working on 

25 the Preve z o n case at any time? 
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1 A. I have , yes . 

2 Q. Is it correct then tha t you had a 

3 rel a tionship with Fus i on GPS i n the course of your 

4 consultant work f or BakerHostetler on the Prevezon 

5 case? 

6 A. I did not have relations with them. They 

7 were co- consul tan ts . 

8 Q. So you were worki ng togethe r on the same 

9 project? 

1 0 A. Not together . Again , as I mentioned , I 

11 had very narrow k i nd o f scope of wo rk. Their work 

12 was diffe r ent. 

13 them . 

1 4 Q. Okay . 

But I never worked directly with 

Do you have any idea why Mr . 

15 S impson wou l d have been s uggesting tha t you meet 

16 before the 9 o ' c l ock meeting? 

1 7 

1 8 

A. I don 't remember . 

Q. Okay . Fusion GPS provided research that 

19 HRAGI used in its lobbying efforts ; is that 

20 correct? 

21 A. Fusion GPS , l et me exp l a i n it correctly . 

22 It is my understanding that there i s some 

23 research wh i ch Fusion GPS have done f or the 

24 Prevezon case , i n the civil f or f e iture case , and 

25 that research was later recycled f or some o f the 



1 work which was d o ne o n behalf o f HRAGI . 

2 Q. Okay . 

3 A. HRAGI has never reta i ned Fus i o n GPS or 

4 other way around . 

5 BY MR . FOSTER : 

6 

7 

Q. So how did it come to be recycled? 

A. Once you learn the facts , it ' s hard t o 

8 unlearn them, so ... 

9 Q. So you mean yo u l earned them in the 

10 course of working on the Prevezon case , and then 

1 1 you used t hat in f orma t ion f or HRAGI' s purposes? 

1 2 A. Correct. 

13 Q. Without paying Mr . Simpson directly f o r 

1 4 it? 
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1 5 A. He was -- I never pa i d Mr . S i mpson . But 

16 the results of this research were reflected in the 

17 fi l i ngs in t he court, so i t ' s a docke t containing 

1 8 pretty much every single thing which they did , so 

19 I could tell that I researched -- I used the 

20 research from docket in that civil forfeiture 

2 1 case . So let ' s put it -- that wi l l be more 

2 2 correct so to say that I used the HRAGI -- HRAGI 

23 used t he research of Global GPS wi ll no t be 

24 correct , or used t hese facts which came out as a 

25 result of that wo rk which was reflected in the 



1 docket i n the c i v i l f orfei ture case . 

2 BY MR . DA VIS : 

3 Q. NBC News recently publ i shed an art icl e 

4 based on an interview with Ms . Veselnitskaya 

5 titled, "Tr ump Doss ier Firm Also Supplied I n f o 

6 Used in Meeti ng of Russians, Trump Team," which 

7 I ' 1 1 l abel as Exhibi t 5 . 

8 [Akhmetshin Exhibit 5 was marked for 

9 identifi cation .] 

1 0 MR . AKHMETSHIN : A picture o f Mr . Simpson . 

11 [ Pa use .] 

12 BY MR . DA VI S : 

1 3 Q. I' d l ike to g o over a s omewhat lengthy 

1 4 excerpt from t his a rticle. The a rticle s t a t es , 

1 5 "I n an i n t ervi ew wi th NBC News " 
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16 A. Which -- I'm sorry . Which -- can I find 

1 7 it? 

1 8 Q. Oh , sure . 

1 9 A. The seco nd paragraph you started quoti ng , 

20 right? 

21 Q. It is the seco nd p a r ag r aph. "I n an 

2 2 interview with NBC News , Russian lawyer Natalia 

23 Veselni t skaya says she fir s t received the 

24 supposedl y incriminating information she brought 

25 to Trump Tower-- describing a l leged tax evasion 



1 and donati o ns to Demo crats -- f r om Glenn Simpso n, 

2 the Fusion GPS owner ." 
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3 Farther d own in the article , o n the next 

4 page, actually, the article states : "Months 

5 before she me t in June 2016 with Trump Jr ., 

6 Veselni t skaya said she turned the information she 

7 got from Simpso n over to Russian Prosecutor 

8 General Yuri Chaika , who she s a id sought to v e rify 

9 it thro ugh his own i nvest i gat i o n." 

10 "In May 2016 , the Russian pro secuto r 

11 general issued a statement seeking U.S. help in 

12 investigating wha t he described as a t ax evasion 

13 scheme invo lving the Ziff bro thers , Ame rican 

1 4 inve stors , and British investor Bill Browder ." 

15 "Vese l n itskaya said that statement was based 

16 in part on information she provided in the fall of 

1 7 2 015." 

1 8 "'I was in effect, t he primary source of 

19 this info rmati o n f o r the Russian Prosecutor 

20 General ' s office. They then published the f a cts I 

21 uncov ered. '" 

2 2 " She got the information from Fusion GPS , 

23 which prepa red de t a iled repor t s in 2014, she 

24 said. " 

25 Mr. Akhmetshin , d o es that acco unt match 



1 your understandi ng o f the role o f Fus i o n GPS ' 

2 r esearch in this proj ect? 

3 A. I' m no t awa re of Fus i on GPS resea rch o f 
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4 Ziff Brothers . 

5 tha t. 

I have no independent knowledge of 

6 

7 

8 

9 

1 0 

11 

1 2 

1 3 

1 4 

15 

being 

tha t 

as a 

Q. Okay . So when you reference information 

recycl ed , you aren ' t referenci ng the process 

she descri bes here? 

A. I' m no t awa re of tho se things. 

Q. You stated that your role with HRAGI was 

lobbyist; i s tha t correct ? 

A. Lobbyist and public a ffairs adviser . 

Q. Did you have any other role with HRAGI? 

A. No. No, I did not . 

MR . DAVIS: Now let' s t ake a l ook a t one of 

16 HRAGI ' s l obbying disclosure f orms . This one is 

17 from May 8 , 2 01 7 . We 'll l abe l t hat Exh i b it 6 . 

1 8 [Akhmetshin Exhibit 6 was marked for 

1 9 identification.] 

2 0 BY MR . DA VI S : 

21 Q. Towa rds the bottom o f page 2, it li s t s 

22 you as a previously reported individual who is no 

23 longer expected to ac t as a lobbyist f or t he 

24 client. Why did you cease lobbying f or HRAGI in 

25 May o f 2 01 7? 
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1 A. Because I think that -- I fil ed , I think , 

2 l a t e r disclosure as an i ndi v idua l l obbyi s t. 

3 Q. Okay . And what wa s the basis f o r tha t 

4 c ha nge in filing status? 

5 A. Legal ad v ice. 

6 Q. Unde r No. 1 9 on page 2 , t he section on 

7 the interest o f each f o reign entity in the 

8 l obbyi ng i ss ues , t he document s t a t es , "Mika il 

9 Ponomarev , Albert Nas ibuli n , Denis Ka t syv , 

1 0 Vladimir Le lyukh , and Berryle Trading, Inc . 

11 support pol i c i es tha t would reinst a te t he ability 

12 f o r U. S . citi zens t o ad opt Russ i an children ." 

1 3 Who i s Mi khail Ponomarev? 

1 4 A. I don 't know . 

15 Q. Who i s Albert Na sibulin? 

1 6 A. I don ' t know . 

17 Q. Do you know who Vl adimir --

1 8 pronouncing 

1 9 

20 

21 

22 

23 

24 

25 

court 

A. Le lyukh. 

Q. -- Le lyukh i s ? 

A. Ye s. 

MR . TREMONTE : Let ' s spell that 

reporter . 

MR. AKHMETSHIN: L-E-L- Y-U- K-H. 

MR . TREMONTE : Thank you . 

I' m no t 

f or the 
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1 MR . AKHMETSHIN : I t ' s Belarussian name . 

2 BY MR . DA VIS : 

3 Q. Do you know who he is ? 

4 A. I do not . 

5 Q. Do you know if he wo rks f or Sberbank? 

6 A. I don 't know. 

7 Q. Okay. What i s Berryl e Trading , 

8 I ncorpora t ed? 

9 A. I don 't know, sir. 

10 Q. Were you ever paid by Berryle Trading, 

11 I ncorpora t ed? 

12 A . No. 

1 3 Q. Did you ever have any rel ationship at al l 

1 4 with Berryl e Trading, I ncorpora t ed? 

15 A. No t that I'm aware o f. 

16 Q. Have you ever worked with Ms . 

17 Veselni t skaya abroad? 

1 8 A. Coul d you be more specific, p lease? 

1 9 Q. Outside o f the United States? 

20 A. I did a small proj ect with Ms . 

2 1 Veselni t skaya in Brusse l s , Be l g ium. 

22 Q. And was that related to the showing o f 

23 the fil m "The Magni t sky Act"? 

2 4 

25 

A. Tha t is correct, sir . Yes. 

Q. Can you describe the c i rcumstances 
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1 surro unding that wo rk? 

2 A. Sometime in the spring of 201 6 , Ms . 

3 Veselnitskaya informed me that she was approached 

4 by a movie director who shot a film which was 

5 commiss i oned t o h i m by t he German television 

6 company called ZDF. It's like their PBS . It's a 

7 taxpayer- supported television station . And that 

8 movie director , who previously have done very 

9 prominent films which were screened in Cannes 

10 Movie Festival and Sundance Movie Festival , I 

11 believe he has some of his documentar ies on 

12 Netflix. So he researched the story of Mr. 

13 Browder and Magnitsky Act , and she introduced me 

1 4 to him in New York . And at tha t meeting he 

1 5 presented that film. We watched that film 

16 together , and one of the kind of suggestions for 

1 7 Ms . Veselnitskaya was tha t we should make tha t 

1 8 film -- should make people aware of that film, 

19 existence o f that film. 

20 At tha t moment the film was scheduled to 

21 be screened in ZDF . Actual l y they have this ARTE 

22 A- R-T-E -- it's the sub- channel which shows 

23 those document a ries, opera . It' s very kind of 

24 nice , channel which goes both in French and 

25 German . It was scheduled to be screened in two 
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1 nights in May o f 2016 , and there are already like 

2 promos running for it on thos e channels , but I 

3 tho ught that it wil l be v ery he l pfu l if that film 

4 will be seen by people before screening . And Mr . 

5 

6 

7 

8 

9 

1 0 

11 

1 2 

Nekrasov , who is the director of that fil m, 

had some longstanding relations with people 

European Uni o n, in European Parliament, and 

these -- so toge ther we tri ed to organize a 

screening o f the film in European Parli a ment 

Brussels. 

Q. And were you able t o show t he film? 

A. No. The screening was canceled 20 

13 minutes before . 

a lso 

in 

o n e 

i n 

1 4 Q. When did you first inte ract with Denis 

1 5 Katsyv? 

o f 

16 A. I met Mr . Katsyv the same time when I met 

1 7 Ms . Veselni t skaya . It was at the end of 2 01 5 . 

1 8 

19 

Q. And what is your relationship wi t h him? 

A. He was a client of the law firm I was 

20 working for. 

21 Q. Prio r t o the June 9 , 2016, meeting at 

22 Trump Tower, had you ever met or did you know Ike 

23 Kaveladze? 

24 A. I' ve never met him before June 9 . 

25 Q. And what do yo u understand Mr . 



1 Kaveladze ' s bus i ness t o be? 

2 A. I t was my unders t anding t hat he is an 

3 emp l o yer-- employee o f a real estate deve l opment 

4 firm out of Russia . 
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5 Q. Have you ever worked wi th Mr . Kaveladze? 

6 A. I have never worked wi t h Mr . Kaveladze . 

7 Q. To the best o f your knowl edge , has Mr . 

8 Kaveladze had any role in the Prevezon or 

9 Magni t sky work? 

10 A. I ' m not aware of that role . 

11 Q. Do you have any reason to believe he has 

1 2 ties t o the Russian Government ? 

1 3 A. I am not aware o f those ties . 

1 4 Q. Prior t o the June 9th meeting , did you 

15 know Rob Go l dstone? 

16 A. I never met him before . 

17 Q. When d i d you fi rst mee t him? 

1 8 A. I me t him I' m not even sure I was ever 

1 9 introduced t o him . I deduced that he was the 

20 person who was in a t tendance in tha t meeting . 

21 Q. What is yo ur understanding o f Mr . 

22 Go ldstone ' s work? 

23 A. I don 't have independent knowledge o t her 

24 than which was reported in t he newspapers . 

25 Q. Do you have any reason to bel ieve he has 
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1 t i es to the Russian Government? 

2 A. I'm not aware of those ties. 

3 Q. Do you know Anatol i Samochornov? 

4 A. I do know Anatoli Samochornov . 

5 Q. When did you fi rst mee t him? 

6 A. I believe act ually a t t he same time t hat 

7 I met Ms . Veselnitskaya and Katsyv . 

8 Q. What was his role in the Prevezon case , 

9 if any? 

10 A. He is an interpreter, very talented 

11 interpreter, and he was serving tha t capaci t y in 

1 2 Prevezon case. 

1 3 Q. What was h i s role with HRAGI? 

1 4 A. He is someone who went through a ttempts 

1 5 to adopt kids fr om Russ i a , and s o he had personal 

16 interest in this . And he have served as one o f 

1 7 the advi sers , a lso as a trans l a t or . I t h i nk t hat 

1 8 was his work . I' m no t aware o f like direct his 

1 9 duti es , but he was associated wi th her , yes . 

20 Q. Do you know Ed Baumgart ner? 

21 A. I do know Ed Baumgartner. 

22 Q. What was his role in the Preve zon 

23 litigation, if any? 

24 A. I believe he was one of t he researchers 

25 in that case . 
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1 Q. Do you know if he was wo rki ng f o r Fusion 

2 GPS i n t hat cont ext? 

3 A. I' m no t aware of -- I' m no t sure . I 

4 d on ' t know . 

5 Q. What role , if any, did he have in t he 

6 HRAGI l obbyi ng or HRAGI in genera l? 

7 A. I am not aware o f any o f h i s roles in 

8 HRAGI mat t ers . 

9 Q. Who fir s t contact ed yo u about a meet i ng 

1 0 between Ms . Veselnitskaya and Do nald Trump , Jr . ? 

11 A. Ms . Veselnitskaya contact ed me . 

12 Q. When did she contact you? 

1 3 A. She f irst c o ntacte d me to ask t o meet f o r 

1 4 lunch , and at lunch she i nformed me or invited me 

15 to a ttend the meeting . 

16 

1 7 

Q. Do you remember the date of that lunch? 

A. I believe it wa s June 9th , the day o f t he 

1 8 meeti ng . 

1 9 Q. What did she tel l yo u the purpose o f the 

20 meeti ng was to be? 

21 A. She did no t sta te exact purpose of the 

2 2 meeting at that p o int . She said , " I g o t a meeting 

23 with Dona ld Trump ' s son ," a nd a t some point she 

2 4 said , " Do you want to c ome a l ong? " 

25 Q. When did she invi te yo u f o r that lunch? 
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1 A. I t was sometime i n the morning o f that 

2 day, of June 9th . 

3 MR . DAVIS: I'd like t o introduce another 

4 d o cument. This will be Exhibit 7 . 

5 [Akhmetshin Exhibit 7 wa s marked f or 

6 identification.] 

7 BY MR. DAVIS : 

8 Q. This is an email chain b e t ween Ms . 

9 Veselnitskaya and Rob Golds t o ne. It was sent o n 

10 June 9 , 2016. If you l ook at the email in the 

11 cha in with t he time stamp o f 9 :2 4 , Ms. 

12 Veselni t skaya wri t es , "Dear Mr. Golds tone , I am 

13 writing to ask you to pass by Mr . Trump my request 

14 to include our trus t ed associate and lobbyist, Mr . 

15 Rinat Akhmetshin , who is work i ng t o advance these 

16 issues with several Congressmen. He has 

17 invaluable knowledge about t he positions held by 

1 8 the members of t he Foreign Relations Commit t ee 

19 that wi l l be very important to our discussion. 

20 Mr . Akhmet shin has signed a n NDA wi t h us, as did 

21 Mr . Samochornov . I will be awa iti ng yo ur 

22 decision." 

23 To the best o f your memory, had Ms. 

24 Veselni t skaya contacted you prior to 9 : 24 in t he 

25 morning o n June 9th about attending the lunch? 
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1 A. I don ' t remember exact time . I remember 

2 it was in the morning . 

3 moment. 

I don 't r emembe r exact 

4 MR . FOSTER : But the question was had she 

5 contacted you prior to that. 

6 MR. AKHMETSHIN: I don 't remember. I think 

7 it was the first time she invited me -- first time 

8 I heard about the meeting was a t the lunch. So 

9 she d i d not tell me -- she sa i d , "I want t o 

1 0 discuss something with you ," and did not say what 

11 the matter was . 

12 BY MR . DA VIS : 

13 Q. When did you travel t o New York around 

1 4 the June 9th time? Was it on June 9th? Was it 

1 5 earlier? 

16 A. I have taken morning Acela train to New 

1 7 York on June 9th . 

1 8 Q. On June 9th? Did you travel with anyone? 

19 A. I might have been there with Lieberman o r 

20 I might b e trave ling alone . 

21 Q. And what was the purpose o f yo ur travel? 

22 A. It was a personal matter in New York . 

23 Q. And we re you awa re of Ms . Vese lnitskaya ' s 

24 planned trip to the United States in June prior to 

25 her arrival? 



1 A. In retrospect , while kind of reviewing 

2 the documents , I discovered or I saw that there 

3 was some exchange between me and her . She just 

4 obtained her U. S . visa , and she was eager to 

5 trave l to United States . I do not remember 

6 specifically whether I was specifically aware of 

7 her presence in New York at that day, but now in 

8 r e trospect, I think I had some general kind of 
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9 understanding she might be i n New York because she 

1 0 informed me -- like literally I ' ve seen some 

11 things where she i nformed me t hat she issued for 

1 2 U. S . v isa. 

13 Q. Did Mr . Lieberman attend the lunch you 

1 4 were invited to? 

1 5 A. He d i d not . 

16 Q. Do you know what he did while you were at 

1 7 tha t lunch? 

1 8 A. Actually, let me tell you a bit more so 

19 to give the context . I traveled , Mr . Lieberman 

20 and I, we trave led to New York kind of -- we had 

21 one sha red goal and one k i nd of -- we had o ur own 

22 things . I have a relative who is an actress , 

23 theater actress in Russ i a , and she at tha t night 

24 performed in a theat e r play . 

25 MR . TREMONTE : She? 
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1 MR . AKHMETSHIN : She , yes . She performed in 

2 theat e r play in New York , a nd so my sis t er 

3 encouraged me to g o to attend that play, and s o I 

4 purchased tickets f o r me and Mr . Lieberman a 

5 couple d ays be f ore . And so Mr . Li eberman ' s wife 

6 had passed like a f ew mon t hs before that, and both 

7 he and she are art col lecto rs and k i nd o f l i ke 

8 a rt , and in her memory he established a -- and she 

9 got this honorary degree from o ne o f the 

10 universities in New York , so he established in her 

11 memory a schol a rship i n a rt h i s t ory, and he wa s in 

1 2 New York t hat day to discuss arrangement s with 

1 3 Metropol itan Mus e um wi th kind o f taking care o f 

1 4 tha t scholarship award , like some regent s who 

1 5 wou l d k i nd of hos t the students wi th thes e th i ngs . 

16 So -- and he actually kind of suggested to me , if 

1 7 I remember correct ly, I wa n t t o go , but he s a i d i t 

1 8 will be not much fun t here , so it will be 

1 9 mee tings . But i t was an opportuni ty also to see 

20 maybe like , you know, the Met has paintings there , 

21 but they have a lot o f storage stuff and s ome 

22 interesting things there . So kind of I remember 

23 we discussed some t h i ng t o tha t e ffect a t t he t ime , 

24 but I don ' t remember now, but I think I had some 

25 o ther p l ans . And so we agreed t o mee t i n the 
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1 evening to attend a play, and whi l e there , I 

2 r emember Ms . Vese lnitskaya called me . I was 

3 actua lly i n the s t o re shopping. So I remember I 

4 was holding a shirt , and I kind of had to manage 

5 the phone and shirt. And so he wa s not even aware 

6 of t he meeting or lunch a t t hat time. 

7 BY MR. DAVIS : 

8 Q. Who at t ended the lunch othe r tha n you and 

9 Ms . Veselnitskaya? 

1 0 A. By the time I arrived to that lunch, 

11 lunch wa s a lready ongoing , and even before. So I 

12 joined t hem for a cup of coffee, and when I went 

13 there , I saw Ms. Veselnitskaya . I saw Anatoli 

14 Samochornov, t he translator . And there was 

15 another gentleman there who l a ter I realized was 

16 Ike Kaveladze . 

1 7 Q. What wa s discussed a t t he lunch? 

1 8 A. It was more of kind of his tory of 

19 Russian-- I remember a n umber o f things . They 

20 a lready were in conversation , which I kind of did 

21 not foll ow . I mean , they h a d a lready been there 

22 probably f o r a while by the time I arrived there. 

23 But I reme mber there wa s a discussion about t he 

24 tax schemes in Russia, t hese criminal tax schemes , 

25 and how people employ foreigners and some Russians 
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1 empl oy those tax schemes, and it was related to , I 

2 b e lieve, at tha t time to this scheme which Ziff 

3 Brothers hedge fund, Ziff Brothers us ed to evade 

4 taxes and make super profits there . 

5 Q. Had you heard this type o f informa tion 

6 before , or were you already familiar with this --

7 A. I was familiar with that scheme before 

8 b ecause Ms . Veselnitskaya kind of developed this 

9 knowledge with he l p o f some private res earcher and 

1 0 with her own study o f this tax case in Russia . 

11 And so I heard about this scheme before . 

12 aware of it. 

I was 

13 Q. And who was the private researcher that 

1 4 was working --

1 5 A. I don't know exact l y . I know tha t she 

16 had-- because some o f the stuff she -- I know that 

1 7 she -- she told me that she obtained through 

1 8 analysis of this tax case , and then that some of 

19 the stuff was obtai ned through Cyprus , and I 

20 b e lieve tha t she employed someone to obtain this 

21 Cyprus bank i ng and corporate i nformat i on . 

22 Q. What else was discussed at the lunch? 

23 Did you discuss the meeting tha t was to occur? 

24 A. Not really. 

25 Q. Were any other -- did any other topics 
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1 come up? 

2 A. You know, we talked a little bit about 

3 this adoption issue, and she asked me , "What d o 

4 you think I should tell this Trump's son? " And I 

5 a ctua lly c a utioned her , you know, the Russians are 

6 -- they kind of attack you first thing, there's no 

7 like small talk , s o I told he r, " Do n't d o that ." 

8 I said like be polite, you know, just don 't kind 

9 o f throw al l yo ur s tuff at him . I mean , she just 

10 I believe at that time they just won the 

11 nomi nat i on with the prima ries. And I said , you 

12 know, congratulate them with this primaries win 

13 and , yo u know, just kind of -- d o n't just dump all 

1 4 of it right a wa y . So kind of do some sma ll talk. 

15 Q. Prio r t o the meeting o n June 9 , 201 6 , did 

16 you tell anybody abo ut the meeting? 

17 A. I wa s not a ware o f the meeting . 

18 Q. Between finding between when you were 

19 invited at lunch and the me eting its e lf, did yo u 

20 discuss it with a nybody othe r tha n the lunch 

21 attendees ? 

2 2 A. No , no . I was on my own . I wasn ' t even 

23 awa re tha t -- when she c a lled me , I was not awa re 

24 of that she will be inviting me . And actually, 

25 you know, I also wasn ' t dre ssed for the mee ting . 



1 I was weari ng j eans a nd T- shirt a nd things , so I 

2 actua lly was -- when she i nvited me , I was 
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3 s lightly hes itant. I sa i d , like, "Yo u sure? " k i nd 

4 of thing . And she l ooked at Ike , and he kind of 

5 like s a id yeah , k i nd o f. 

6 Q. Did Ms . Vese l n itskaya give you any reason 

7 to b e lieve that the mee ting was to b e kept secret? 

8 A. I don 't r ememb e r he r b e ing specifi c about 

9 t ha t. 

1 0 Q. Did you get any general impression from 

11 her? 

1 2 A. I don 't r emember thi s i ssue o f sec r ecy 

1 3 being discussed explicitly . 

1 4 MR . DAVIS : All right. I t h ink t hat' s it 

1 5 for my hour. We 'll take a -- we 'll go off the 

1 6 reco rd and take a short break . It ' s now 1 0 : 47 . 

[Recess a t 1 0 : 47 a . m. t o 1 0 : 55 a . m.J 1 7 

1 8 MS. CLAFL IN: All right. So we 're back on 

1 9 at 10: 55 . 

20 EXAM INATI ON BY COUNSEL FOR THE MINORITY 

2 1 BY MS . CLAFLIN: 

22 Q. Mr . Akhmetshi n , I ' m Molly Claflin . I ' m 

23 counsel f or Sena t or Feins t e i n , and I t hank you 

24 aga i n f o r c omi ng here t od ay t o s peak with us. 

25 A. Good morning . I ' m g l ad I could b e o f 
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1 help . 

2 Q. I'm going t o pick up a littl e bi t around 

3 where Patrick was . I think you ' v e testified tha t 

4 Ms . Veselnitskaya invited you to the meeting that 

5 very mo rning on June 9th . 

A. Correct. 6 

7 Q. Did she tel l you anythi ng about why she 

8 wan t ed you t o come t o the meeti ng? 

9 A. No t on the phone cal l. I l earned about 

1 0 the meeting only at lunch, and she -- you know, it 

11 was not really clear t o me what t hat she want s 

1 2 me t o be t here . She t old me in the beginning , she 

1 3 said , "I' m having this meet i ng with Trump ' s son . 

1 4 And wha t do you think I should t ell him? " So she 

15 k i nd of -- and I t o l d her that, you know, it's a 

16 good opportunity because, you know, as I mentioned 

17 earlier , I discovered tha t t he Magnitsky l aw was 

1 8 based on a falsification and a lie and t he story 

1 9 was never checked . And I said that -- and a l ready 

20 in t he process of primaries a t t hat time , this 

21 who l e is s ue o f U.S.-Russ i a relationship came upon, 

22 and I said that it would be a good example o f how 

23 a t leas t some small s t ep f orward and restoring 

24 adoptions could be a good sign . And at that time 

25 I a l ready met some o f these American families who 
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1 were stuck in this l ega l limbo. They adopted kids 

2 but they cannot take them out of Russia . There 

3 were a number o f familie s like tha t. So I said 

4 this will be meaningful to many people , and it 

5 a lso would expose how, you know, this U. S .-Russ i an 

6 relation deteriorate. Sometime the re are 

7 objective reas o ns for deterio ration in the 

8 r e lations, but sometimes it's bas ed on someone 

9 jus t making up the story and then U.S. Government 

10 not checking that story correctly . 

11 Q. Okay . 

12 A. So I said that will be a good opportunity 

13 to tell , and then she loo ked at me and said , "Why 

1 4 don 't you come with me? " And I told her , like , 

15 "Yo u sure? " You know, s tressed , and she loo ked 

16 into Ike , and Ike said yeah , and that ' s kind o f 

17 that ' s how I kind of came in . And I believe that 

1 8 she want ed my advice on both kind of to present at 

19 that meeting . 

20 Q. She didn 't give you any indica tion of 

21 your expected role there? 

2 2 A. She did not . 

23 Q. And you yoursel f, i t sounds like, didn ' t 

24 have a particular goal i n attending? 

25 A No . 



Q. Were you paid to attend? 

A. I was no t paid to at t end . 
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1 

2 

3 

4 7 . 

Q. Actual l y , t hat ' s Exhibit 7 . Yes , Exhibi t 

I don ' t think you ' re copied on this email , but 

5 in t he email Ms . Vese lni tskaya says , "Mr . 

6 Akhmet shin has signed an NDA wi t h us , as did Mr . 

7 Samochornov ." Do you know who " us " i s that she ' s 

8 r e f e rring to? 

9 

1 0 

11 us." 

1 2 

1 3 

A. To which? I'm sorry. 

MR . PRIVOR : Here , it says " signed NDA with 

MR . AKHMETSHIN: NDA, us . You know, I --

MR . TREMONTE : First , do you know who she ' s 

1 4 r e f e rring to? 

15 

16 

MR . AKHMETSHIN: "Us ," I don 't know . 

MS . CLAFLIN : Okay . 

1 7 BY MS . CLAFLIN: 

1 8 Q. So as far as you know, you didn't have a 

1 9 c l ient at the meeting , and you weren ' t paid to go 

20 to t he meeting . 

21 

22 

A. I was not. 

Q. Okay . So you were not working , as far as 

23 you know, on behal f o f any p a rticular ent i ty at 

24 the meeti ng? 

25 A. No , I was not aware that this was on 



1 behalf of a mee ting she asked me f o r and advise 

2 in . I was , quite fr a nkly, curious . I was 

3 s urpr i s ed that she g o t th i s meeting , and I' m 

4 curious , like , what ' s going to happen . 

5 MR . TREMONTE : Right, and jus t by way of 
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6 clarificat ion , did you -- had you signed an NDA in 

7 connection with anything that also --

8 MR . AKHMETSHIN : I have no recoll ection of 

9 s i gning any NDA in connection wi th th i s meeting , 

1 0 but I have signed general NDA when I started 

11 working a s a court order , a ctua lly . So I s i gn 

1 2 these like general NDA when I s t arted working for 

13 this case in Southern District . 

1 4 BY MS . CLAFLIN : 

1 5 Q. On the Prevezon case? 

A. Correct , yes . 16 

1 7 Q. But t hat wa s not an NDA wi t h 

1 8 Veselni t skaya herself? 

19 A. No , I d o n ' t remember that . 

20 Q. Okay . 

21 A. Tha t ' s the o nly NDA --

22 MR . TREMONTE : And that ' s also a matter 

23 MR . AKHMETSHI N: which I remember . 

24 MS. CLAFL I N: Sure. 

25 BY MR . PRI VOR : 
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1 Q. Mr . Akhmetshi n , did she give you a reas o n 

2 why she want ed you t o go t o the meeti ng? 

3 A. I think it k i nd of happened li ke on spur 

4 of the moment . You know, when we were talking , as 

5 I expla i ned earlier , she sa id, "Wha t do you think 

6 I should t ell? " And , you know, we're talking, and 

7 then she said , "You know, why don ' t you come? " So 

8 tha t' s kind of li t erally wha t happened right t here 

9 at the table, so she sa i d . 

1 0 Q. So she asked f or your advice . You gave 

11 her advi ce on wha t t o say . 

1 2 A. Correct. 

1 3 Q. But then she f ol l owed that up with , "Why 

1 4 don 't you also come to t he meeting? " 

15 A. Co rrect, yes . 

16 Q. And was there an added purpose f or why 

17 you should a lso come t o the meeti ng? 

1 8 A. It was not -- never spell ed out or 

1 9 specified . She never t o ld me , l i ke , " Come here and 

20 say this." It was , " Do you wan t to come along? " I 

21 go , "Yeah , sure ." 

2 2 Q. Did she suggest that you were going to 

23 have a role a t t he meeting? 

24 A. She did no t sugges t any role. 

25 Q. Did she ask yo u t o repeat anything you 



1 had said to her at the meeting? 

2 A. No, she did not . It kind of was ve ry 

3 light-hearted, not -- no specific, "You say this, 

4 I will go 5 minutes and you go 3 minutes ." None 

5 of i t . 

6 Q. So were you expecting to be just an 

7 observer at the meeting? 

8 A. Yes. But also during the meeting , I 

9 tho ught that if the turn wi ll come f o r me to 
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1 0 speak , I was thinking what should I say, and I was 

11 trying t o say it very -- i n a short , succ i nct way . 

1 2 BY MS . CLAFLIN: 

13 Q. Did you discuss at the lunch how you 

1 4 might present a t t he meeting? 

15 A. No . 

16 Q. I believe you said at the lunch that you 

1 7 discussed Russian relat i ons generally and some 

1 8 o t her related issues. Was t here anything about 

19 strategizi ng f or the meet i ng that came up at the 

20 lunch? 

2 1 A. As I mentioned earlier, I t o l d her like 

22 how to present and how not to , kind of in the 

23 f orm, it should be like light-hea rted and not to 

24 speak too long, because she kind o f tends to speak 

25 long . I said l i ke keep your sentences short and 
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1 kind of don ' t waste people ' s time and kind of 

2 tha t's -- but not like specific , "I will say this, 

3 you say that." None of it was discussed , jus t 

4 really kind of normal lunch . It was conducted in 

5 Russian , and we k i nd o f t a lked about general 

6 things. And I don 't r emember any specific 

7 planning or strategizing f or that . 

8 Q. Okay . You t es tifi ed , I think, tha t you 

9 told her t o congratulate the Trump campaign on the 

10 primary . 

A. Correct . 11 

12 Q. Did you t e ll her t o say anything about 

13 Hillary Clinton? 

1 4 A. I don 't remembe r. I don 't r emembe r me 

1 5 mentioning Hill a ry Cl i nton at a ll. 

16 Q. And also at the lunch , did you see any 

1 7 documents or other i nformat i on that was being 

1 8 discussed as being passed out at the meeting? 

19 A. At the lunch I saw she had this like 

20 clear plastic f o lder which had these papers which 

21 I have seen before about the Ziff Brothers , like 

22 summary of Ziff Brothers ' actions , and -- but we 

23 did not discuss the documents specifically, and 

24 she -- I kind of I d on 't remember even scann i ng 

25 for it , but I ' ve seen that document before . 



1 Q. So you didn't discuss it in depth, but 

2 you did look at it? 

3 A. I kind o f -- I don't remember exactly, 

4 but I might have kind of browsed, but I was 

5 f amili a r with the document, so I never -- I did 

6 not go into details of it. 
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7 Q. Okay. Can you tel l me a l i ttle bit mo re 

8 about the document? 

9 A. It' s -- it was a short memo, maybe five, 

10 six pages, about this -- which described how this 

11 American hedge fu nd entered Russian securities 

12 market and how t hey viola t ed both Russian and U.S. 

13 securi t i es and tax l aws . Actua l ly the fund 

1 4 purchased , I mean , billions of dollars in -- at 

15 that time there was a company cal l ed Gazprom, and 

16 so they were buying specifically Gazprom shares 

17 through like illegal schemes and t a king them I 

1 8 mean , the issue was that t here are dif fere n t 

19 prices , internal-external prices f o r securities in 

20 Russia at tha t time . So Gazprom was listed a t t he 

21 externa l markets thro ugh ADR , and Rus sian 

22 companies and individuals could purchase the same 

23 shares f or much lower price , sometimes like t wice 

24 as cheap. So there was like real benefit ; you 

25 make like 20 0 perce nt pro fit right away . And pl us 



1 it i s my understanding they also violated taxes , 

2 so they fil ed in different way, some like 30 

3 percent , a lso savi ngs some tax scheme there. So 
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4 it was described there , and then kind of in -- I ' m 

5 not big expert on those things, so I kind of -- I 

6 understood the general way how this law was 

7 evaded , but I don ' t 

8 details of it. 

I'm no t sure abo ut the 

9 Q. And d o you know why Ms . Vese l nitskaya 

1 0 believed that the tax scheme informat i on would be 

11 interesting to the Trump c ampaign? 

12 A. Because actually I remembe r at the end of 

13 this memo , it was mentioned that hedge f u nd is one 

14 of the large contributors to DNC. 

15 Q. Did the memo a l so say anything about the 

16 Magnitsky Act? Was that also mentioned? 

17 A. I don 't remember Magnitsky Act wa s 

1 8 mentioned the r e at all. 

19 Q. So the written document yo u saw was 

20 primarily about the tax evasion in Ziff Brothers? 

21 

2 2 

23 

A. It was exclusive l y about . 

Q. Exclusively? 

A. Yes. There's no -- any wr itten record of 

24 Magnitsky matter there at all . 

25 Q. Was the d o cument that yo u saw in English 



1 o r Russ i an? 

2 A. I believe it was in English . 

3 Q. Okay . 

4 A. But I don ' t remember exactly, because 

5 I' ve seen a Russian version o f t hat document as 

6 well . 

7 Q. I nterest i ng . Do you know where the 

8 document was produced? 

9 A. I d o n ' t know exact l y , no . 
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10 Q. And you don ' t know who translated it for 

11 her then? 

1 2 A. I don 't know . 

1 3 Q. Okay . You had mentioned that that 

1 4 morning Ms . Veselni t skaya had said t hat she was 

1 5 going to have a meeting wi th Do n , Jr . Did she 

16 mention anyone else that might be in the meeting? 

1 7 A. She didn ' t men t ion i t i n the morning . 

1 8 the morning she asked me t o join her for lunch , 

1 9 and meeting was bro ught up onl y at l unch . 

I n 

20 Q. And who did she t ell you to expect to be 

2 1 there? 

2 2 A. She did not mention anyone other than 

23 Trump ' s son . 

24 Q. Trump ' s son , and the individuals tha t 

25 were at lunch wi th yo u . 
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1 A. I assumed they will be there , but she 

2 said , "I have a meeting with Trump's son ," and 

3 that's -- pretty much that was the on l y 

4 description of the participants I received . 

5 Q. Did you know tha t Mr . Manafort would be 

6 there? 

7 A. I was not aware of that . 

8 Q. I think at some point you told the media 

9 that you were a long-time acqua i ntance of Pau l 

1 0 Manafort . Can you explain how you know Mr . 

11 Mana f ort? 

12 A. I met Mr . Manafort for first time at the 

13 meeting at the Trump Tower . 

1 4 

1 5 

Q. Okay . 

A. I a m not a long-time acqua i ntance of Mr . 

16 Manafort . That's an incorrect statement . 

1 7 

1 8 

Q. All right. Thank you . 

MR. TREMONTE: If the re's a media report to 

19 that effect , it would be interest ing to know what 

20 it is. I'm not aware of one. 

21 MS . CLAFLIN: I bel i eve that's the New Yo rk 

22 Times here . 

23 MR . TREMONTE: Unless it's the Times 

24 article . 

25 [Laughter.] 



1 

2 yo u--

3 

4 

5 

MS. CLAFLIN : I don't need to put it i n if 

MR . TREMONTE: May I see it? 

MS . CLAFLIN : Sure . 

MR . TREMONTE: Just because your ques tion 
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6 indicated that -- or sugges t ed t hat Mr . Akhmet shin 

7 was himself quoted 

8 

9 

MS . CLAFLIN: I can find t he line. 

MR . TREMONTE: as opposed t o someo ne e l s e 

1 0 saying that he said it. 

11 

12 

MS . CLAFLIN: Yeah , it's just the one line. 

MR . AKHMETSHIN: I don 't remember -- first 

1 3 o f al l, I have never met Mr. Manafort be f ore that 

1 4 meeti ng , and I don't remembe r ever t elling anyone 

15 about this. And , yo u know, f o r the reco rd, I must 

16 say that I am appalled and upset about this New 

17 York Times coverage o f me personally because t here 

1 8 are a lot of factual mistakes the re or sometimes 

19 l i ke thi ngs which are utterl y inaccurate . 

20 MS . CLAFLIN : Okay . That's fair. And just 

21 for the record, I'm not going to enter thi s as an 

22 exhibit , but it's a New York Times article dated 

23 Augus t 21, 2 017 , entitl ed "Lobbyist a t Trump 

24 Campaign Meeting Has a Web of Russian 

25 Connect i o ns." But I don ' t thi nk there ' s a need to 
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1 use it today . 

2 BY MS . CLAFLIN : 

3 Q. Let ' s move on then to the actual meeting 

4 itself . Can you tell us what happened after you 

5 le ft t he lunch? 

6 A. Af t er we left t he lunch , we -- lunch took 

7 place Madi son and 62nd , 63rd Street , and s o we 

8 walked south on Madison until 57th Street . We 

9 turned west o n 57 and turned s o uth on Fi fth 

10 Avenue , and we walked into this Trump Tower 

11 build i ng , took an eleva t or , went-- ex i ted a t t he 

1 2 recept ion area , and we were met there by t his 

13 British perso n , who I later deduced was Mr . 

1 4 Golds t one . 

15 Q. And yo u had no t met him befo re? 

16 A. I have never met him before . So we were 

17 there a t t hat recept ion area f or a short period 

1 8 time , and then we were -- recept ion area opened 

19 into thi s conference r o om . 

20 Q. Did you speak t o anyone else in t he 

21 reception area beyo nd the people who came to 

2 2 lunch? 

23 A. No . We had like small -- act ually, on 

o f 

24 our way there I men t ioned to Mr . Samochornov t hat 

25 I am here to attend a theater perfo rmance , and I 
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1 actually invited him and Ms . Veselnitskaya t o 

2 join, b ecause they we re not awa re of that, and so 

3 I l a ter bought them tickets , and they attended 

4 with us. But it was like small talk , you know, 

5 nothing of this -- o f substance a t a ll. 

6 Q. I'm sorry. And then you went into the 

7 meeti ng . 

8 A. So we we re -- and then a ft e r r eally not 

9 for a long time, very short time, we were inv ited 

1 0 to conference room, which was really large with 

11 very i mpressive views . And soon a fter, the other 

12 participants i n meeting joined us . 

13 Q. And who were the o ther participants? 

14 A. At tha t time I r ecognized only t wo people 

1 5 there. It was Trump, Jr., and it was this Jared 

16 Kushner . These are two people whom I recognized 

1 7 because I' ve seen them on television. 

1 8 Q. Was Mr . Manafort the r e as we ll? 

19 A. There was this gentl eman who identified 

20 himself as Mr . Manafort a t some point , yes . 

21 Q. But yo u just d i dn't recogn i ze him a t 

2 2 first? 

23 A. I did not recognize him . 

24 Q. I see. So just to be entire ly clear , who 

25 attended the actual meeti ng at Trump Tower? Was 



1 it everyo n e that yo u went to l u nch with -- Mr . 

2 Goldstone , Ms . Vese lni tskaya 

3 A. Correct . 

4 Q. Mr . Kaveladze . 

5 

6 

7 Jr . 

8 

9 

1 0 

A. Correct . Samochornov . 

Q. Samochornov. Kushner , Manafort , Trump, 

A. Correct , yes . 

Q. I s there anyone else I'm leaving o ff? 

A. You know, it's interesting because I ' ve 
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11 been asked this question before . There might have 

12 been someone else. I just don't remember. But 

13 these are the people who I cannot remember 

14 distinctly. It f e lt like there were more people 

15 there, but it might be tha t was jus t an 

16 impression. 

17 Q. Okay. So you 're not sure if there was 

1 8 anyone else? 

19 A. I'm no t sure . 

20 Q. And just to go back very quickly, did you 

21 recognize anyone else in the recepti o n a rea before 

2 2 you walked into the meeting? 

23 A. I didn ' t see anyone I would recognize. 

24 The re's people , people who are -- I think the re 

25 was this yo ung lady who was receptionist and maybe 



1 o ne o r two peopl e . 

2 anyone distinctly . 

But I j ust d o n't remember 
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3 Q. Okay . And none of them came to j o i n you 

4 f or the meeting? 

A No. 5 

6 MS . SAWYER : What about Mr . Golds tone? Did 

7 he also come i nto the meeting? 

8 MR . AKHMETSHIN: Yes. He was i n t he 

9 meeting, yes . 

1 0 BY MS . CLAFLIN : 

Q. And who led t he meeting? 11 

1 2 

1 3 

1 4 

A. Trump , Jr., l ed t he meeting . 

Q. So how did the meeting start? 

A. With small talk. It s t a rted with small 

15 t a lk. You know, they i nvi t ed us . There' s like 

16 little chatter , like, okay, what a beautiful room, 

17 wha t a beautiful view . You know, j us t -- then Ms . 

1 8 Veselni t skaya , prompted by me , congratulated t hem 

1 9 o n thi s wi n in the primari es . And then Mr . Trump , 

20 Jr., said , " So I bel i eve you have some information 

21 for us." And then Ms . Veselni t skaya presented --

2 2 made a presentation about Ziff Brothers , and --

23 Q. Can you go into a little more de t a il on 

24 that? Wha t did she present? 

25 A. She described the story whi ch I described 
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1 to yo u . I d o n' t remember in great details what 

2 was said, b eca use I actua lly t hough t a t some point 

3 t ha t I might be -- actua ll y , i n t he beg i nning we 

4 went around and introduced ourselves . 

5 Q. Okay . 

6 A. That was the --

7 Q. How did yo u int roduce yo urself? Do yo u 

8 r emembe r? 

9 A. "I am Rinat Akhmetsh i n . I work f o r thi s 

1 0 organiza t i on i n Washington that i s trying to 

11 restart adoptions ." 

1 2 Q. Do you reme mb e r how she i ntroduce d 

1 3 herself? 

1 4 A. I t h i nk she said she ' s a l ega l counsel . 

15 Q. And how about Mr . Kave l adze? 

1 6 A. I don ' t remember , to b e honest . It ' s 

17 been a whil e , so I don 't remember exact det a ils of 

1 8 thi s thi ng . But when Ms . Veselnitskaya actua lly -

1 9 - in the beginning she said that , you k now, she 

20 came upon t he info rma tion about Ziff Brothers as a 

21 part of her work f o r he r cl i ent, and tha t came up. 

2 2 That ' s what -- she said that was kind o f she 

23 knows it just because she s tudied t he case . 

24 Q. And you sa id tha t Mr. Donald Trump, Jr., 

25 was leading the meeting , s o to speak . 



1 

2 

A. He was definitely in charge . 

Q. And remind me , say again wha t he said 

3 when he s t arted the meeting? 

4 A. Again , I cannot tell that verbatim, but 

5 something to t he e ffect like, you know, so 

6 welcome . Aft er t his sma ll t a lk, he said , "I 

7 believe you have s ome information f or us ." And 

8 Ms . Vese lni t skaya said, "Yes , indeed , I do have 

9 information ," and k i nd of --

10 Q. Did he give any indication what sort of 

11 in f orma tion he t hought t hey had ? 

12 A. I don 't remember exactl y wha t was said , 
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1 3 but , again , so s omethi ng t o the e ffect o f like , "I 

1 4 believe you have some information for us ." 

1 5 Q. Just information general l y . 

16 A. Because I don ' t remember exact words 

1 7 which were s a id. 

1 8 Q. Okay . And he didn 't give any impression 

1 9 in his openi ng i n terms o f what sort o f issues he 

20 was expecting to have a conversation about? 

A No . 21 

2 2 MS . SAWYER : Was Ms . Vesel nitskaya speaking 

23 in Engl i sh or Russian? 

2 4 MR. AKHMETSHIN: Her English is no t good to 

25 carry conversat i o n , so the -- she spo ke through 
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1 the interpreter , Mr . Samo chornov . 

2 BY MS . CLAFLIN: 

3 Q. How l ong d i d she speak for? 

4 A. For a while . She tried to kind o f wrap 

5 it up . I could tell t hat she ' s mak i ng an e ffort 

6 not to drag it on f or long. But I don 't remember, 

7 1 i k e 5 , 7 mi nutes , 1 0 mi nutes . 

Q. Okay . 8 

9 A. It wasn 't a l ong presentat i on , and k i nd 

10 of-- that ' s what I remember . 

11 Q. Was t he bulk o f her presenta tion on t he 

1 2 Zi ff Brothers issue again? 

1 3 A. Yes , Ziff Brothers and Mr . Browder . 

1 4 Q. Okay . 

15 A. Because Mr . Browder actua lly was someo ne 

16 who run that Ziff Brothers scam . 

17 Q. Did she also speak abou t the Magni t sky 

1 8 Act? 

1 9 A. No t at that p o i nt . 

20 Q. Okay . Did tha t come i n l a t er? So I 

21 guess I' v e i n t errupt ed yo u. She spoke f o r a few 

22 minutes on the Ziff Brothers thing . 

23 A. Correct. 

24 Q. What happened next? 

25 A. So then -- and then she kind o f wrapped 
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1 it up sayi ng , l i ke , and -- you know, the amount o f 

2 money she mentioned was abo ut like $880 mill i on , 

3 which is no t a smal l amount o f money, comi ng just 

4 from this Russian transaction . And so she said , 

5 "And some o f t h i s money ended up i n " -- they are 

6 large cont ributors t o DNC , and , therefore , t his is 

7 l i ke , you know, that kind o f i nfo rmat i o n . I d o n ' t 

8 remember how she said i t, but , "And these a re the 

9 people who are big contribut o r s to DNC." 

10 Q. Were there any questions from the people 

11 in t he room abo u t tha t when she made t hese 

1 2 s t a t ements? 

1 3 A. Yes . So Mr . Trump , Jr ., said , " So can 

1 4 you show us how does t his money go t o Hill a ry? " 

1 5 Li ke spec i f i cal l y , do you hav e paperwork? Or jus t 

16 indicate how money goes to Hillary . And she kind 

1 7 o f s a i d , " No . I am j u s t a Russ i an l awyer . I 

1 8 traced t his money f rom Russia through Cyprus t o 

1 9 bank " -- I d o n ' t remember which bank . 

20 the bigger ones , ei t her Citi or Chase . 

I t ' s o n e o f 

But she 

21 was specific on 53rd Street here i n Mi d t own , yo u 

22 know, j ust in Manhattan . You know, here , you guys 

23 should kind o f f ind o u t . I don ' t have t hat 

24 capacity t o trace i t down , but I could t ell you 

25 that bad money from -- crimi nal money came back to 



1 New York . 

2 l e ft it. 

And that k i nd o f -- that ' s where she 

3 Q. And yo ur recollectio n was how did thi s 

4 money get to Hillary or the DNC? 

5 A. DNC. She wa s very speci fi c about DNC. 

6 Q. She was specific. 

7 A. She was specifi c . 

8 Q. But you said there was a question . 

9 A. And Trump, Jr.' said, " So can yo u show 

10 how d oes this money goes to Hillary? " And she 

7 9 

me 

11 said , "Hell, I don 't know ." Just prett y much like 

12 -- I remember this like moment, like especially 

1 3 I don't know, l i ke , "You guys fi nd out ." You 

1 4 know, "I could only trace it up to here ." 

1 5 Q. Were there any o ther quest i o n s about that 

16 piece? 

1 7 A. You know, t here were no ques tions . I 

1 8 could tell like he -- Trump, Jr., he just 

1 9 instant l y lost i nterest about these things . And 

20 then she probably f e lt t his , and she said , " But , 

21 you know, this money, like thi s adopt i o n stuff," 

22 and then she kind of jumped through this whole 

23 adoption presenta tion . 

24 Q. So it sounds like t he adoption 

25 presentatio n was not what she led wi th and may not 
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1 have been her initial purpo se . 

2 A. No , it was not . At leas t -- a t leas t it 

3 d i d not appear t o me t hat way . 

4 Q. And what did she say about the adoptions 

5 p i ece? 

6 A. And t hen , you know, I t hink it could 

7 almost l ike palpable that he was kind o f -- lost 

8 i nteres t and , you know, j us t -- you could kind of 

9 see i t, and , you know -- I mean , what ' s h i s name? 

10 Kushner left at some point . And then she kind of 

11 said , b u t , you know, beca use wi t h this t h i ng , you 

1 2 know, jus t t his bad guy, t hey also -- in order t o 

1 3 cover up thi s crime , they made up this story about 

1 4 thi s heroic accountant, heroi c lawyer , who 

1 5 actua l ly was never a l awyer , t h i s guy . And then 

16 he just -- and that kind of triggered j ust -- it ' s 

1 7 always just to cover up this t h i ng , and k i nd o f to 

1 8 discredit these people who were pursuing t hem in 

1 9 that crime . And -- but begi nning was j ust-- yo u 

20 could tell t hat Trump was interes t ed , and then she 

21 said , and then i t ' s l i ke adopt ion , t here ' s l ike 

22 American families , and she went all of these 

23 things , b u t -- and i t was also f a i rly a long 

24 presentation , probably even longer t han or 

25 maybe it fe l t that way, but you could tel l that 
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1 they we r e not intereste d , and they we r e l i ke 

2 looking a t t he i r phones or l i ke , you know, just 

3 loo king the o t her way, t heir wa t ch . And s o I kind 

4 of had to j ump in with my 90 seconds and kind of 

5 j us t t o s t op her . And t hen I said , yes , t h i s is 

6 l ike it ' s a good issue , you know, U. S .-Russia 

7 relat i o nship , you know, sometimes l i ke there are 

8 r easons for tha t, yo u know, d e t e riora tion by 

9 b a cking o ut , or somet i mes they ' re b as ed o n a l ie 

1 0 in which the U. S . Government has never done this 

11 thing , and t here ' s a cons t i t uency f or tha t, and 

1 2 this would be great , like election campaign , you 

1 3 know, the issue f or debates and you could check 

1 4 those fac t s ve ry eas i ly . I f we find out t hem 

15 eas i ly, anyone c o uld check t hem and form an 

16 opinion abo ut this . And that pretty much was the 

1 7 end o f t he meet i ng . 

1 8 

1 9 

20 

21 

22 

23 

24 

25 

Q. How long did you speak f or? 

A. Probabl y 90 seconds . 

Q. Okay . 

A. I t r i ed t o be very k i nd of 

because I c ould feel that , you 

a lready l i ke unea sy abo u t this 

Q. I n English , I assume? 

A. I n Engl ish , yes . 

know, 

whole 

short and 

they ' re 

meet i ng . 
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1 Q. What was the react i o n t o the presentat i o n 

2 abo ut the adoptions? 

3 A. Oh , they were no t i nterested at al l. 

4 Q. Were there any questions? 

5 A. I don 't t h i nk t here were quest i ons . 

6 Q. So you men t ioned tha t Don , Jr ., asked one 

7 quest i o n earl i er . 

8 A . Yes . 

9 Q. Did anyo ne e l se speak? Did Mr . Manafo rt 

10 ever speak? 

11 A. I don 't remember , t o be honest . He might 

1 2 have . Ac t ually, you know, at some point t here ' s 

1 3 l i ke-- I mean , those who spoke said , yo u know, yo u 

1 4 should unders t and we are no t in the government, so 

15 it ' s l ike we ' re tryi ng t o get to the g overnment . 

16 Something was said to that effect , I don ' t 

17 remember if i t was by Mana f ort or by Junior . 

1 8 Q. Okay . 

1 9 A. Manafo rt was l i ke on h i s - I bel i eve it ' s 

20 a BlackBerry, so he was j us t si t ting in the chair 

21 which k i nd of goes back . He was almost l i ke l y i ng 

2 2 there , like , you know, on his phone , and it ' s 

23 throughout t he whole meet i ng . 

24 Q. Do you recall i f Mr . Kushner ever said 

25 anythi ng? 
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1 A. I d o n't remember him saying anything . He 

2 left actually at some point . 

3 Q. Was the on l y quest i o n from the Trump 

4 campaign the one that you related earlier? 

5 A. That's wh a t I remember. They asked us, 

6 " Could you show us how it goes to Hillary?" And 

7 she said , "I d o n't know ." So that ' s kind o f 

8 that's something which I remember distinctly . 

9 Q. So o n --

10 A. But there was -- but there might have 

11 been-- I mean , I' m sure there was some b a ck- a nd-

1 2 forth on some issues, but I don't remember 

13 anything like particular . 

1 4 Q. But you don 't reca ll a ny specifics? 

1 5 A. No . 

16 Q. So was there any back-and-forth during 

l 7 the discussion for t h i s --

1 8 A. There wasn 't much -- it's very short 

19 mee ting , s o the r e ' s not that kind o f --

20 Q. How long did the meeting last? 

21 A. I d o n 't know . Maybe 20 minutes . 

2 2 Q. Okay . 

23 A. But I might be wrong, so ... 

24 Q. But t hat ' s your best estimate? 

25 A. Be cause it was -- that ' s my ass e ssme nt, 



1 yes . 

2 Q. Okay . So you mentioned t hat the DNC 

3 is s ue came up in terms of the funding. 

4 A. Correct . 

5 Q. I t h i nk you mentioned t hat Hill a ry 

6 Clinton came up in t e rms o f Mr . Trump, Jr . ? 

7 A . Correct . 

8 Q. Was she discussed in any othe r cont ext? 

9 

1 0 

A. I don 't remember. 

Q. Okay . Were sanctions discussed , do you 

11 recall? 

1 2 A. Not sanctions , per se . I mean , t here ' s 
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1 3 l i ke Magni tsky l aw was -- but , again , not in the 

1 4 capacity of sanctions but in t he capaci t y of, you 

1 5 know, jus t U . S . Congress not checking the f ac t s o f 

16 the story, and running with this law without 

1 7 check i ng t he f acts. 

1 8 Q. So the adoption issue also included 

19 d i scuss i o n o f Magnitsky? 

20 A. It did , yes , b ecause he , you know, jus t 

2 1 had mentioned tha t adoptions -- you know, Russ i ans 

22 retaliated by -- I mean , in my personal view, in a 

23 very unfa i r and cowardly way by s t opp i ng t hese 

24 adoptions . 

25 Q. Did anyone ask f or the campa i gn ' s support 



1 in rei nst i tut i ng the adoptions? 

2 A. I don 't remember . 

3 wanted kind o f s ome support . 

So Ms . Veselnitskaya 

I think that , you 

4 know, at that time there was a hearing which was 

5 s upposed t o happen at tha t t ime to exami ne t he 

6 fac t s , which la t er Mr . Browder ' s lobbyists were 

7 able to quash , and kind o f -- and it was turned 

8 from t he subcommi t tee in t he House Foreign 

9 Relat i o ns Committee , l ike the hearing was 
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10 canceled , and they kind of -- that was the end of 

11 the s t ory . 

1 2 Q. Okay . 

13 A. But she I mean , she mi ght have asked 

1 4 for some assistance in t hat , and t hen again they 

15 told l ike , l ook , we ' re just in campaign , we have 

16 no capacity of helping . 

17 Q. Was t here any discussion o f help i ng at a 

1 8 later time? 

19 A. I d o n ' t remember exact words which were 

20 said , but I remember at the end , Donald , Jr ., 

21 said , you know, " Come back see us aga i n when we 

22 win ." Not " if we win ," but "when we win ." And I 

23 k i nd o f thought to mysel f l i ke , "Yeah , right." 

24 But i t happened , so -- but t hat ' s something , see , 

25 he ' s very kind of positive about , "When we win , 



1 come back and see us again ." Something to that 

2 effect, I guess . 
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3 Q. Did she say anything to that? Was there 

4 a discussion of whether there would be a future 

5 mee ti ng? 

6 A. I don 't remember. It' s kind of -- she 

7 f elt-- she l ooked k i nd o f disappo i nted , and whol e 

8 thing, I don't know wha t she expected from t hat . 

9 I don't remember any discussion o f f o llow-up . 

10 Q. Just to make sure I've gone through all 

11 o f t he possible topics, do you reca ll if John 

12 Podesta was ever discussed? 

1 3 A. I d o n't remember . 

14 Q. How about Hillary Clinton' s deleted 

15 ema ils ? 

16 A. I don 't remember any discussion of 

1 7 ema ils. 

1 8 Q. Russian support o f Donald Trump? 

19 A. I d o n't remember that discuss ed. It was 

20 a very short meeting , a t least, or like two 

21 s ubjects, I think, wh ich the on l y two s ubjects 

22 which were discussed , I mean substantive subjects . 

23 Q. In one news articl e , Ms . Veselni tskaya 

24 told reporters t hat Donald Trump, Jr., asked for 

25 written evid e nce i l l ega l proceeds went to Hi l l ary 



1 Clinton ' s campaign . Is that also your 

2 r ecollection? It sounds ... 

3 A. I don 't remember. I know tha t she had 

4 the memo with her , and -- but I think it was 

5 established tha t she has no information about 

6 Hillary, so I'll be surprised that -- wha t was 

7 referred I don ' t remember specifically . 

8 Actually, the answe r is I don 't r emembe r 

9 specifically tha t s tatement. 

1 0 

11 

Q. Okay . Were any documents exchanged? 

A. I am not sure . I know tha t she brought 

1 2 in t hose -- that clear plas ti c folder whe re she 

13 had this -- you know, it's almost like a sleeve 

1 4 where you -- it's ve ry Russian , actual ly. So 

1 5 but I don 't remember whether she l eft those 

16 documents or not . 
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1 7 Q. But you know she wa lked i n the room wi t h 

1 8 them? 

19 A. It was in front -- I believe it was in 

20 front of her at the desk . 

21 Q. Okay . You don 't reca ll tha t being passed 

22 out? 

23 A. I have not seen t hat , no . 

24 Q. Okay . But it may have been left the re, 

25 you ' re not sure? 



1 A. I am not sure . J us t , yo u know, there ' s 

2 like -- it ' s a rather l a rge room so eve ryone was 

3 l i ke si t t i ng right i n this t h i ng , s o i t was jus t 

4 maybe something -- I am not personally -- I have 

5 not seen a ny documents excha nged . 

6 BY MR . PRI VOR : 
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7 Q. Do you recal l very specifical ly what she 

8 did with t he documents? You said they we re on --

9 were t hey o n t he t able? 

1 0 A. On the table , yes . 

11 Q. I n f ront o f her? 

1 2 A. Correct, yes . 

1 3 Q. Did she ever touch them, make a gesture 

1 4 towa rd t he documents? 

15 A. I t ' s been a l o ng -- I ho nest l y don ' t 

16 remember . 

17 Q. Do you remember if she ever held them up 

1 8 and showed t hem tha t she had t hem? 

1 9 A. No , she did no t . Or at l east I d o n ' t 

20 r emember t hat . 

21 Q. Did she e v er ma ke any reference t o the 

2 2 d o cuments in any way that you can recall? 

23 A. I don 't reme mber . You know, I k i nd o f 

24 heard tha t story b e for e , so I didn 't kind of pay 

25 attention , and I was kind o f thi nking what I wo uld 
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1 say abo ut if my turn comes , s o I k i nd o f did 

2 no t f ocus on t hat . 

3 BY MS . CLAFLIN: 

4 Q. Did you expect that your turn would come? 

5 A. I expected maybe j u s t a t some point, I 

6 might be it, so it was by necessity s top her . 

7 Q. So you said you j umped in t o k i nd o f cut 

8 her off a bit. 

9 A. Correct. 

1 0 Q. Did she ask you to speak , or you just did 

11 tha t on your own? 

1 2 A. No, she did no t ask me t o speak. 

1 3 Q. Did anyo n e e l se at the meeti ng speak? 

1 4 Did Mr . Kaveladze say anyt hing t o the group? 

1 5 A. I d o n 't remember him speaking. 

1 6 Q. Okay . And Mr . Samochornov o nly 

1 7 trans l a t ed? 

1 8 A. Trans l ated , yes . 

1 9 Q. Okay. So as f ar as you reca l l , the onl y 

20 people t hat spo ke a t t he meeting we re you , Ms . 

21 Ve s elnitskaya , and Mr . Trump, Jr.? 

22 

23 

A. Manafort , possibly . 

Q. Poss i bly Mana f ort. 

24 notes a t t he meeting at al l ? 

2 5 A. I did no t . 

Did you t ake any 



1 

2 

Q. Did yo u see anyo n e e l se taking notes? 

A. I don 't remembe r . 

3 BY MS . SAWYER : 
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4 Q. Do you happen t o recall -- were yo u guys 

5 s i t t ing a t a t able , one table a ll together? 

6 A. Correct, yes . 

7 Q. Do you recal l where peopl e were seated? 

8 A. I do , ac t ually . 

9 Q. Ca n yo u t e l l us where? 

1 0 A. Kind o f r o ughly, yes , I remember 

11 something speci f ica lly . Again , i t' s re a lly a 

1 2 large confe r e nce room . It' s almost like 

1 3 baske tbal l c o urt size wi th b eauti f u l views o f 

1 4 Manha t tan , and it ' s a rather l a rge t abl e . So i t' s 

1 5 pretty f a r , s e a ted f a r , but I remember I was 

16 sitting -- so it ' s a table like this . Manafort 

1 7 wa s s i t t ing a t t he end , and then on this side wa s 

1 8 me , Ms . Veselni t skaya , Samochornov, I k e I think 

1 9 was a l so on o ur side . And on the oppos i te side 

20 was Kushner , beca us e I remembe r Kushner was 

21 s i tting r i ght in front of me because I remember 

2 2 l ooking at him when he was talking about Ziff 

23 Brot hers , I had some t hought s about i t. And t hen , 

24 you know, Donald , Jr ., was like in t he middle . So 

25 Juni o r was sitt i ng direct l y across from Ms . 
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1 Veselni tskaya. It might have bee n s omeone els e 

2 a lso t here , b ecause it felt -- but, aga in, I'm not 

3 s ure. So there might have been -- it felt li ke 

4 there were more people sitting on opp os ite side . 

5 Q. Do you reca ll where Mr. Go ldstone wa s 

6 sitting? 

7 A. He might have sat at this l ike very end , 

8 on t he oppo s ite side , or maybe on our side . 

9 Q. And yo u f eel like there were additio n a l 

1 0 p eopl e beyo nd those that yo u've just described? 

11 A. I' m no t sure, aga in. But f or some reason 

12 it f e lt li ke t here we r e more p eop l e the r e on t he 

1 3 oppos i te side . It wasn ' t j ust Kushner and Trump. 

1 4 So there's some o ther like Amer i can f aces . 

15 Q. And yo u s a id you --

16 MS . CLAFLIN: And you d on ' t recall anything 

1 7 about them? 

1 8 MR . AKHMETSHIN: I don 't r emember anyt hing 

1 9 abo ut them . 

20 BY MS . SAWYER : 

21 Q. And yo u s a id you were wa tching Mr . 

22 Kushner--

23 A. Correct. 

24 Q. -- whil e Ms . Veselnits kaya wa s s p eak i ng . 

25 Did h e have a reaction? 



1 A. No . He actual l y k i nd o f he didn't 

2 have reaction, but I was t hinki ng to myself , you 

3 know, she talks about the Ziff Brothers and 

4 they ' re billionaire kids , and he ' s a billionaire 

5 kid, Jewish billionaire kid h i msel f. I thought 
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6 t ha t maybe t hey seem like t hey are buddies , and I 

7 was j ust thi nking sho uld she l ike say a l l these 

8 things without knowing exact context. So t hat ' s 

9 that I remember because Kushner was sea t ed there, 

10 and because I was asked before when did he leave, 

11 but I remember he was there when a t least f or 

12 part o f Zi ff Brothers discussion because I looked 

1 3 at him and I thought that the r e are not that many 

1 4 billionaires in New York of tha t age . 

1 5 probably knows them wel l. 

So he 

16 Q. And do you recall at all whether he 

1 7 s t a yed f or t hat entire p a rt o f her presenta tion 

1 8 that had to do wi t h the Zi ff Brothers and the tax 

1 9 f raud? 

20 A. I don 't remember exa ct time of his 

21 departure , but I remember he was at least for part 

2 2 of it because that ' s what was in my head when I 

23 looked at h i m when she wa s discussing Ziff 

2 4 Brot hers and a ll t his dropped. 

25 Q. And did h e say anythi ng when he g o t up 



1 and le f t? 

A. I don 't t hink he did . I don ' t remember . 2 

3 

4 

Q. And did anyo ne e l se l eave with h i m? 

A. I don ' t remember . Sorry . 

5 BY MS . CLAFLI N: 

6 Q. Everyone else stayed f or the whole 

7 meeting , as f ar as yo u reca l l? 

A. I t hink so , yes . 
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8 

9 Q. And started at the same time? Di d anyone 

10 come late? 

11 A. I don 't remember . I don ' t think -- I 

1 2 don ' t think so. I t hink t hey s t arted a t same 

13 time , and Kushner le f t f o r sure at s ome point , but 

1 4 I don ' t remember anyone else leaving . 

1 5 

16 

Q. Okay . How d i d the meeting end? 

A. The end , you know, I think Trump , Jr ., 

1 7 said , look , we ' re not in power , you know, jus t 

1 8 running to be in power , and -- but when we win 

19 I remember dist i nctly . It was no t " if we wi n ." 

20 "When we win , come back and see us again ." Tha t 

21 was k i nd of the thing . 

2 2 

23 

Q. Okay . And then you all left together? 

A. We were like leaving the room, and i t' s a 

24 large room, so we kind of walked -- I was walking 

25 next t o Manafort , and they were walking -- like 



1 Ms . Veselnitskaya walking , and at the e nd they 

2 shook hands and kind of went t o the eleva t or . 

3 Q. Okay . Did you run into anyone e l s e on 

4 your way to the elevator? 

5 A. We have , yes . 

6 Q. Okay . Who was that? 

7 A. Ivanka Trump . 

8 Q. Okay . Did yo u speak to her? 

9 A. For li ke 3 s econds . We were jus t --
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10 actually, we run into her right at the elevator , 

11 so we were wa iting f or t he elevator to come , and 

12 she just came like probably few seconds later, and 

13 we kind o f had thi s l i ttle chat . I don't even 

1 4 think tha t we introduced ourselves . We kind of 

15 like had thi s little exchange, li ke sma ll talk, 

16 and she got into elevator and went up, and we went 

17 down. 

1 8 Q. Anyone else? 

19 A. No o ne I could remember . 

20 Q. Okay . And where did you go when you got 

21 o ff the e l evator? 

22 A. We exited into lobby of Trump building, 

23 and we went -- t here ' s like co ffe e shop like 

24 St arbucks or somet hing or other, like coffee shop 

25 down there , and we went there j ust -- I think I 



1 had tea , and they got coffee , and I left very 

2 quickly . And then I actually -- Mr . Kaveladze 
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3 gave me hi s bus i ness card , s o that's how I kind o f 

4 figure out who he is. 

5 until tha t point. 

I wasn ' t sure who he was 

6 Q. Did you have any discussion with any 

7 with Ms . Veselnitskaya , Mr . Kaveladze , or Mr . 

8 Goldstone about the meeting? 

9 A. I don 't think Mr . Go l dstone with us --

1 0 was with us. 

11 Q. Okay. 

12 A. It was the same thing, four people --

13 Kaveladze , Ms . Veselnitskaya , I , and translator . 

1 4 Q. Okay . 

1 5 A. We were and I d i d not s tay f o r l ong 

16 time , so I had this little chat with Ike , you 

1 7 know, and tha t's pretty much it. And I left, and 

18 then later that evening I kind of -- I told him to 

19 come I ' ll get you tickets . The tickets came 

20 in. We watched play, and then we just p a rted 

21 ways . 

22 Q. Did you speak to any of the meeting 

23 participants a ft er the meeting about wha t had 

24 happened at the meeting? 

25 A. I saw -- not that day . I saw Ms . 



1 Vesel nitskaya a couple days later in Washi ngton , 

2 and kind of , you know, it was -- it's r eally 

3 nothing happened , and it's kind o f a lmos t like 
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4 I feel like she was a little embarrassed almost to 

5 t a lk about t hese t h i ngs . Bu t 

6 Q. Why do you think she was emba rrassed? I 

7 think be f ore , you a l so testifi ed that she seemed 

8 disappoi n t ed . 

A. Yes. 9 

1 0 

11 

Q. Why do you think she felt that way? 

A. You know, I t h i nk t hat , you know, she 

1 2 she ' s a hardworking woman . Actually, I personally 

1 3 do l ike her very much . I think she ' s too intense 

1 4 sometimes a t t he time , but she ' s -- she ' s a smart 

1 5 perso n and , you know, to be a woman prosecutor i s 

16 not easy in Russia . And I know that , f or example , 

1 7 l a ter on I have expla i ned something to me , so , I 

1 8 mean , f or her to kind of be in a posi tion that 

1 9 she ' s hardworking , she ' s singl e mother , she has 

2 0 four kids , she had 

21 

22 And I met her children once , good kids . 

23 So she re a lly k i nd o f has a lot on her pl a te, and 

24 I think that -- but knowledge of American 

25 pol i t i cal system i s not her strength , and I think 



1 that , you know, j ust she thought that we 'l l come 

2 there and , you know, just will t ell the truth 

3 about this, like Browder be i ng a liar , and now, 

4 you know, just all of a sudden , he ' s , aha , you 

5 know, jus t -- a nd , look, it doesn't happen . I 

6 mean , I tried to t ell these things, and then no 
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7 o ne wants to he ar this . So I think she had highe r 

8 expecta tions from the meeting . 

9 Q. What do yo u think she expected fr om the 

10 meeting? What kind of 

11 

1 2 

13 

A. I' m no t sure . 

Q. -- response do you think she expect ed? 

A. I'm no t sure . But it ' s -- she cl e arly 

1 4 was not kind of happy with this outcome. So we 

15 really didn 't even talk until like much later 

16 about this . 

17 Q. So she may have expected them t o be more 

1 8 interested in the Ziff Brothers issue than t hey 

19 appeare d t o be? 

20 A. Corre ct , ye s . 

21 Q. Okay . 

2 2 A. So just they were -- really had no 

23 interest i n this, or any o f it. 

24 Q. And you said you left t he coffee shop 

25 e arly . Did yo u talk to anyo ne e lse b e f o r e you left 
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1 abo ut their react i o ns? 

2 A No. It was like, you know, just -- I 

3 really stayed there for a very short time because 

4 I had to be somewhere , and I wasn ' t even planning 

5 on be ing t here . So I wa s mee ti ng someone later 

6 that evening for a drink before the theater. And 

7 then l ater I had, you know, Mr . Li e b erman. 

8 Q. How long did you s t ay at the coffee shop? 

9 A. Maybe 5 minutes. Yo u know, it' s -- by 

10 the time you get something , you pay, you kind of -

11 - I have actually -- I don't if I remember 

12 correctly, t he only person I t alked to was t his 

1 3 Ike Kaveladze . So I spoke a l itt l e bit abo ut him, 

14 and things like, look, if you need any help , you 

15 know, kind of -- I'm always looking for new 

16 clients, so if that's really -- I mean, this I 

1 7 don't remember exact intera ction, but something to 

1 8 that effect, and he gave me his card, I looked at 

1 9 it , and I k i nd o f rea l ized who h e was . 

20 Q. Did you and Ike speak at a ll a bout the 

21 meeting? 

22 

23 

A. Not at all . Not that I could remember. 

Q. Okay. Did you speak with anyone else 

24 besides the meeti ng participants a ft er t he meeting 

25 abo ut the meeti ng? 
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A. In what period o f time? 1 

2 Q. Shortly af t er it happened . Did you t ell 

3 friend s o r colleagues? 

4 A. I told a c ouple o f my friends about it, 

5 journal i s t f r iends , because I thought it wa s 

6 amusing . That ' s the only like people -- I might 

7 have ment i o n e d to -- I did ment i o n to my wife . 

8 She was amused, too. 

9 Q. Was there any f o llow-up a t a ll fr om the 

1 0 meeting with Ms . Veselnitskaya or any of the 

11 o t hers? 

12 A. Not t hat I' m aware . Not from me . I' m 

1 3 not aware o f any other . 

1 4 Q. But you have had furth e r cont ac t with 

15 her? 

16 A. Ms . Veselnitskaya , yes . 

1 7 Q. Was it a ll in t he context o f the Preve zon 

1 8 case, or were there other --

1 9 A. Prevezon case was on hold at that time 

20 b ecause there were t he Second Circuit proceedings , 

21 and so it didn't go f a r. But I was in contact 

22 with her because I was trying to propose her as a 

23 witness a t t hat hearing which we were trying t o 

24 organize. And also we did t he screening o f this 

25 fi lm, this Magnitsky film here i n Washington , 
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1 D. C., so she was i n town f o r that . So we were 

2 kind of busy . And , actua lly, the screening was 

3 very dramat i c and so there ' s a l o t of stuff later 

4 on came in , and hearing was also dramatic , you 

5 know, jus t t h i s wa s canceled like 2 days be f ore or 

6 day be f ore , so t hat they changed t he hearing . 

7 They took it to the f ul l commi ttee . 

8 a lot of drama around tha t. 

So there was 

9 Q. Okay . And any more f o l low- up on this 

10 meeting with her then? 

11 

1 2 

A. No . 

Q. No . 

1 3 BY MS . SAWYER : 

1 4 Q. Just could I briefly ask , so a t t he play 

1 5 that night , you attended , Mr . Baumgartner --

16 

1 7 

1 8 

1 9 

20 

21 

22 

23 

24 

play? 

play, 

in t he 

talked 

A. No t Mr . Baumgartner . Mr . Lieberman . 

Q. Mr . Lieberman , Ms . Veselni t skaya , and 

A. Mr . Samochornov, yes . 

Q. Did the meet i ng come up at a l l at the 

A. No t at a l l , no . I t was a very beaut i ful 

and it kind of I had a few drinks before 

i n t ermi ssion , so i t i s a very nice -- we 

about play and kind o f things . We did not 

25 d i scuss meeti ng at al l, actua l ly . Not that I 
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1 could remember . 

2 BY MR . PRIVOR : 

3 Q. Yo u ment i o ned that you had d i nner 

4 beforehand with Mr . Lieberman . 

5 the mee t ing ever come up? 

Did the subject of 

6 A. I didn ' t men t ion to him. 

7 Q. Had yo u ever met any -- had yo u ever met 

8 the Trumps before June 9th? 

9 

10 

A No . 

Q. Had you ever met anyone from the campaign 

11 be f ore June 9t h? 

1 2 A . No . 

13 Q. Was it a significant event to yo u t o meet 

1 4 Donald Trump , Jr . ? 

15 A. No , I was amused , and I' m no t a fan of 

16 the whole family , so -- I was kind of curious and 

1 7 amused mostly . 

1 8 Q. And having been amused , it just never 

19 came up? You never tho ught to say s omething t o 

20 Ed , "This is what I ' ve been doing all day" ? I 

21 mean , it seems l ike it wo uld be a fairly 

2 2 significant event that you met Donald Trump , Jr . 

23 No? 

24 A. You know, I try to be discreet so just , 

25 you know -- and I understand it wasn ' t my meeting . 



1 I t was her meeting. I was invited there , and , 

2 you know, you don 't go and run your mou t h about 

3 it. 

4 Q. Did Ed at dinner ever ask what you had 

5 done t hat day? 

6 A. No. He was kind of in a somber mood 

7 becaus e , you know, h e -- I mean , when h i s wife 

1 02 

8 died , it was -- t here are only two of t hem . They 

9 have no kids, and they kind o f and she was very 

10 involved -- she was very close confidante of 

11 Hill a ry Clinton, and so -- and f or him it was like 

12 kind o f somber moment to go and then to talk about 

1 3 the scholarship and her memory. So I thi nk h e was 

1 4 a little bit down. He actually brought his -- he 

15 ha s like a niece, hi s cousin's daughter . She ' s a 

16 girl . , is very, very 

1 7 talented ma t hemat i c i an , and very nice g i rl . She 

1 8 actually joined us for dinner , and he bought her a 

1 9 t i cket as wel l. So she ' s young g i r l. She just 

20 j o i ned us for dinner . 

21 Q. I' m s o rry. I' m no t sure if I unders t ood 

22 you . Did you say that Ed Lieberman was a close 

23 con fidant o f Hillary Clinton? 

24 A. His wife was close confidante o f Hillary 

25 Cl inton . 



1 Q. And do you know if Ed Lieberman had a 

2 r e lationship with Hillary Clinton or just his 

3 wife? 

4 A. Oh , he knew her well , I ' m sure . 

5 Q. And did you know tha t before June 9th 
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6 that he was a confidant of Hillary Clinton , or his 

7 wife? 

8 A. Yeah, I knew a ll the time. I mean , from 

9 the first time I met him . 

1 0 Q. And so knowing that , it never o ccurred to 

11 you to say, "Hey, I just had a meeting where 

12 Hillary Clinton ' s name came up " ? 

13 A. Again , I try to be discreet . 

1 4 Q. You also said that you met somebody for 

15 drinks beforehand . Who was that? 

16 A. I don ' t even remember now . 

17 Q. Was i t a fri end o f yours? 

1 8 A. A fri end of mine , yeah . 

19 Q. So you have no idea who it was? 

20 A. I don 't remembe r. I don 't even remembe r 

21 whether -- honest l y , it' s been such a long time 

22 ago . It ' s not uncommon for me to meet people or ... 

23 Q. Can I t ake you back for just a moment ? 

24 When you were leav ing the meeting , you mentioned 

25 you saw Ivanka Trump in the reception area? 
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1 A. Ye s, sir. 

2 Q. Did she seem like she was t here beca us e 

3 o f the meeting or some other reason ? 

4 A. No , at least I had no impression that she 

5 wa s there f or a mee ti ng a t a ll. I me a n, she wa s 

6 kind o f -- she came in from somewhere e lse, like 

7 too k elevator up , we t o ok e l evator d own . 

8 was lite rally like 3-second inte raction. 

So i t 

She ' s 

9 v ery beautiful yo ung l ady a nd kind of -- it was 

1 0 really like 3-second thing by the time . 

11 Q. Did you have any sense tha t she knew 

12 the r e was a meeting taki ng place? 

1 3 A. At least it did not strike me that way . 

14 Q. Did you see whe ther anyone you said 

15 you h a d a v ery br i ef i n t eract i o n wi th her, but did 

16 you see if anyone else had any interactio n with 

1 7 her? 

1 8 A. No. She wa s on her own , actually, so she 

1 9 k i nd o f -- she wa l ked f r om s omewhere , l i ke i t ' s 

20 big office t here , jus t ve ry -- t here are no walls . 

21 So she kind of -- we didn't e v en s ee her until 

22 she got to the e l evator . But she came from 

23 somewhere, t he elevator on her own , and she rode 

24 e l eva tor up. 

25 Q. And s o did you see her speak to anyo n e 
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1 e l se or no? 

2 A. The only -- 3 seconds is not a ve ry long 

3 per i od of time, so she was t here , and we kind o f 

4 said hi , and then she said like -- I don ' t 

5 remember what she said exactl y . I t ' s very like 

6 short , meaningless greeti ng , I would say . 

7 Q. And did you immediately get on the 

8 eleva t or , or was t here some more 

9 A. It' s a lmos t li ke s imultaneously hers came 

1 0 up and maybe ours , maybe a couple seconds later 

11 came down . And so we took t he elevator down. I 

1 2 don't see-- a t least in my unders t anding or 

1 3 f eel ing , but I don ' t thi nk she had anything to do 

1 4 with t hat meeti ng or was even awa re of t hat or who 

1 5 we were . Actua ll y , I don 't think she even knew 

16 who we were . I ' m sure there are a lot o f people 

1 7 come t hrough t hat o ffi ce . 

1 8 BY MS . SAWYER : 

1 9 Q. Did Ms . Vesel n i tskaya ever mention to you 

20 or reques t t hat you keep t he meeting confidenti al? 

A. No t explicitly, no . 21 

22 Q. Did you surmise or infer that from her in 

23 any way? You said " not explici tl y ." 

24 indicate it in any other way? 

Did she 

25 A. I don ' t remember . You know, in general, 



1 in genera l I kind o f try no t t o d i scuss o ther 

2 people ' s affair with some who a re not those 

3 people . And I t h i nk t h a t by t h a t t i me we knew 

4 each other well enough t o expect this from each 

5 o t her . 

1 06 

6 Q. Did she ever raise with you t he issue o f 

7 the nondiscl o sure agreement? 

8 A. I do not r emember . When , you know, my 

9 couns el and I were kind o f discussing this i s sue , 

1 0 I really tried t o dig deep and search my no tes and 

11 my documents . I have never seen a nything o t her 

1 2 than t his court - ordered nondisclosure f orm, which 

1 3 I s i gned . 

1 4 BY MR . PRI VOR : 

1 5 Q. I' m s o rry t o c i rcle back aga i n . You 

16 mentioned also that you raised this issue o r 

1 7 d i scussed the mee t ing , you r rea ct i on t hat i t wa s 

1 8 amusing , wi t h some journalist f riends? 

1 9 A. Co rrect . 

20 Q. Who was t hat , do yo u r e call? 

21 A. Two of my clos e fr i ends , yeah , long-time 

2 2 friends . 

23 Q. Do you reca ll who t hey were? 

24 A. Yes . 

25 Q. Who were they? 
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1 A. One i s j ournal i st f o r -- f ormer 

2 depar t men t editor for Associa t ed Press , i s a very 

3 o ld friend of mine. And another one i s ano ther 

4 old friend of mine who has been in many other 

5 press o utlet s . 

6 

7 

Q. And do you recall what you said to them? 

A. I said l i ke , you know, I -- yo u know, 

8 guess wha t? Something funny. I was in a meeti ng . 

9 It wa s like such bull s hi t, and that kind o f --

10 but -- and they said , " Can we write about this? " 

11 Of course, journa lists are alwa ys interested. I 

12 said , "Absolut ely not . It' s no t my secret, and 

1 3 you canno t wr i te about thi s ." 

1 4 Q. And you t hought it was oka y to tell t he 

15 journali s t s about s omething you found amusing , but 

16 you didn't think to discuss this with Ed 

17 Lieberman? Yo u t hought you needed to ma inta in tha t 

1 8 discretion? 

1 9 A. At some p o i nt I might have mentioned it 

20 to h i m, but not like right away . 

21 Q. No t at the dinner? 

2 2 A. Not at dinner, not even like 

23 remember . At some point I might have 

I do not 

he a lso 

24 serves as a lega l counsel to me so -- on a number 

25 o f i ssues . So , yo u know, I' m almost certa i n at 
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1 some p o i nt he knew about i t , but no t immediately . 

2 Q. Do you recall when you might have brought 

3 i t up to him? 

4 A. I don ' t remember . 

5 BY MS . SAWYER : 

6 Q. Do you think i t was before the news broke 

7 in the press about the meet i ng? 

8 A. I t ' s been over a year . Yes , before t he 

9 news broke . 

10 Q. So sometime between June 9 , 2016 , and 

11 J uly o f 201 7? 

1 2 A. Correct, yes . 

1 3 BY MS . CLAFLIN : 

1 4 Q. Can you go back a mi nu t e? Were you under 

15 the impress i o n t hat the mee t ing was Ms . 

16 Veselnitskaya ' s own idea , or was she working with 

17 o t hers on her advocacy? 

1 8 A. I don 't know . I cannot say t hat . 

1 9 Q. So you have no 

20 A. I was surpri sed t hat she -- I was 

21 hones t ly surprised t hat she got a mee t ing . 

2 2 Q. Okay . 

23 A. Beca use she ' s so o u t o f like American 

2 4 pol itical narra t ive . I f ound tha t surprising . 

25 Q. I nterest i ng . So as far as -- yo u were 
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1 not aware o f her wo rki ng f o r anyo ne e l se , tho ugh , 

2 with her work on t he Zi ff Brot hers? 

3 

4 

5 

A. No . I know t hat 

Q. Do you know -- sorry . Go ahead . 

A. No , I t h i nk she -- I know t hat she worked 

6 very hard and she was very proud o f this , f inding 

7 these k i nd o f f acts and because they were no t -

8 - they ' re not known , at least i n Russia a t t hat 

9 t i me . So i t was her own l ega l research which she 

10 conducted for a long time , as she told me , to kind 

11 o f f ind these f ac t s . And I know t hat she later 

1 2 repor t ed t hem to law enforcement in Russia , and I 

1 3 don ' t -- she definitel y was the reas o n why she did 

1 4 it, and it was very good reason and it was 

1 5 import ant . 

16 Q. So what is the reason that she did it? 

1 7 Do you know why she was interes t ed i n tha t i ssue? 

1 8 A. Because t he person who kind o f 

1 9 perpetrated that , was mastermi nd , the perso n who 

20 run was not Ziff Brothers , were people who gave 

21 money to Bi l l Browder , and Bi l l Browder k i nd of 

2 2 I mean , I ' m sure he ' s like he ' s from New York , 

23 they know these intrica cies o f t h i s Russian 

24 of f shore company, hiring t hese mentally disabled 

25 people t o c l aim 35 percent tax cut on a l l tho se 
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1 things . I'm sure they had no idea what -- how the 

2 money works , but they made a lot of money there. 

3 So I'm sure they were happy . But she wants to 

4 kind o f expose Mr . Browder I guess in this thing . 

5 Q. Okay. So you understand tha t her 

6 interest stems entirely from Browde r? 

7 A. Correct . 

8 Q. Okay . And as f a r as you know, she wasn 't 

9 working o n tha t with Prevezon? 

1 0 A. Prevezon - Prevezon case was brought to 

11 Southern District by Mr . Browder. He wa s the sole 

12 source of it. He tried to sell this case to the 

13 FBI , t o the Treasury, to many o ther things . At 

14 the end of the day, the case was picked up by 

15 Homel and Security Office in New York, and that I 

16 find ironic, and I ' m sure some o f you , certain 

17 litiga tions. The first civil forfeiture complaint 

1 8 contained this long chunks of website , Browder's 

19 website . You know, they pretty much plagiarized 

20 chunks of t ext and graphs, schemes , everything was 

21 jus t copy- pasted from that site . And then l ater 

2 2 in the film , I saw the deposition of the Homeland 

23 Security agent, a nd the lawyers for Prevezon 

24 asking like , "Have you checked this?" He said , 

25 "No . It wasn ' t necessary ." I find those kind o f 
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1 interesting . So -- and , clearly, it was the 

2 cas e would no t have b een brought up , and at the 

3 end , So uthern person in So uthern Di s tr i ct 

4 c o uldn ' t kind of present that case to the c o urt , 

5 and they o ffered se t tlement to Prevezon . 

6 

7 

8 

MR . TREMONTE : Excuse me just f or a second . 

[Co uns e l con f ers with wi tness .] 

MR . AKHMETSHI N: And , yo u know, I was a lso , 

9 you know, as a part o f t h a t , disc l o sing specifics , 

1 0 but one of the work I ' ve done f o r BakerHostetler 

11 in t hat case wa s t o prepare f or depos i t i on , 

1 2 Browder deposition , so t hat ' s everyt hing , wha t how 

1 3 I knew a l o t o f these f acts . 

1 4 BY MS . CLAFLI N: 

1 5 Q. Do you know i f Prevezo n had as ked her t o 

16 have this meeting? 

1 7 A. I' m no t sure . I' m not s u re at a ll how 

1 8 the mee t ing came t oget her . I have no knowledge . 

1 9 Q. Yo u d o n ' t know if the Katsyvs asked h e r 

20 to have this mee ting? 

21 A. I don 't know . 

22 Q. Or the Agalarovs? 

23 A. I don 't know . 

24 MS . CLAFL I N: Okay . 

25 BY MS . SAWYER : 
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1 Q. Just o ne quick quest i o n. Yo u said she 

2 reported her findings on t he Ziff Brot hers t o law 

3 enforcement in Russ i a . Do yo u know speci fi ca lly 

4 who she took the complaint to? 

5 A. I don 't know, but she at some point 

6 mentioned to me that Russia sent several MLATs to 

7 U. S . Just i ce Department in c o nnection wi th thi s 

8 mat t er . 

9 Q. Do you know if she met with Yuri Cha ika 

10 about her complaint? 

11 A. I' m no t sure . I don't know . 

1 2 BY MS . CLAFLIN: 

1 3 Q. Did yo u have any f urther contact wi th Mr. 

1 4 Golds t one after the meeti ng? 

15 A. No . I don 't even thi nk I had 

16 conversation with him . 

17 Q. At the meeti ng? 

1 8 A. At the meeti ng or before the meeti ng . 

1 9 The r e was that l itt l e sma l l talk b e twee n him and 

20 I ke . They seemed to know each other before . But 

21 I may have shaken hands with him . 

2 2 Q. How about Mr . Samochornov? 

23 A. Me? 

24 Q. Did you speak to him after the meeti ng a t 

25 a l l? 



11 3 

A. I did , yes . 

Q. I n wha t context? 

1 

2 

3 A. He was involved i n this HRAGI work , s o I 

4 don ' t remember discussing meeting per se . We 

5 mi ght have sa id like what a b ull shi t i t was . Bu t 

6 o t her than t hat , I don 't t hink -- he ' s a ve ry nice 

7 person . I l ike him very much , and he ' s a great 

8 kind of conversational i st , and , you know, we 

9 talked wi t h h im with other t h i ngs . 

1 0 Q. Did you have any further contact with 

11 anyone f rom the Trump campa i gn , like Don , Jr ., Mr . 

1 2 Mana f ort, Mr . Kushner? 

1 3 

1 4 

A. No , I did not . 

MS . CLAFLIN: We 're a t a decent s t opping 

1 5 point if you guys wan t t o break now . 

16 

1 7 

1 8 

1 9 

MR . FOSTER : Okay . 

MS . CLAFLIN: Off the record at 11:52 . 

[Recess a t 11: 52 a . m. to 1 2 : 03 p . m.] 

MR . DAVI S : Okay . We ' l l go back on the 

20 r ecord. It' s 1 2 : 03 . 

21 FURTHER EXAMINATION BY COUNSEL FOR THE MAJORITY 

2 2 BY MR . DA VIS : 

23 Q. Unfortunately, as a byprodu c t o f the 

24 f orma t o f the interv iew, I'll be going over some 

25 areas my col leagues a l ready addressed a l i ttle bit 



1 and o ther times be j umpi ng around when they ' ve 

2 already asked questions I was goi ng to . 

11 4 

3 So turning to t he meet i ng i tse l f o n J une 

4 9 , 2016 , during that meeting did anyone state that 

5 the Russian Government was enga ged i n an e ffort to 

6 support Dona l d Trump ' s President ia l campaign? 

7 A. No , I d o n ' t r e me mber any d i scuss i o n t o 

8 tha t effect . 

9 Q. Did anyone s t a t e tha t t he Russ i an 

10 Government opposed Hillary Clinton ' s campaign? 

11 A. I don 't remember any o f t h i s . 

1 2 Q. Did anyone a t t he meeting o f fer t o 

1 3 release hacke d emai l s to aid the Trump campaign? 

1 4 A. No . 

1 5 Q. Did anyone o f fer to manu f acture and 

16 distribute fake news to aid the Trump campaign? 

1 7 A No . 

1 8 Q. Did anyone of f er to hack St a t e voter 

1 9 regi strat i o n systems t o obtain voter data to aid 

20 the Trump campaign? 

21 A No . 

22 Q. To the best of your recollection , was 

23 there any d i scuss i on o f any t h i ng t hat mi ght 

24 reasonabl y be considered col l usion bet ween t he 

25 Trump campa i gn and the Russ i an Governme nt? 



1 

2 

A. No t t o way I understand i t , no . 

Q. You mentioned t he manner i n which 

11 5 

3 everyone was i n troduced . I have a f ew ques tions 

4 to ask about that f or clarification . How did you 

5 say Ms . Veselnitskaya introduced hersel f ? 

6 A. I t hink she ' s a lawyer, i n troduced 

7 herself as a l awyer . 

8 sir , but 

I don ' t remember exactly, 

9 Q. Did she clarify who her cl i ent was when 

1 0 she introduced herself as a lawyer ? Or did she --

11 A. She mentioned t hat she got this 

1 2 information about Zi ff Brothe rs through her work 

1 3 f or her c l ient , and she mi ght have ment i o ned the 

1 4 cl i ent. 

1 5 Q. Wo uld t hat c lien t have been Prevezon o r 

16 Mr . Katsyv? 

1 7 A. I don 't remember exactly . 

1 8 Q. Okay . Did she or any other at t endee 

1 9 c l aim that she was wo rki ng f o r or speaki ng on 

20 b ehalf of the Russ i an Government? 

21 A. No t a t a ll. I don 't even bare l y remember 

2 2 it. 

23 Q. And did i t a ppea r t o you tha t anyone else 

24 in t he meeting from the Trump campaign had ever 

25 previously i nteracted wi th Ms . Vesel n i tskaya? Did 



1 anyone seem like they knew her already? 

2 A. No, I don't t hink so . 

3 Q. I believ e yo u said that yo u i ntroduced 

4 yourself as associated with HRAGI . 

5 correct? 

6 A. Correct, yes . 

Is that 
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7 Q. Okay. And did you o r any other attendee 

8 claim tha t you we re worki ng for or speaki ng on 

9 beha lf of the Rus si an Government ? 

1 0 

11 

A. Oh , definitely not . 

Q. Did you s ay you don 't reca ll if or how 

12 Mr . Kave l adze was introduced? 

1 3 

1 4 

A. I d o n't remember , no . 

Q. What about Mr . Golds t one? Was he 

1 5 introduced? 

16 A. I don 't remember. He seems t o be 

1 7 f amili a r with Trump ' s people , so it wa s cert a i n 

1 8 sense of familiarity, but I don't remembe r exactly 

1 9 how he i ntroduced himself. 

20 

21 

Q. And was Mr . Samochornov introduced? 

A. I d o n't remember. He must have been . 

2 2 Q. At the meeting did anyone ask that Do nald 

23 Trump , Sr ., t a ke any action regarding the 

24 Magni t sky Act or t he Gl oba l Magni t sky Act if 

25 e l ected? 
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1 A. No , I d o n't remember that . 

2 Q. Did anyone mention t he Jus tice 

3 Depa rtment's l aws uit aga ins t Prevezon Holding s? 

4 A. I don ' t remember that . 

5 Q. Did anyone ask t ha t Trump, Sr ., t ake any 

6 a ction r egardi ng the Jus tice Depa rtment' s l awsuit 

7 aga inst Prevez o n Ho ldings if elected , such as 

8 firi ng Freet Bharara , dropping t he case , o r 

9 s ettling? 

1 0 A. No , I don ' t -- I would remember that . 

11 No . 

12 

1 3 

1 4 

Q. Okay . 

A. De finit e ly not . 

Q. Wha t, if anyt h i ng , did you or Ms . 

15 Ve s elnitskaya o ffer to the Trump campaign? 

1 6 A. Nothing but advice . 

17 Q. And t hat wa s just t he i nformat i on you' ve 

1 8 a lready gone over with my colleagues ; i s tha t 

1 9 correct? 

20 A. Tha t i s correct , yes . 

21 Q. Okay . What, if anyt hing , d i d yo u or Ms . 

22 Veselnitskaya ask of the Trump campaign? 

23 A. I did no t ask anyt h i ng . Ms . 

24 Ve s elnitskaya-- I d on 't reme mb e r her asking 

25 a nything explicitly o r specifical ly. 
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1 Q. Okay. Did Mr . Kaveladze speak during the 

2 meeti ng? 

3 A. I d o n 't remember him speaking. 

4 Q. Did Mr . Goldstone? 

5 A. Maybe i n the beg i nning , like in a small 

6 talk, but nothing of subs t ance I could r emember. 

7 MR . DAVI S : Okay . I' d l ike you to take a 

8 look at an email cha i n . This i s Ba t es - numbered 

9 DJTJR- 00454 to 56, wh i ch we 'll l abe l Exhibi t 8 . 

1 0 [Akhmetshin Exhibit 8 was marked for 

11 identifi cation .] 

12 BY MR . DA VI S : 

1 3 Q. Thi s is an ema i l cha i n f r om Mr . Go ldstone 

1 4 to Dan Scavino , copyi ng Donald Trump, Jr ., Rhona 

15 Graff , and Ko ns t a ti n Sido rkov . You are not o n 

16 this email chain. 

17 A. Okay . 

1 8 

1 9 

MR . TREMONTE: Gi ve us a second . 

MR . DAVI S : Sure . 

20 [ Pause . J 

21 BY MR . DA VI S : 

22 Q. So this email was sent on June 29 , 2016 . 

23 I t s t a t es i n part -- aga i n , t h i s is Mr . 

24 Golds t one . It s t a t es , "Dan , I am followi ng up an 

25 ema i l awhi le back o f s omethi ng I had ment i o ned t o 
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1 Don and Paul Manafo rt during a meet i ng recent l y . 

2 There a re b e lieved t o b e around 2 mill i on Russ i an 

3 American vot ers liv i ng i n the USA and more than 

4 1 . 6 million of these use the Russian Facebook site 

5 VKontakt e , VK, as their pre f erred soc i a l media 

6 outlet. As I mentioned to you guys through Emin 

7 and my contact at VK, they want to create a Vote 

8 Trump 2016 promotion a ired d irectly a t t hese 

9 users , peop l e who will be voting i n November . At 

1 0 the time Paul had said he would welcome it, and so 

11 I had the VK f olks mock up a basic sample page , 

1 2 which I am resending for your approval now ." 

1 3 To the best o f your recol lection , did Mr . 

1 4 Golds t one discuss a VK proposal during t he June 9 , 

1 5 2016, meeting? 

16 

1 7 

A. No . I would have remembered that . 

Q. Okay. Am I correct t hat you said you had 

1 8 seen t he document that was at the l unch and taken 

1 9 to the meet i ng? Yo u had seen that d o cument 

20 b e for ehand ; i s t hat correct? 

21 A. Tha t' s correct , yes . 

22 Q. In what context had you seen it 

23 previously? 

24 A. At some point she mentioned to me about 

25 the Ziff Brothers and her research and those 
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1 things . She said l i ke -- she rea l ly wo rked o n 

2 developing t his . She was very proud of -- and I 

3 a l so think it' s quite impres s i v e. She was ab l e to 

4 find like $880 million like in profits moved out 

5 o f Russ i a . 

6 Q. And was t his document prepared as part of 

7 her role i n represent i ng Prevezon? 

8 A. I would believe so . I'm not cert a in in 

9 which capac i ty she deve l oped it, but I wo uld 

1 0 assume it was in connection with that litigation. 

11 Q. And do you know how she had used this 

1 2 document prior t o the June 9th meeting? 

1 3 

1 4 

A. I d o n't know . 

Q. Had she shared it with anyone e lse or 

15 presented it t o anyone? 

16 A. She mentioned to me that she reported her 

17 fi ndings t o Russian law en f orcement . 

1 8 MR . FOSTER : So to t he best of your 

1 9 recol l ect i o n, when did she first provide yo u a 

20 copy of the document? 

21 MR . AKHMETSHIN: I d o n 't think I had a copy 

2 2 of the document , but she mentioned to me -- I saw 

23 the Russian version o f t he document maybe somet i me 

24 in April , because I saw it -- might be even in 

25 Brussels . Or maybe I g o t a c opy in Brussel s o r 
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1 something . I don't remember , s i r . 

2 BY MR . DA VIS : 

3 Q. Do you know if you have a copy o f it now? 

4 A. I do have a Russian copy of it. 

5 Q. Would you be willi ng to provide a copy o f 

6 that document? 

7 MR . TREMONTE: We ' l l take the request under 

8 advisement, and we can discuss it when we 're done 

9 with the i n t ervi ew . 

1 0 BY MR . DA VIS : 

11 Q. Was t he informat i on in tha t document 

12 relevant to HRAGI's work? 

1 3 A. I wo uldn ' t say so , no . I t ' s relevant 

14 jus t to show t hat the person who behind this 

15 Magni t sky law is a con man and a fraud s t er and 

16 criminal. But other than that , no . 

1 7 

1 8 

1 9 

Q. So relevant t o Bill Browder's 

A. Relevant to t he picture, correct. 

Q. When you spo ke -- t o make sure I have i t 

20 right, you spoke about t he adoption i ssue and 

21 HRAGI' s effort s in general; is that correct? 

22 A. Correct , yes. 

23 Q. Was t he presenta tion or speech you gave 

24 to t he Trump campaign similar to t he HRAGI pitch 

25 that yo u made to Members o f Congress i n the 
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1 congressional setting? 

2 A. It was slightly different because I 

3 s uggested that thi s cou l d become a campaign is s ue 

4 and , you know, something which could be brought up 

5 during the debates and other things. But the 

6 stuff which I asked for from the Members of 

7 Congress is that j ust simply t o investigate the 

8 facts. And I provided these points which showed 

9 that or i g i nal f ac t s are f ab ricated or incorrect. 

1 0 Q. So after the June 9th meeting , when did 

11 you return to Washington , D. C. ? 

12 A. Next morning . Or next afternoon 

13 probably . 

14 Q. Okay . And did you trave l to Washington , 

15 D.C., with Ms . Vese l nitskaya? 

16 A. I ' m not sure . 

17 Q. Did you travel to Washington , D.C. , with 

1 8 Mr. Liebe rman? 

19 A. I'm no t sure . I fo u nd my ticket comi ng 

20 in and coming out, but I don 't -- I purchased it 

21 by myself, but I d o n't remember o ther people . 

2 2 Q. What interaction did you have with Ms . 

23 Veselnitskaya during the rest of her trip to the 

24 United States in June of 2016? 

25 A. I had dinner with her, but could be later 
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1 in Washi ngton . And the n we tried to -- I think at 

2 the same k i nd of -- part of the same v i s it, I 

3 bro ught her to t he hear i ngs , and I t r i ed t o k i nd 

4 of -- brought her to the hearings , and she also 

5 a t tended screeni ng o f the fi lm at the Newse um. 

6 Q. Did you accompany her on any o t her 

7 act i v i t i es during that time? 

8 A. No t t hat I remember . 

9 Q. Yo u ment i o ned at t end i ng a dinner wi th 

10 her . Do you recall the date of that dinner? 

11 A. I believe next day or d ay a ft er . 

1 2 Q. So June 1 0t h or 11th? I s t hat --

1 3 A. Some thi ng l ike that , yes . 

1 4 Q. Who else a t tended t hat dinner? 

1 5 A. The rest o f t he l ega l t eam fr om 

16 BakerHostetler . 

1 7 Q. Did t hat include Mark Cymrot? 

1 8 A. Correct, yes , and his spouse . They ' re 

1 9 more l ike a f ami ly there . 

20 Q. What abo ut Glenn Simpson? Was he t here? 

21 A. He wa s , yes . 

22 Q. What was the purpose of the dinner , if 

23 any? 

24 A. Just social t hing . Mr . Cymrot ' s wi f e is 

25 Peruvi an . Actual l y , there was someone there who 
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1 had nothing to do with this affair . It's a 

2 neighbor of mine . She lives across the street 

3 fr om me , and she's Peruvian writer , and she used 

4 to be a b ook editor f or Washington Post . 

5 MR . FOSTER : You said Mr . Simpson was there. 

6 Was the re anyone else the re from Fusion GPS? 

7 MR . AKHMETSHIN : I don ' t remember . His wife 

8 was there. 

9 wife . 

I was actua lly seated next to his 

1 0 BY MR . DA VIS : 

11 Q. Do you recall if Ed Ba umga rtner was 

12 the re? 

13 A. I don ' t remember . 

14 Q. What about Ed Li e b e rman ? 

15 A. Ed Lieberman mus t have been there, yes . 

16 Q. To the best o f your recollection , did 

17 Veselnitskaya and Mr. Simpson interact at tha t 

1 8 dinne r? 

Ms . 

19 A. It was rather large dinner , so just, you 

20 know, it was a nice you know, the r e ' s several 

21 near Macomb Street , it's l o ud, and so we -- I 

22 remember we were waiting for a table for a long 

23 time, just took so many people , there was like 

24 some side room there. So it's been a while. And 

25 there was this like in a big dinner , l oud place , I 
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1 remember I was seated next t o Gl e nn's wife , whom 

2 I' ve known for years , so we were chatti ng with 

3 her . 

4 Q. Was Mr . Samochornov at that dinner? 

5 A. I don 't remember h i m there. 

6 Q. Do you know if she had any translator 

7 there wi th her? 

8 A. I don 't remembe r. 

9 BY MR . FOSTER : 

1 0 Q. You said you had known Glenn Simpson ' s 

11 wife f or years . How do you know her? 

1 2 A. She used to be bureau chief for Wall 

1 3 Street J o urna l i n Brussels . 

1 4 Q. And so how did you 

1 5 A. And I' ve done many like wo rk -- a lso not 

16 j ust in U. S . Congress l obbying work , but I ' ve done 

1 7 lobbying wo rk in European Parliament i n EU , a nd I 

1 8 met her in Brussels , and ac t ually I met her first , 

1 9 and I met Simpson through her . 

20 Q. And so wha t was t he na ture of t he -- wha t 

21 led you to meet her? 

2 2 A. For example , I would organize hearings in 

23 Europea n Pa rli ament , and I want someone to cover 

24 thos e hearings and explain why it's important f or 

25 them t o write abo ut it and , you know, l i ke always 
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1 you kind of try to get coverage , and --

2 Q. So you were pitching her stories? 

3 A. Pitching , correct , yes . That i s correct , 

4 yes . 

5 MR . FOSTER : Okay. 

6 BY MR . DA VIS : 

7 Q. To the best of your knowledge, did you or 

8 Ms . Veselnitskaya mention the Trump Towe r meeting 

9 dur i ng thi s d i nner? 

1 0 A. I don ' t remember . I was not seated next 

11 to her . She was like somewhere else , and so I 

12 don't remembe r -- or I don 't know wha t she 

13 discussed with people . 

14 

15 

16 

Q. And did you discuss it? 

A. I did not discuss it at tha t d i nner . 

Q. Can you walk us through your activities 

17 with Ms . Vese lnitskaya on June 12th? Do you 

1 8 recall what you did on that day? 

19 A. I don ' t remember . 

20 Q. Okay . And did you a ttend the June 13, 

21 2016 , screening o f Mr . Nekrasov ' s film a t the 

22 Newseum? 

23 A. I did , yes . 

24 Q. And what role, if any, did you have 

25 relating to that? 
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1 A. I he l ped to organize it , you know, j ust 

2 secure-- t here was a lot of drama abo ut tha t 

3 screening , and Mr . Browder t r i ed t o sabotage i t 

4 and tried to kind of close it down . So there was 

5 a lot o f -- i t was a very tense moment, and we 

6 also t ried t o get a l ot of publ icity about it , so 

7 we got thi s New York Times article . There was a 

8 lot of k i nd of at t ention t o tha t screening , so I 

9 a l so worked wi th -- where this person who was 

10 helping us with the arrangements , but I also 

11 worked directly wi th t he Newseum sta ff, b u t when 

1 2 we needed to -- there were t hreats , so we needed 

1 3 to kind o f pay f o r l ike metal detecto r , f or pol i ce 

1 4 presence . So it was rather dramatic . And I also 

1 5 was very busy wi th just invi t i ng peop l e , crea t ing 

16 a list , because we didn ' t want the Browder people 

1 7 to s abo t a ge i t, which ended up happen i ng , and I 

1 8 tried to secure a person who would present it . So 

1 9 there were a l o t o f -- i t was very busy time f o r 

20 me . 

21 Q. Who was t he person who was ass i s t ing you 

22 in organi z ing that screening? 

23 A. We engaged p ublic rel a t ions company t o 

24 hel p us . I t ' s ca l led Pot omac Square . 

25 perso n who h e l ped us , Chri s Cooper . 

And the 
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1 Q. And then am I c o rrect you stated you 

2 a t t ended a congressional hearing with Ms . 

3 Veselni t s kaya o n J une 1 4th ; is t ha t correct? 

A. I believe it was next day, yes . 4 

5 Q. Okay . Di d you a t tend a dinner wi th Ms . 

6 Vesel ni t skaya , Congressman Rohrabache r , and o t hers 

7 at the Capito l Hi l l Cl ub on June 1 4 , 2 01 6? 

8 

9 

1 0 

A. I d i d . Yes , sir . 

Q. Who a t t ended tha t dinner? 

A. There were people from Congressman 

11 Rohrabacher ' s s t a ff. There wa s a g u y -- or 

1 2 someone actual l y was -- I r e member t hat event he 

1 3 came t o , b ecaus e I met -- h i s name escapes me . 

1 4 He ' s a very, very i mpressive old ma n . He used t o 

15 be a U. S . Ambassado r t o Rus si a under Reagan . The 

16 name escapes me . He testified previously at the 

17 hearing tha t d ay, and I rea lly have great sense o f 

1 8 admiration for him because I remember growing up 

1 9 as a kid he k i nd o f was very i nstrumental in these 

20 kind of end of communis t rule , and I remembe r thi s 

21 o ne Reagan came to . I was i n tent h grade . Reagan 

22 came t o Moscow, you know, very exciting times . 

23 And he -- and I sha re a lso his views about U. S .-

24 Russia rela t ions , and he t ri e d t o express those 

25 v i ews at the heari ng . And , u n f ortunatel y , yo u 
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1 know, he was like yelled over . It was very ugly . 

2 And I was ve ry ups e t. But , you know, I came a 

3 little bit earlier f o r the dinner so we had this 

4 interesting conversation . 

5 Q. Okay . So other than Ms. Veselnitskaya , 

6 Congressman Rohrabacher, his staff , you , and the 

7 former Ambassador , was anyo n e e lse in attendance? 

8 A. The r e was a Russian translator for 

9 Veselnitskaya . He was there, because I remember 

1 0 we were talking , and then he was like very 

11 i mp ressed by this old gentleman . He was 

12 interpreting for her , and he was present , and we, 

13 I remember, had this conversation . He was very 

14 a lso -- I mean , everyone knew tha t gentleman. 

15 It' s embarrass ing I don 't remember his name now . 

16 Q. And was that translator Mr . Samochornov 

17 or someone else? 

1 8 A. No, it was not Mr. Samochornov . It was 

19 this guy, Murat Glashev . 

20 Q. What is the nature of your r e lationship 

21 with Congressman Ro hrabacher? 

22 A. I have communicated with Mr . 

23 Rohrabacher ' s office on issues of Central Asia , 

24 because I've done-- you know, despite the fact 

25 what New Yo rk Times writes about me , a maj o rity, a 
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1 vast maj o rity o f my work in Washingto n, lobbying 

2 work , was connected to supporting these opposition 

3 mov ement s and politica l p a rties and independent 

4 press in Central As ia. So Congressman Rohrabacher 

5 a l ways served on t h is committee, subcommittees 

6 which had jurisdiction over thos e issues , and he 

7 was extremel y instrumenta l i n helping political 

8 pri soners . He ' s a ve ry good guy, a nd I have a 

9 great respect for him. 

1 0 Q. At that dinner was the Prevez o n 

11 litiga tion discussed? 

12 A. I don 't r emember, no. 

1 3 Q. What abo ut the Magnitsky Act? 

14 A. Yes, it was discussed. 

15 Q. Wa s Mr . Browder discussed? 

16 A. I don 't remember specifically . 

1 7 Q. And wa s t he June 9t h mee ti ng a t Trump 

1 8 Tower mentioned? 

1 9 A. I d o n't thi nk s o . 

20 Q. Wha t othe r inte raction did yo u have with 

21 Ms . Veselni t ska y a prior to her departure from the 

22 U. S . on June 1 8 , I believe it was , 2016? 

23 A. Tha t mi ght be it beca use, you know, I 

24 have a child, and her school ends li ke sometime 

25 like mid-Ju n e , and I usua l ly take her to Russ i a 
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1 for summer . And I left with her , and I haven ' t 

2 b een back until probably like August or September . 

3 So I was o ut o f the country, mys elf with my 

4 child. 

5 Q. Regard i ng the lobbying ef f orts related to 

6 HRAGI during Ms . Veselnitskaya ' s June trip, which 

7 o ffices and o fficials did HRAGI and its associated 

8 lobby then? 

9 A. I d o n't think I' ve ever taken Ms . 

10 Veselnitskaya on -- my l obbying engagement was 

11 rather short , so I might have t aken two or three 

12 visits on the Hill i n connection with that wo rk. 

13 And then I d o n't think I've ever taken her like to 

1 4 the offices . 

1 5 Q. Okay . So she was no t with you dur i ng 

16 that l obbying effort? 

1 7 A. She was not . 

1 8 Q. Which offices did you v isit during that 

19 time? 

20 A. I v isited the office of Dana Rohrabacher , 

21 h i s counterpart , his Rank i ng Democr at in that 

2 2 subcommittee . Again , his name escapes me . He is 

23 a Congressman from Queens, New York. I worked 

24 with -- I visited the office of Congressman Hill , 

25 and I also visited lawyers f o r this Adoptio n 
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1 Caucus . And we have run into a number of other --

2 I asked for assistance . There ' s a gentleman who ' s 

3 a former Co ngres s man , who is also very old , is 

4 actually a gym buddy of mine . He used to be a 

5 Congressman here for many years . Congressman Ron 

6 Dellums , he used to be Chairman of Armed Services 

7 Committee , is former Marine , and is very, very 

8 interesting gentleman . And we ' ve been attending 

9 same gym f o r many years , and we k i nd of talk . He's 

10 a very interesting guy and former Marine , has like 

11 very i mpressive head o f hair , and he ' s actually 

12 very impressive . He has a six- pack . He just 

13 turned 70 last year . He b oxes , and it ' s very 

1 4 impressive guy . But he likes all these stories , 

15 and he traveled to Russ i a many times . So we -- I 

16 mean , old people like to talk , and I ' m not young 

1 7 anymore , so k i nd o f so I a sked h i m to assist me 

1 8 with -- I explained to him this whole issue of 

19 adoption , and so at o ne o f those visits , we went 

20 with him, and he knew this -- so we spoke about 

21 this i s sue , this angle , and maybe couple more 

22 people , because , you know, with him you walk on 

23 the Hi ll i n Rayburn , and people just come to him, 

24 like give him a hug . He was well l oved , I assume . 

25 I only knew him in his capacity as a gym member . 
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1 So we ment i o ned -- we met with a l o ng the way -- I 

2 don 't remember. I have notes somewhere , but not 

3 that many people , we didn 't. 

4 Q. Aside from those visits on the Hill , what 

5 o t her lobbying e fforts has HRAGI undertaken in t he 

6 course o f its existence? 

7 A. No ne. Just i ts existence was rather 

8 short . 

9 Q. Did yo u part icipate i n lobbying a 

10 congressional delegation during a visit to Russia 

11 in April o f 2016? 

12 A. That ' s true. That was my first 

1 3 congressional contact , l obbying contact . 

1 4 i n early April 201 6 . 

It was 

15 Q. Can yo u describe the context o f that? 

16 A. I met Ms . Veselnitskaya that morning for 

1 7 breakfa st a t t he hotel where CODEL wa s staying, 

1 8 and we --

Q. So rry . Wh i ch city was it? 1 9 

20 A. Moscow . Moscow, Russia. And so we had 

2 1 breakfast, and af t er breakfas t, we 're hoping t o 

2 2 kind of run into the CODEL people there . But 

23 there were only like staffers there. So t hat 

24 morning in t he lobby, we run into Congressman 

25 Rohrabacher , whom I kno w, and so I kind o f me nti o n 
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2 discuss, and this is l awye r who has some 
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3 information about these things. But they didn't 

4 have time at that time . They were departing for 

5 service in a church . But they suggested -- he 

6 directed me to his staffer , and staffer later I 

7 think texted me the address and time f o r meeting . 

8 It was on Sunday . So CODEL had I think it was 

9 like fi ve o r six peop l e , bipartisan CODEL , and 

1 0 they were having an event in Zamoskvorechye , on 

11 this other p a rt of Moscow, at some think t ank . 

12 And so we had this kind of presentation whe r e we 

13 explained this iss ue at that time , at that 

14 meeting, or b e for e that event . 

15 Q. And what is s ue was the presentatio n? 

16 A. It was about this Magnitsky law and about 

17 these f acts tha t, you know, there a re inaccuracies 

1 8 in that factual story or forgery i n that story, 

19 and we asked f o r Co ngress , Members of Congress t o 

20 inves tiga te and find the f acts or check tha t 

21 s t o ry. 

2 2 Q. Did you provide any documents to any of 

23 the Congressmen or Congresswomen or staff? 

24 A. I developed for this e ffo rt -- I 

25 developed these two documents , and I presented 
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1 I believe -- I d o n't remember exact l y , but I must 

2 have g i ven one of these kind of -- actually, it's 

3 cal l ed a Reques t f o r I nvest i gat i o n. So , no , no t 

4 like overturning sanctions so Putin wil l not be 

5 upset. But it was like a Request f or 

6 I nves tigation , and I might have given that 

7 document. 

8 

9 

Q. Okay . During t he Moscow CODEL . 

A. Yes . And I also mentioned existence o f 

10 the film, which I later on shared with staff . 

11 MR . FOSTER: I' m sorry. Did you just say 

12 something about so Putin woul d no t be upset? 

1 3 MR . AKHMETSHIN : No , no , no . It was 

1 4 sarcastic s t a t ement because everyone tri ed to 

15 describe my lobbying effo rt as li ke to please 

16 Putin , so he doesn 't like Magnitsky law, so they 

17 directed me to overturn tha t. That's not true. I 

1 8 asked to investigate facts, so Request for 

1 9 Investigation . That ' s the onl y thing I ' ve ever 

20 done in that --

21 MR . TREMONTE: Sarcas m d oesn't make for a 

2 2 good record. 

23 

2 4 

MR . AKHMETSHIN: Thank you. 

MR . TREMONTE: I just want to caution you 

25 aga i nst making sarcastic statements . 
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2 

MR . AKHMETSHIN : Thank you . 

MR . DAVIS : Okay . I ' d like you to t ake a 

3 look at a document that ' s Bates - s tamped RA- SEN-

4 JUDICIARY- 000008 . This will be Exhibit 10 , I 

5 bel i eve 

6 

7 

MR. FOSTER: Exhibit 9. 

MR . DAVI S : 9 , sorry . 

8 [Akhmetshin Exhibit 9 was marked for 

9 i dentification . ] 

1 0 BY MR . DA VIS : 
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11 Q. Th i s ema i l exchange wa s from Apr i l 24 and 

12 25 , 2016 , and has the subject line Prevezon . 

13 Glenn Simpson writes , " Please circulate a dial - a -

1 4 number ." 

15 To the bes t of your reco l lection , was 

16 this call related to the April lobbying effort o f 

17 U. S . Congressmen visiting Moscow? 

18 A. I don ' t remember exact facts which were 

19 discussed , but I ' m nearly certain that it was not . 

20 

21 

22 

23 

Q. And why are you certain that it was not? 

MR . TREMONTE : Near l y certa i n . 

MR . DAVIS : Nearly certain . 

MR . AKHMETSHI N: Beca use the subject line is 

24 Prevezon. I t ' s clearly -- and the people who are 

25 in there are lawyers . 



1 BY MR. DAVIS : 

2 Q. To the best of your knowledge , was Mr . 

3 S impson aware o f the l obbying effort i n Moscow? 

4 A. I doubt it. 

5 MR . TREMONTE: Do you know one wa y or the 

6 other? 

7 MR . AKHMETSHIN : I d o n't know, no . 

8 BY MR . DA VIS : 

9 Q. Yo u menti o ned that you developed the 
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10 documents that you used during that April lobbying 

11 effort. Wa s t hat informa tion derived from 

12 information obtained by Fusion and put onto the 

1 3 Pr e v e z o n d o cket , the process yo u ' v e sort o f 

1 4 described earlier? 

15 A. I wo uld say that, yo u know, I had already 

16 some wealth of knowledge about the case , and some 

17 o f it was a ctua lly derived f rom jus t wa t ching a ll 

1 8 this media interviews by Mr . Browder and other 

19 things , inconsistencies . Al so i t was a re f erence 

20 to a film which was not a part of the docket, but 

21 there' s no direct -- there's no direct i nput from 

2 2 Global GPS into that document . 

23 Q. Did you meet with Congressma n Rohrabacher 

24 in Berlin in April of 201 7? 

25 A. I had a drink with him in the spring o f 
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2 MR . DAVIS : I'd like to r e f e r to a CNN 

3 art i c l e . Thi s will be Exhibit 

4 

5 

MR . FOSTER : 1 0 . 

MR . DAVI S : -- 1 0 . 

6 [Akhmetshin Exhibit 1 0 was marked for 

7 identification.] 

8 BY MR . DA VIS : 
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9 Q . Thi s art i c l e is titled, "U. S . Congressman 

1 0 talks Russian money laundering with alleged ex- spy 

11 in Berlin." The arti cle i s d a ted May 4 , 2017 . 

1 2 Mr . Akhmet shin , can you describe your interaction 

1 3 wi th Mr . Rohrabacher i n Berl in i n Apr i l 2017? 

1 4 A. It was a ve ry la t e night , a drink . I was 

15 in Berl i n on my own ma tters , and I was awa re of 

16 the CODEL ' s presence . I believe it j ust arrived 

17 to Berlin. Congressman Rohrabacher is a lso 

1 8 Chairman o f this Cannabis Caucus here , and t here 

1 9 was this event rel ated to marij uana . 

20 r emembe r exactl y which one it was . 

I don ' t 

I was awa re of 

21 their presence i n Berli n , and I was s taying 

22 nearby, and I stopped by for a drink . It was 

23 a round probably 11 o ' clock i n the evening , very 

24 late. And he bought his own drinks . I bought my 

25 own drinks . His wife was there and a couple o f 
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1 staf fe rs . I think there was another Member there . 

2 And in a process of t hat evening , he said, " Oh , 

3 do yo u know what's happen i ng wi th the Prevezon 

4 case and Browder? " And I said -- I never 

5 specifica lly ever a sked h i m to do anyt h ing on 

6 Prevezon case because there's nothing he can do . 

7 There ' s a separat i o n o f powers here . So even 

8 Prophet Muhammad won't help Prevezon if they want 

9 to. So a s uggesti o n tha t I was ever do i ng 

1 0 something f or Prevezon in Congress are absurd and 

11 ina ccurate, and so we had this f r iendly chat. 

12 This was one o f the questions , and he asked me 

1 3 what ' s goi ng on in the case . I said they got a 

1 4 new judge , and tri a l is goi ng to happen . Tha t was 

15 the extent of the di scus s i o n. And then he said, 

16 yes , this Mr . Browder is such a -- like a liar, 

17 because he has his own view o f Mr. Browder, and 

1 8 kind o f that was t he exchange. I believe that one 

1 9 o f the sta ffers who was present there a l erted Mr . 

20 We i ss , and I also do beli eve t hat Mr . We i ss or at 

21 least have reasons t o believe that he is direct l y 

22 financially c ompensated by Mr . Browder , and Mr . 

23 Weiss had written a lot o f lies about me be f ore . 

24 Q. We re you s till working as a consultant on 

25 the Prevez o n case at thi s time? 
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1 A. I was no t . I didn ' t . 

2 BY MR . FOSTER : 

3 Q. I' m s o rry . Did yo u just a l lege t h a t Mr . 

4 Browder c ompensated Mr . Weiss , the autho r of the 

5 a rt i cle? 

6 A. There are reasons t o believe so , yes . 

7 Q. And what are they? 

8 A. The r e ' s some a n a lysis and research . 

9 Q. Some wha t ? 

1 0 A. Some analysis and research which indicate 

11 tha t Mr . We i ss might have been i mproper -- have 

1 2 imprope r rela t ionship with Mr . Browd e r or he 

1 3 worked f o r Mr . Browde r i n the past . 

1 4 Q. So wha t is this analysis a nd r esearch? 

1 5 Where does i t come from? 

16 

1 7 

1 8 

MR . TREMONTE : Can you give us a minute? 

[Counsel con f ers wi t h wi tness .] 

MR . TREMONTE : I t hink t he answer to t hat 

1 9 quest i o n necessari ly impl i cates both the atto rney-

20 cli ent priv il e g e and t he work product doc t rine , so 

21 I think we ' re not going to answer tha t one . 

22 BY MR . FOSTER : 

23 Q. So you ' re s aying there ' s no non-

24 priv ilege d basis for your allegation t hat Mr . 

25 Weiss was compensated by Mr . Browde r f o r his 
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1 j ournal i stic activities? 

2 MR . TREMONTE: I t hink t hat ' s the a nswer for 

3 now . We can circ l e back t o this af t er the next 

4 break, but that's the answer for now. 

5 MR . AKHMETSHIN: I just want t o s t a te f or 

6 the record t hat Mr . Weiss have writ t en several 

7 art i c l e s about me which are utterl y inaccurate and 

8 i ncorrect or deroga tory. 

9 BY MR . DAVI S : 

10 Q. Mr . Akhmetshin , have you ever met with 

11 a ny Russian Government o ffici als rega rding t he 

12 subject of -- subjects o f HRAGI's work , the 

1 3 Magnitsky Act , adoptions , Bi l l Browde r? 

1 4 

15 

A. I did not. 

Q. Do you kno w if anyone else affili a t ed 

16 with HRAGI o r the Preve z on litigatio n team has met 

1 7 with Russi a n Government o ffi c i a ls a bout these 

1 8 issues? 

1 9 A. I' m no t aware o f tho s e contacts . 

20 Q. Pa rdon? 

2 1 A. I' m no t aware of tho se contacts. 

2 2 Q. Between the June 9 , 2016 , Trump Tower 

23 mee ti ng a nd the p ublic reporting about t he meet ing 

2 4 that happened in t he summer of t his year , with 

25 who m did yo u c o mmuni cate about the June 9th 
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1 meeti ng? 

2 A. I mentioned to a couple of my buddies , 

3 and I recently -- in the spring o f thi s year , I 

4 contacted Ms . Veselnitskaya and Mr . Kaveladze as 

5 well about this meeting . 

6 Q. What prompted you to contact them? 

7 A. Because the media have taken great 

8 inte r es t in these contacts of Trump campaign with 

9 Russ i ans , and I was nearly certain tha t this 

1 0 meeting would become public . 

11 Q. When you contacted them, wha t did you 

12 discuss? 

13 A. I menti o ned -- I contacted them 

14 separately and -- b ecause they are not in D. C., 

15 but I told both o f them that rea lly in thes e kind 

16 of level o f scrutiny, I mean , it's only a matter 

17 of time when this meeting will become public. And 

1 8 I encouraged them to get ahead of the story and 

19 tell the story ourselves . 

20 Q. Did you compare your r ecollections of the 

21 meeting with Mr . Kave l adze and Ms . Vese l nitskaya? 

22 A. I don ' t remember this issue o f discussion 

23 was ever brought up. I just said tha t it's a 

24 matter o f time and it' s always to tell your own 

25 sto ry yourself than have other than -- l et others 
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1 to d e fin e it . 

2 Q. I think you've mentioned to my colleagues 

3 that yo u had ment i o ned the meet i ng t o two o f yo ur 

4 j ournalist friends , but I'm not sure if I caught 

5 the names . Did you say who they were? 

6 

7 

8 

9 

A. Yes , I did. 

Q. Okay. And what were their names again? 

A. It's Desmond Butler and Aram Roston . 

Q. And a t any point prior to thi s s t o ry 

1 0 becoming public , did you discuss the meeting with 

11 anybody else? 

1 2 A. Not that I remember. 

13 Q. Do you recall if you ever mentioned it to 

1 4 Mr . Lieberman? 

1 5 A. By that time he knew that, yes . 

16 Q. Do you know how he came to know it? 

1 7 A. I mentioned to h i m. As I mentioned t o 

1 8 you , he also serves as a legal counsel for me . 

19 Q. Did you ever discuss the meeti ng with 

20 Glenn Simpson? 

21 A. I don 't remember ever discussing with 

22 him . 

23 Q. Do you have any reason to believe t hat he 

24 knew of the meeting prior to its publication i n 

25 the press? 
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A. I' m not aware o f that knowl edge . 1 

2 Q. Okay . Do you know if Ms . Vese lnitskaya 

3 a ttempted to connect wi th the Trump trans itio n 

4 team or other Trump associates a f ter the 2016 

5 election? 

6 A. I don 't know . 

7 Q. To the best o f your knowl edge , did Ms . 

8 Veselnitskaya ever have a second meeting with 

9 Trump assoc i a t es beyond the June 9 , 2016, meeting? 

1 0 A. I don ' t know . 

11 Q. Yo u may have answe red t h i s a lready, but 

1 2 have you had any contact wi t h any associa t es o f 

1 3 Mr . Trump s i nce the June 9 , 2016 , meeting? 

1 4 A. No, never . 

1 5 Q. Have you had cont act with Mr . Kave l adze 

16 since then? 

1 7 A. I me t with Mr . Kaveladze in June o f t h i s 

1 8 year . 

1 9 Q. Since the publ i c reporting abo ut the June 

20 9 , 201 6 , meeting , have you had communications 

21 d irec tl y or indirectly wi th any o f the other 

22 people who attended the meeting? 

23 A. Only with -- only with Veselni t skaya . 

24 BY MR . FOSTER : 

25 Q. I' d l ike to circl e back t o the 
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1 conversat i o ns wi th yo ur j ournal i st friends again . 

2 So how long have you known them? 

3 A. Known? 

4 Q. The two journalists that you spoke to . 

5 A. Ma ny yea rs; 15, 20 yea rs maybe . 

6 Q. Each of t hem? 

7 A. About 1 5 years , I wo uld say . 

8 Q. And how do you know t hem? 

9 A. Thro ugh their wo rk. I was jus t pi tching 

10 them stories when they were writing stories about 

11 s tuff. But I 

12 relationship. 

it's developed into a persona l 

1 3 Q. And these are s eparate contacts , not 

1 4 together? 

15 A. Separa t e contacts, yes . 

16 Q. And in what time frame was it that you 

1 7 told t hem a bout the meeti ng? 

1 8 A. I don 't remember. It' s probably a few 

1 9 wee ks after , maybe . 

20 Q. So it wa s closer to t he meeting itself 

21 A. Clos er to meet i ng . 

--

2 2 Q. -- than to when it was publicly reported? 

23 A. Yes. 

24 Q. And can you recount separa t ely as to each 

25 o f them your b e st recol l e ct i o n o f your 
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1 conversatio n with them about the meeting? 

2 A. Just at one point I mentioned like, hey, 

3 you know, I was just at this meet i ng , it was li ke 

4 total bullshit it was . 

5 extent o f it. 

That's pretty much the 

6 Q. I believe you mentioned earlier that they 

7 asked to repo rt o n it? 

8 A. Yes, they said , " Can we write about it?" 

9 They were kind o f excited about that, at that 

10 time probably not as excited they would have been 

11 like a year later. But , again , no one believed 

12 that it would ever go anywhere , that campaign. 

13 But I said like, no , it's not my secret , guys . 

1 4 I'm just telling it to you kind of on the -- and 

1 5 they said like when the time i s right, wo uld yo u 

16 let us know, and I said yes , I would let you know . 

1 7 BY MR . DA VI S : 

1 8 Q. Do you recall if those conversations were 

19 before or after the hacke d DNC emails started 

20 MR . TREMONTE: Excuse me? 

2 1 BY MR . DA VI S : 

2 2 Q. Do you remember if those conversations 

23 with your journal i st friends about the meet ing 

24 occurred prior to or after the public release of 

25 hacke d DNC emails? 
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1 A. I d o n't remember . I don't remember even 

2 caring t hat much about t his . 

3 Q. I have a ser i es of quest i o ns about your 

4 relationship with Fusion GPS . 

5 known Glenn S i mpson? 

How long have you 

A. Ten , 1 2 years , probably . 

Q. When did you fi rst meet him? 

6 

7 

8 A. Maybe 1 0 , 1 2 years ago . I don 't remember 

9 exact l y . 

10 Q. And you ' ve mentioned before that you met 

11 h i s wife fir s t. What was the context o f you r 

1 2 first interactions wi t h Mr . Simpson? 

1 3 A. With Mr . Simpson , probabl y he was wr i t i ng 

1 4 s t ory about corruption in Kazakhs t an . I t hink 

1 5 that was one of the first s t o ries I worked wi th 

16 him on . 

1 7 Q. Did you pitch stories t o Mr . S i mpson 

1 8 while he was a journalist? 

1 9 A. I did . 

20 Q. And were you a source for h i m otherwise 

21 whi l e he was a j o urnalist? 

2 2 A. I might have . 

23 Q. Ha ve you ever received payments f rom 

24 Fusion GPS? 

25 A. Never . 
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1 Q. Have you ever made payme nts t o Fus i o n 

2 GPS? 

3 A. Never . 

4 Q. What interactions have you had with 

5 Fusion GPS? 

6 A. Other t han social i n t e raction with 

7 Simpson, no n e . 

8 Q. Have yo u and Fusion eve r worked for t he 

9 same cl i ent o n an is s ue beyond wo rking f o r 

1 0 BakerHostetler on the Prevez o n litigation? 

11 A No. 

12 Q. When did you first learn about Fusion ' s 

1 3 research i nto Donald Trump's al l eged ties wi th 

1 4 Rus s i a? 

15 A. When it was repo rted in the media . 

1 6 Q. So according to press repo rts, knowledge 

1 7 o f t he doss ier wa s circling a round t he 

1 8 j o urnalistic commun ity i n D.C. prior to its 

1 9 publication . Had you heard j ournal i sts talking 

20 about a doss i e r or rel a t ed matt e r s prior to 

21 BuzzFeed publ i shing it? 

22 A. I had . 

23 Q. Do you recall when you heard tha t ? 

24 A. Maybe i n the summe r o f that year . 

25 Q. And what was the context o f what you 
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1 heard , the content and context? 

2 A. You know, t here was like rumors in D. C . 

3 and o ther journa li s t s -- you know, e v eryone who 

4 writes about Russia , they kind o f know each other . 

5 Either they've rotated from Moscow or , you know -

6 - it's a fairly small group of people who kind of 

7 cover those issues , and they all know each other . 

8 Q. Okay . So you had heard rumors of the 

9 dossier o r d o s s i er-type c l a ims i n the s ummer of 

1 0 that year . Were you aware that Fusion was tied to 

11 tha t ? 

1 2 A. I was not. 

13 BY MR . FOSTER : 

1 4 Q. Where did you hear about the dossier? 

1 5 From whom? 

16 A. Just some journalists will ask me for 

1 7 lunch, a dr i nk , and they' 11 mention , hey, you 

1 8 know, there's this kind of documents are floating, 

19 there ' s this jaw-dropping , like perverse sexual 

20 things, and there a re tapes of it. 

21 something to tha t effect . 

And , you know, 

22 Q. You don ' t recall who first told you that? 

23 A. Maybe someone from New York Times . 

24 There's this guy, Stephen Lee Miller. 

25 editor at that time , s o I remember --

He was 
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2 

3 

Q. Who? 

A. Stephen Lee Miller . 

Q. And did any of these journa li s t s ever 

4 show you copies of the memos that were 

5 A. I' ve never seen copies . I' ve heard 
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6 the re's like t hey say, like wha t do you think? I 

7 say l i ke unl ikel y , that would be t o o stupid . 

8 Q. Do you know Christopher Steele? 

9 A. I never met him . 

1 0 Q. Christopher Burroughs? 

11 A. Never me t him . 

1 2 Q. Sir Andrew Wood? 

1 3 A. I d o n't know him d i rectly, but I was at 

1 4 events with him . 

15 Q. Wh i ch e v ent was tha t? 

16 A. I kind of -- as part of my program work , 

17 I am a ffili ated with t h i s thing called Ha lifa x 

1 8 Security Forum . And so I a ttempt -- when I can , I 

1 9 go up maybe fi ve , six times . It ' s i n Hal ifax that 

20 one weekend where actua lly some of your colleagues 

21 go as wel l. It' s an interes ti ng event , 

2 2 intellectually stimulating and kind of good . And 

23 I know he -- he comes like every year , I guess . 

24 Q. Did you at t end the Halifax I nternational 

25 Securi ty Fo rum i n 2016? 
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1 A. I did , yes . He was there f or sure . 

2 Q. It has b een reported tha t at this forum 

3 Orb i s Assoc i a t e Sir Andrew Wood connected with 

4 Senator McCain and David Kramer to inform them o f 

5 the dossier's existence . Did you have any p a rt in 

6 that contact ? 

7 A. I had no part i n the contact . I was not 

8 awa re of it. 

9 Q. Did you have any cont act with Sir Andrew 

1 0 Wood during the 2016 Halifax International 

11 

1 2 

1 3 

A. I did no t t a lk to him . 

Q. What about Senator McCain? 

A. I might have said hi to him . 

1 4 personally . 

1 5 Q. Yo u know h im personall y? 

16 A. Yeah . 

1 7 Q. What abou t David Kramer? 

I know him 

1 8 A. I also know him well . I might have 

1 9 spo ken with him . 

20 Q. Did you d i scuss t he dossier with Senator 

21 McCain or Davi d Kramer? 

22 A. I wasn ' t aware of existence o f dossier . 

23 Q. Yo u we ren't aware o f --

24 A. I was no t aware o f the existence of 

25 dossier at that time . 
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1 Q. Okay . But you had heard the rumors about 

2 the 

3 A. Yeah , but it was not -- i n o ther words , 

4 it was kind of -- at that time rumors were like 

5 wha t you do think, t here ' s like rumor , t here ' s 

6 like tape exists, and --

7 Q. Did yo u discuss those rumo rs with 

8 A. No, I did not . And we -- we have 

9 d ifferent opinions about Russ i a with both Davi d 

1 0 and Senator McCain . 

11 to disagree . 

So that ' s one issue we agree 

1 2 Q. Do you know anyone else from Orbis 

13 Bus iness Inte lligence? 

1 4 A. I was not even awa re of existence of 

15 company . 

16 Q. Al l right . Were you invo lved in the 

17 creat i on o f any of t he i nformat i on t hat ended up 

1 8 in t he dossier? 

19 A. I was no t . 

20 Q. Other than what you ' ve r ead in the media , 

21 do yo u know who was involved i n the dossier ' s 

22 creation? 

23 A. I don 't know . I don't have any 

24 knowledge . 

25 Q. Okay . Did you ever provide info rmati o n 



1 directly or indirectly t o Steele f o r p o tential 

2 inclusion in the dossier? 

A. No , sir . 

153 

3 

4 Q. Did you ever provide informat i on directly 

5 or indirectly to Glenn Simpson or Fusion GPS for 

6 potential inclusion in the dossier? 

7 

8 

A. I did no t . 

Q. Did you eve r encourage anyone e lse to 

9 provide information to Steel e o r Fusion for 

1 0 potential inclusion in the dossier? 

11 

12 

A. No , sir . 

Q. Did you ever discuss dossier allegations , 

13 whether tied t o the dossier o r the allegations 

14 thems e lves , with Ms . Vese lnitskaya? 

15 A. No . 

16 Q. With anyone on the Prevezon litigation 

1 7 team? 

1 8 A No . 

19 Q. With anybody from HRAGI? 

20 A . No . 

21 Q. Do you know who any of the sources are in 

2 2 the dossier? 

23 A. I have no idea . 

24 Q. Do you know Mikhail Kulagin? 

25 A No . 
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Q. Ambassador Ki slyak? 1 

2 A No. I know of him but never met him . 

3 Q. Were you in any way i nvo l v ed in the 

4 distribution o f the dossier or in pitching it to 

5 the med i a ? 

A. No, sir. 6 

7 MR . FOSTER : Okay . Now I ' d like t o take a 

8 look at your second declaration from the 

9 I nternational Mi neral Resources litiga tio n . 

10 will be Exhibit 11 . 

11 [Akhmetshin Exh i b i t 11 was ma rked f or 

1 2 identification .] 

13 [ Pause . ] 

1 4 BY MR . DA VIS : 

15 Q. Thi s is a declarat i o n dated June 1 4 , 

Thi s 

16 2 015 , which you ' ve signed . I ' d like you to take a 

1 7 look at page 5. On page 5, you have a sect i on 

1 8 titl ed "The London I n formation Bazaar ." Paragraph 

19 14 states in part , " One o f my most impo rtant 

20 r esources was the v ibrant exchange of financial, 

21 pol itical , s o cial , and cultura l news or 

2 2 information that exists in London . I call this the 

23 London I nformat i on Bazaar or London I n f orma t ion 

2 4 Exchange. I n London, journalists, businessmen , 

25 e ntrepreneurs , stockbro kers and traders , c o rporate 
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1 o fficers and directors, politicians and workers at 

2 nongovernmental organi za tions and inte r es t groups 

3 attempt to obtain some financial or o ther 

4 advantage by being the first to know certain facts 

5 tha t could affect corporate strategies , commercial 

6 outcomes , social pecking orders , political 

7 fort u nes or futures, or other kinds o f data . 

8 Because London f ancies itself as the financi a l 

9 capital o f the world , one can find informa tion on 

1 0 the London Information Bazaar about almost any 

11 part of the wor ld." 

12 Then in paragraph 15, you state , 

13 "Information passes o n the Lo ndon Information 

14 Bazaar by barter, particularly among journa lists. 

15 If one is interested in a given t opic and has 

16 news to share , one can quite frequently discover 

17 informa tion on the topic of interest by sharing 

1 8 information with the source of that information. 

19 The unique mix of financ e , politics , j ournalism, 

20 and geopolitics tha t exists in London makes it a 

21 v ery live l y information bazaar. " 

22 I ' d like you to take a l ook at a related 

23 document before I ask you some questions about 

24 these. This will be Exhibit 12. This is part of 

25 your deposition in the IMR litigation. 
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1 [Akhmetshin Exhibit 12 was marked for 

2 identifica tion.] 

3 [Paus e. J 

4 BY MR . DA VIS : 

5 Q. On the last p age of this, wh ich is marked 

6 263 , it appears you 're describing this activity in 

7 Londo n s ome more, stating , "There ' s a certain 

8 informa tion kind of exchange , barter of 

9 information, which i s connected to pretty much 

1 0 everything . I ' m aware o f Russian situation 

11 matters ." And then later you state , " So I must 

12 say that there's in addition to information, 

13 there ' s a lot o f misinformation and a lot -- a l o t 

14 of forg e ries as well actually tha t's circulating. 

15 So people -- it's very informal, and it's no t an 

16 entity which kind of guarantees any kind o f 

1 7 accuracy of those." 

1 8 Mr . Akhmetshin , can you describe this 

19 Londo n Info rmati o n Bazaar in mo re detail? Is it 

20 entirely informal? Or is it f acilita ted by any 

21 websites or physica l l o cations? 

2 2 A. It ' s a place to -- it's very -- you know, 

23 there's no sign : information bazaar , but , you 

24 know, I use it best to describe this situation in 

25 Londo n. From my experi e nce, it ' s f ull o f exchange 
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1 o f that k i nd o f in f ormation which probably I' m no t 

2 aware of exis t ence for any other place in world 

3 which wi l l have tha t kind o f concent rat i o n of 

4 interest and documents and information . And so a 

5 lot o f people , people a re tryi ng t o k i nd o f use or 

6 bart er t heir information t o obtain advantage 

7 the r e . 

8 Q. So i s t his your own concept uali za tion of 

9 how the Londo n I nformat i o n Exchange works? Or i s 

10 this some sort o f actual entity? 

11 A. I t ' s not an ac t ual ent i ty . I t ' s my kind 

1 2 of-- in order to describe i t, that' s how I kind of 

1 3 -- I chose the t e rm . It ' s no t a f o rmal term . 

1 4 Q. You no t e tha t it i s one of your most 

15 import ant res ources and tha t yo u are aware of 

16 Russian matters in it . In 2016 , were you aware of 

17 any e ffort s or -- e ffort s in t he London 

1 8 I n f orma t ion Bazaar t o gather information rela t ing 

1 9 to Do nald Trump ' s relat i o nship with Russia? 

20 A. I was no t active a t t hat time , yo u know, 

21 jus t t h i s l i t i gat i o n drained me , s o I ha d no 

22 business in Lo ndon at that time . 

23 Q. Okay . To t he best o f you r knowledge , 

24 does Fusion GPS part icipa t e in t his London 

25 In f ormation Exchange? 
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1 A. I' m no t aware o f thei r d i rect i nvo l vement 

2 i n t hat . 

3 Q. Okay . Does Christopher Steel e , t o the 

4 best o f your knowledge? 

5 A. I don 't know h i m. 

6 Q. Do you have any reason to believe t hat 

7 intel l igence agents p l ant d i s i nfo rmat i o n i n this 

8 exchange? 

9 A. Oh , absolute l y . 

1 0 Q. Would that include Russian intelligence 

11 agents, to t he best o f you r knowledge? 

1 2 A. I' m no t aware o f specific cases , but I' m 

1 3 quite sure that a lot o f misin f ormation a l so kind 

1 4 of is b e i ng circula t ed t here . 

1 5 

16 

MR . FOSTER : Why d o you think that? 

MR . AKHMETSHIN : Because , you know, some o f 

1 7 the things wh i ch are -- actua lly, there's a very 

1 8 important thing, which I don 't know whe t her it's 

1 9 mentioned in the n umber o f part i c i pants . There 

20 a re a lso -- London is -- has a number of private 

21 bus i ness firms, which tho se firms are usua lly 

2 2 staffed by former intelligence o fficers who were 

23 ret i red or just left t he jobs. And somet i mes they 

24 provide due diligence, and ve ry often , at l east in 

25 my past work , I ' ve observed work products o f those 
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2 i ncomplete or j us t complet ely false . 

3 BY MR . DA VI S : 

4 Q. In light of your familiarity with 

5 b us i ness i n Russia and rela t ed ma t ters , wha t i s 

6 your eva l ua t ion of t he Steele dossier? 

7 A. I did no t put a l o t o f ef f ort i n 
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8 analyzi ng it. I k i nd of scan for thi s t hing , and 

9 I think i t' s t o t a l rubb i sh . 

10 MR . DAVIS : Al l right . I think we ' re at a 

11 good stopping place f or o u r s i de right now . We ' ll 

1 2 go o f f t he record . It is 1 2 : 58 . 

1 3 

1 4 

[Recess at 1 2 : 58 p . m. to 1: 08 p . m.] 

MS . CLAFLI N: All right . So we are back on 

1 5 a t 1: 08 . 

16 FURTHER EXAMINATION BY COUNSEL FOR THE MINORITY 

1 7 BY MS . CLAFLIN: 

1 8 Q. Mr . Akhmetshin , you just tes t ified tha t 

1 9 the dossier was , i n your opi n i o n , " rubbi sh ." But 

20 you also t estified a few mi nu t es before tha t you 

21 had nothing to d o wi th i t . 

22 for your opinion? 

So what is t he basis 

23 A. Beca use I t h i nk t h i ngs which are 

24 described there are qui t e incredulous . 

25 Q. Do you have any s o urces? 
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1 A. I have no s o urces . Just perso nal 

2 opinion . 

3 Q. Yo u didn ' t do any research o n i t? 

4 A. I did not . 

5 Q. And you have no i ndependent knowledge 

6 about it? 

A No . 7 

8 Q. We ' re going to turn back to the June 9th 

9 meeting . You testified that yo u didn ' t know i f 

10 the second meeting ever took place . 

11 of any--

Do you know 

1 2 

13 

MR. TREMONTE : What ' s the second meeting? 

MS . CLAFLIN : A foll ow- up meeting to the 

1 4 June 9th meeting . 

1 5 MR . TREMONTE : Oh , that is just a def i n i te 

16 article . I don ' t know . Have we established that 

1 7 there was a second meet i ng? 

1 8 

19 

MS. CLAFL I N: Sorry . 

MR . TREMONTE : Okay . 

2 0 BY MS . CLAFLIN : 

21 Q. I th i nk yo u test i f i ed earl i er that you 

2 2 were not sure if a second meeting to the June 9th 

23 mee t ing ever t ook pl a ce . 

24 A. I have no knowledge of any of it . 

25 Q. Do you have any r e c o llection o f any 
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1 d i scuss i o ns abo ut a f ol l ow- up meeting? 

2 A. No . 

3 Q. Was t he ma t ter ever ra i sed to yo u by Ms . 

4 Veselnitskaya or others about having a second 

5 mee t ing? 

A No . 6 

7 MS . CLAFLIN : I ' m marking this as , I guess , 

8 Document 1 3 . 

9 [Akhmetsh i n Exh i b i t 1 3 was marked for 

10 identification . ] 

11 BY MS . CLAFLI N: 

1 2 Q. This is no t your phone bill . This is Mr . 

1 3 Kaveladze ' s pho ne b i l l. If you would turn t o what 

1 4 i s Ba t es - stamped as page 303 , November 1 4 t h a t 

1 5 8 : 35 a . m. 

A. Yes . 

Q. I s tha t you r phone n umber? 

A. I t is my phone , yes . 

16 

1 7 

1 8 

1 9 Q. So it l o oks l ike you had a 19- minute wi th 

20 Mr . Kaveladze on November 14th of 2016 . 

21 MR . TREMONTE : I apolog i ze . 

2 2 it . Where is this one? 8 : 34 a . m. ? 

23 

24 

MR . AKHMETSHI N: Yes . 

MR . TREMONTE : Okay . 

2 5 BY MS . CLAFLIN : 

I' m no t seeing 
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1 

2 

3 

4 

Q. Do you recall anything abo ut that call? 

A. Yes. 

Q. Can you tell us about that? 

A. I called him to follow up on this 

5 business-- as I mentioned to you , I have a 

6 conversation with him that I would like to do some 

7 work f o r him . He was with this big o rganizati o n, 

8 and I was asking him if possible to kind of -- if 

9 there is anything I cou l d do t o help him, either 

1 0 any issues that he would like to -- I mean , his 

11 organization to address them if they need some 

12 help. 

13 Q. So the June 9th meeting didn ' t come up at 

14 tha t call? 

15 A. No t a t a ll. 

16 Q. Did the election? 

1 7 A . No. 

1 8 MS. CLAFLIN : Okay. I'm marking this as 

19 Exhibit 14 . 

20 [Akhmetshin Exhibit 14 was marked for 

21 identification.] 

2 2 BY MS . CLAFLIN : 

23 Q. If you 'll turn to p age 324 on the Ba tes 

24 stamp . 

25 MR . TREMONTE : Can yo u tell us what this is? 
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1 MS . CLAFLIN : This i s a document whi ch was 

2 prepared by Mr . Kaveladze ' s a ttorneys and produced 

3 to t he Committee . 

4 BY MS . CLAFLIN : 

5 Q. And i t looks like t here ' s another t ext 

6 with you on July 8th o f 201 7 . 

7 A. Okay . 

8 Q. Is tha t your n umber? 

9 A. Tha t is my number , yes . 

10 Q. It appears that you texted Mr . Kave ladze 

11 a t 1 9 :1 6 wi t h the message , " Quick call ." 

1 2 A. Correct. 

1 3 Q. Do you remember what that ca l l was abo ut? 

1 4 A. I t hink it was about this getti ng story 

15 o ut. 

16 Q. Getting the story out ? Is this after the 

17 s t ory had broken? 

1 8 A. No. I believe it's not. I don 't 

1 9 remember , but it was about thi s sto ry, and I kind 

20 of, you know, was s ti ll tryi ng t o get a s t ory out. 

21 Q. So do yo u reca ll what day the story came 

2 2 out in the press? 

23 A. I don 't know . 

24 Q. Would you be surprised t o l earn it was 

25 July 8 , 2017? 
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1 A. Probabl y . Maybe I want t o talk about the 

2 s t ory . 

3 Q. Okay . Do yo u reca l l anyt h i ng t hat was 

4 discussed? Did you have that call? 

5 A. I don 't t h i nk so . 

6 Q. Okay . 

7 A. I d o n ' t remember . I remember having 

8 breakfast with h i m in June . I k i nd of encouraged 

9 h i m to d o tha t, and he sa i d , l ook , i t ' s not my 

10 kind of thing , but , you know, I j ust wanted to 

11 I don ' t even remember whe t her we had -- I think I 

1 2 produced t hat one as well a t some point . 

1 3 

1 4 

15 

Q. A break f ast with him in June o f 201 7? 

A. Correct, yes . 

Q. Okay . Can you k i nd of walk t hro ugh maybe 

16 other communications you may have had with Mr . 

1 7 Kaveladze a bou t tha t ? 

1 8 A. About ? 

1 9 Q. About the June 9th mee ting . 

20 A. I don 't t hink we discussed the substance 

21 o f t he meet i ng ever , but already at the end o f t he 

2 2 I mean , like in June when this -- as I 

23 men t ioned to you, I approached bot h Ms . 

24 Veselni t skaya and Kaveladze , saying , I mean , it ' s 

25 important to t e l l the sto ry o urs e l ves , and kind o f 
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1 he told me like it ' s not my kind of story to tell , 

2 and she didn 't want to do it. 

3 Q. So you texted him . Yo u don't think there 

4 was a call that day . 

5 A. I don 't remember t a lking to him . 

6 Q. Do you recall any other calls around the 

7 same time? 

8 A. I don 't remembe r talking to him at tha t 

9 time. 

1 0 Q. And then you say you had an in-person 

11 meeting in June , a break f as t. 

12 A. Correct , yes . 

13 Q. Any other communications with him --

14 A. Not that I can r emember. 

15 Q. -- that would be o f i nterest? Okay . 

16 A. There's one -- I remember this one fairly 

1 7 long conversation I had about this, wha t kind of 

1 8 possible business work. He was asking , "What did 

19 you work on? " You know, we just -- I really 

20 hardly knew the guy . And then kind of nothing 

21 came out of this. 

22 BY MR . PRIVOR : 

23 Q. Mr . Akhmetshin , you just said you hardly 

24 knew the guy, but you 're exchanging text messages 

25 with him . You knew him well e nough to send him an 
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1 informal text that says , " Time f o r a call ." 

2 A. Time for a quick call . 

3 Q. Fo r a qu i ck ca l l , s o you ' re fr i end l y 

4 enough with him that just a quick call , just that 

5 k i nd o f introduct i on i s good enough to spark a 

6 conversation. So did you know him before t hen? 

7 A. No , I did no t . 

8 Q. And so you just had one June 9th meeting 

9 wi th him . Then you had a breakfast meeting wi th 

10 him another time? 

11 A. Yes . 

1 2 Q. And based on tha t --

13 A. I had a l o ng conve rsatio n with him . 

1 4 Q. A long conversation when? 

15 A. The one wh i ch reflected i n that bi l l . 

16 Q. On the phone bill in July? 

17 A. Correct, yes . 

1 8 Q. But t his text is from before or af t er? 

19 MR . TREMONTE : Nov ember , right? 

20 MR . AKHMETSHIN : November . I t wa s like 

21 s everal months after the -- after June 9 meet i ng . 

2 2 BY MR . PRIVOR : 

23 Q. Okay . So b a sed on tha t 1 9- mi nute 

24 telephone call , you know him well enough now t o 

25 send him a casual text me ssage asking him for a 
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1 conversat i o n? 

2 A. I t hink so , yes . 

3 Q. And you don 't t h i nk you t a l ked to him any 

4 other time? 

5 A. I don 't remember. At least I t r i ed t o 

6 locate my communication . Ot her than what I saw, I 

7 don ' t remember any . 

8 Q. You said you tri ed to loca t e your 

9 conversat i ons . What do you mean by that? Did you 

1 0 search your records? 

11 MR . TREMONTE: We ' ve had conversations t hat 

1 2 are obviously privileged about efforts t hat --

1 3 BY MR . PRI VOR : 

1 4 Q. Well , setti ng aside conversations with 

1 5 counsel , what d i d you do t o s earch your 

16 conversations or look f or conversations? 

1 7 A. I searched my phone bill , and I searched 

1 8 my email. 

1 9 Q. And did you l ook at text messages as 

20 well? 

21 A. I did , yes . 

22 Q. And did you specifically l ook for text 

23 messages with Mr . Kaveladze? 

24 A. I did . 

25 Q. And did you find any? 
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1 A. I did . 

2 Q. And you haven 't produced those to t he 

3 Commi ttee . 

4 A. This one , "quick call." 

5 Q. The one t hat we 're looking a t f rom Mr . 

6 Kave l adze ' s documents. But you haven 't produced 

7 that d o cume nt. 

8 MR . TREMONTE : I don 't know tha t you know 

9 wha t-- I d o n 't know that he knows wha t -- we can 

1 0 revisit this at the end , what was produced and 

11 wha t t he subpoena called f or . 

12 MR . PRI VOR : Yeah , we would ask you to t ake 

1 3 ano ther loo k a g ain at your c ommuni cat i o ns. Okay . 

1 4 BY MS . CLAFLIN: 

15 Q. I n the same d o cument , if you 'll turn to 

16 page 3 2 8 , there ' s ano ther call o n July 14th at 

17 1 2 :11, again , something tha t Mr . Kavel adze 

1 8 ide nti fi ed as your number . I s t hat your number? 

A. Whi ch one? 1 9 

20 MR . TREMONTE : I t hink t his one, July 14 at 

21 1 2 :11? 

2 2 

23 

MS . CLAFLIN : Yes . 

MR . AKHMETSHIN: Yes . 

2 4 BY MS . CLAFLIN: 

25 Q. I s that yo ur numbe r? 
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1 A. Yes. 

2 Q. So it appears you texted Mr. Kaveladze on 

3 July 14th, it loo ks like regarding Alan Futerfas . 

4 Do you know who Alan Futerfas is? 

5 

6 

7 

8 

9 

10 it? 

11 

MR . TREMONTE: Hold on just one second. 

[Pause. J 

MR . TREMONTE: 328. 

MR . AKHMETSHIN : Yes. 

MR . TREMONTE: The next page. Do you have 

MR . GIBALDI: You know, I think this 

12 document is just incomplete. That's why . It ends 

1 3 o n 327. But if you have i t there , that ' s fi ne . 

14 MR . TREMONTE: Where are we again? Here? 

15 MS . CLAFLIN: Sorry about that. 

16 MR . GIBALDI: That's okay . 

17 [Pause. J 

1 8 MR. AKHMETSHIN: This was the excerpt from 

1 9 this text wi th -- after this news bro ke , yo u know, 

20 there's a lot of -- that barrage of like news 

21 inquiries, and I was actual l y traveling at that 

2 2 time . So someone texted me this thing, and I 

23 thought that since it had any relevance to him, I 

24 f orwarded it to him . 

2 5 BY MS. CLAFLIN: 
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1 

2 

Q. So why did you think to text it t o him? 

A. Because , you know, so he has heads up. 

3 You know, I was v ery upset by the way media 

4 treated me . It was like comedy circus , or at least 

5 it will g i ve him some heads up beca use medi a , I' m 

6 sure t hey cont acted him . So at least that was 

7 something which-- which was l i ke fri e ndly gesture 

8 or somet hing . 

9 Q. So do yo u unders t and Mr . Futerfas i s 

1 0 describing Mr . Kaveladze in this? 

11 

1 2 

A. I believe so , yes . 

Q. He says , "He is a U.S. citizen . He t old 

1 3 me specifical l y he was no t wo rki ng f o r the Russ i an 

1 4 Government, and I in f ac t l e ft when I asked him 

1 5 tha t question ." So you think tha t was rega rding 

16 Mr . Kavelad z e? 

1 7 

1 8 

1 9 

A. I t h i nk so , yes . 

Q. Did Mr . Fut e rfas eve r contact you? 

A. No . I don ' t know who he is . At least at 

20 tha t time . 

21 Q. Did yo u get any response fr om Mr . 

2 2 Kavelad z e about this text? 

23 A. Nothing. 

24 Q. Did you send a s imilar text t o anyone 

25 e l se-- Ms . Vesel n i tskaya , Mr . Samocho rnov? 
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1 A. No . 

2 Q. So the only person you corresponded wi t h 

3 about the mee t ing when t he news bro ke was Mr . 

4 Kavelad z e? 

5 A. Correct, yes . 

6 Q. Not Mr . Goldstone? 

7 A No . I don ' t have his c o ntacts o r I 

8 wouldn 't care abo ut him . 

9 Q. Did yo u ever speak wi th Ms . Vese l n i tskaya 

10 after the news broke at all about the meeting? 

11 A. I helped her to arrange f or NBC 

1 2 interview . 

1 3 Q. Okay . 

1 4 A. When the news broke , I thought that, you 

15 know, f i nal l y , yo u know, I ca l l her , I was l ike , 

16 " I told you so , but at least try to tell it in 

1 7 your own words ." And I helped to arrange t h i s . 

1 8 She did this very long int erview wi t h NBC . 

1 9 Q. And yo u hel ped her prepare f or that 

20 i ntervi ew? 

21 A. I did no t he l p her to prepare . I 

2 2 arranged for , you know, j ust NBC Moscow office , 

23 they sent in someone f rom the i r London o ff ice to 

24 interview her , and so I kind o f helped arrange 

25 this . 
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1 Q. Okay . Did you help her decide what she 

2 was goi ng to say? Did you just do t he logistics? 

3 A. I did l ogistics, and I a l so t o l d her like 

4 be relaxed , don ' t be aggressive , just general 

5 things. Bu t nothing abou t this, like what you say 

6 and how you say it. It' s more o f like how you say 

7 things . But , rea l ly, there ' s nothing o f substance 

8 there. So I t old her like dress n i ce , you know, 

9 jus t kind o f -- some practi ca l sugges tions . 

1 0 Q. Were you ever contacted by 

11 representat i ves or at t orneys f rom any o f t he Trump 

1 2 campaign people about the meeti ng in July? 

1 3 

1 4 

1 5 

A. I was not . I personal l y was not . 

Q. Okay . I think we 'll swi t ch gears t hen . 

MR . TREMONTE: Are we a t t he end of sort of 

16 this section o f questioning? 

1 7 

1 8 

MS . CLAFLIN: Yes. You can p u t tha t as ide . 

MR . TREMONTE: So just so the record's 

1 9 c l ear , we produced everything that ' s nonprivi l eged 

20 in response to t his Commi ttee ' s r equest to us. I n 

21 o ur v i ew -- and we can go back and l ook a t t hat , 

22 l ook at your request and have a discussion about 

23 it. But t hese t ext messages we re not respons i ve 

24 to your reques t. If you want to make a f ollow- up 

25 request to whi ch these are responsive , obviously 
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1 we wi l l take that into considerat i on . But I j ust 

2 wan t t he record to be clear tha t t hese t ext 

3 messages were not , i n counsel ' s v i ew, respons i ve 

4 to your requests . 

5 MR . PRI VOR : I don 't t h i nk t here ' s any need 

6 to argue now . 

7 

8 

MR . TREMONTE : Yeah . 

MR . PRI VOR : I mean , we view t hose as 

9 respons i ve t o the extent t hey related to t he J une 

10 9th meeting . So we certainly ask you to produce 

11 anyt h i ng rela t ed t o tha t. 

1 2 MR . TREMONTE : Okay . 

1 3 BY MS . CLAFLIN : 

1 4 Q. A quick d i scuss i on abo ut your work for 

15 some various ent i t ies . Have yo u ever done any 

16 work for Emin or Aras Agalarov or any of their 

1 7 a ffi l i a t es? 

1 8 A. I have not , no . 

1 9 Q. Or the Cro cus Group? 

20 A. No . 

21 Q. I t h i nk yo u t est i f i ed earl i er t hat you 

22 have not done any work for the Russian Government 

23 or represent a t ives o f the Russian Government ? 

24 A. No t knowingl y , no . 

25 Q. What about f ormer Soviet countries o r 
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1 thei r representat i ves? 

2 A. I' m sorry? 

3 Q. Former Sovi e t countri es? 

4 A. I have worked with some former Soviet 

5 countries or some c iti zens o f those countries . 

6 Q. And you said Kazakhs t an , I beli eve? 

7 A. Kazakhstan and Kyrgyzstan . 

8 Q. Any others? 

9 A. No , no t t he governments . 

1 0 Q. This is going to be a long list and 

11 f orgive me , b u t hope full y it will be qu i ck . 

1 2 During t he 201 6 Presidential campaign, did you 

1 3 have any contact with any o f the f o l lowi ng peopl e : 

1 4 Oleg Deripaska? 

15 A. No . 

16 Q. Pyotr Katsyv? 

17 A. '1 6? I was -- I saw h i m once at the 

1 8 birt hday party for Denis Ka t syv . But I' m trying 

1 9 to remember what year was it . 

20 about wha t time fr ame? 

So we are ta l k i ng 

21 Q. It wou l d be l a t e 2015 t hrough t he whole 

22 of 2016 . 

23 A. I saw Pyotr Ka t syv a t t hat b i r t hday p a rty 

24 of his son . 

25 Q. Okay . And that would be Deni s? 
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1 A. Denis Katsyv ' s party, yes . 

2 Q. Did you have any cont ac t with Deni s 

3 Katsyv? 

4 A. I have , yes . 

5 Q. And can you describe t hose cont acts? 

6 A. I believe t ha t, you know, jus t some o f 

7 the work I' ve done f o r HRAGI, a nd I wanted t o k ind 

8 of conti n ue t ha t work, and I me t with h i m a ft e r 

9 in 2015 and 201 6 . I met h im i n capac i ty as 

1 0 someone who worked on the Prevezon case , and I 

11 a lso wo rked with h i m i n t he capac i ty o f HRAGI 

1 2 s t a ff because he was one o f the contributors. And 

1 3 a fte rwards , a fte r this wo rk e nded, I enco uraged 

1 4 h i m t o conti n ue t h i s HRAGI work b eca use I do 

15 bel i eve t ha t we k i nd of have an opportunity to set 

1 6 the record straight , b ut he un f ortunately didn ' t 

17 have money or maybe desire t o d o t hat . So I 

1 8 di scussed with him HRAGI r e lief matt e r s , yes. 

1 9 

20 

Q. So do yo u talk to him f a i r ly regularly? 

A. Not r egul a rly. When I was in -- I'll 

21 mee t h im f o r lunch , maybe . Maybe have a coup l e 

2 2 

23 

24 

25 

Q. When you ' re i n Moscow? 

A. When I was i n Moscow, yes . 

Q. He ' s Moscow- based? 

A. He is Moscow- based , yes . 
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1 Q. How o ft e n d o you make i t back to Moscow? 

2 A. I still have a sis t er living there, and 

3 sometime I travel for work , so could be five, s ix 

4 t imes a year . 

5 Q. Okay. Back t o o u r list, Sergey Lavrov? 

6 A. Never me t him . 

7 Q. Sergey Ki s l yak? 

8 A. Never me t h i m. 

9 Q. Sergey Gorkov? 

10 A. Never met him . 

11 Q. I gor Sechin? 

12 A. Never me t him . 

1 3 Q. Konstant i n Ki limnik? 

1 4 A. I me t h i m once . 

15 Q. Can yo u t e ll me a littl e bit about 

16 meeting? 

1 7 A. Probably it wa s 2 01 4 . 

Q. Okay . I n what context? 1 8 

1 9 A. I was trying to -- he accompani e d a 

that 

20 member of Ukrainian Parl i ament to Washi ngton , and 

21 they were , I believ e, to a ttend St a t e o f the Uni o n 

22 address . And I had maybe 15-minute tea with that 

23 member o f the Parliament, and Konstanti n Kilimnik 

2 4 was present a t t hat meeti ng . 

25 Q. Okay. How abo ut Sergei Millian? 
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10 

11 

1 2 

1 3 

1 4 

15 

16 

1 7 

1 8 

1 9 

20 

2 1 

22 

23 

24 

25 

A. Say again? 

Q. Sergei Millian . 

A . Do esn 't s o und fami l iar , no . 

Q. Dmitry Peskov? 

A. I never me t him . 

Q. Sergei I vanov? 

A. Never met him . 

Q. Igor Divyekin? 

A. Never me t him . 

Q. Konstantin Kosachev? 

A. Never me t him . 

Q. Mikhail Kulagin? 

A. Never met him . 

Q. Mikhail Fridman? 

A. Never me t him . 

Q. Oleg Govorun? 

A. Never me t him . 

Q. Pe t r Aven? 

A. Never met him . 

Q. Herman Kahn? 

A. Never me t him . 

Q. Len Blavatnik? 

A. Never me t him . 

Q. Rina t Akhmetov? 

A. Never met him . I should . 
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2 

3 

[Laughter . J 

Q. The same i nitials . Yuri Chaika? 

A. I never met him . Wa it a minute. Yuri 

4 Chaika I met once . 
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5 Q. Okay. Can you tell me a little bi t about 

6 that meeting? 

7 A. At the same birthday party f or Katsyv ' s 

8 son . 

9 Q. Okay . And you said t hat part y was in 

1 0 2 015? 

11 A. I believe so , yes -- 201 6 , I think. 

1 2 Q. And do you know Denis Ka t syv just t hrough 

1 3 bus i ness , o r did yo u have a soci a l re l ationshi p 

1 4 with h i m, too? 

15 A. Fo r business , but kind o f friendly. He's 

16 a nice man . I feel sorry f or him to be dragged 

17 into t h i s thing, but -- and it t ook a ser i o us toll 

1 8 on him . He's a good young man , in my v iew, so nice 

1 9 perso n. 

20 Q. You me t him originally through business 

21 ties? 

2 2 

23 

24 

25 

A. For business, correct , yes . 

Q. Okay . 

A. We 're now fri ends, though. 

Q. Carrying o n, Andrei Bo ndarev? 
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1 A. Again? 

2 Q. Andrei Bondarev, B- 0 - N- D- A- R- E- V? 

3 A. No . 

4 Q. Oleg Solodukhin? 

5 A. Never me t him . 

6 Q. And Ant on Vaino? 

7 A. How d o you spel l the name? 

8 Q. V- A-I-N- 0 . 

9 A. We l l , no , I did no t meet h i m. 

10 Q. Okay . 

11 BY MR . PRI VOR : 

1 2 Q. Just so we ' re c l ear , Mr . Akhmet shin , when 

1 3 you say you ' ve never met them, d o you mean that to 

1 4 i nclude you don ' t know t hem a t all? 

15 A. I know o f t hem . Anton Vaino is , I think , 

16 chief of staff to presidential administration in 

1 7 Russia . 

1 8 Q. But have you ever had any persona l 

1 9 contact? 

20 A. Never personal cont act , never met t hem . I 

21 heard o f s ome o f t he peop l e in t hat l i s t. They 

22 are quite prominent . But some names I have never 

23 even heard be f ore . Bu t I never had any persona l 

2 4 cont acts wi t h these peopl e . 

25 Q. So not any telepho ne cal l s --
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A. No telepho ne cal l s . 

Q. no ema i ls? 

A. No exchange , no ema i l s , no t h i ng . The 

4 c ouple people I mentioned there , I explained the 

5 cont ext in wh i ch -- i t wa s no t business or i t wa s 

6 social . 

7 MR . PRIVOR : Very good . 

8 BY MS . CLAFLI N: 

9 Q. Okay . Do yo u know Suleyman Kerimov? 

1 0 A. I met him . 

11 Q. Who i s he? 

1 2 A. He ' s a businessman f rom Russia . 

1 3 Q. Would yo u d escribe your rel ationshi p wi th 

1 4 him? 

15 A. I had a cl i ent who ha d s i mi l a r interes t s 

16 with Suleyman Kerimov . 

17 Q. So you never worked directly f or h i m? 

1 8 A. I neve r worked direct ly for Suleyman 

1 9 Kerimov . 

20 Q. You worked with associ ates of h i s t hat 

21 were repres ent ing h i m whi l e you were repres ent ing 

2 2 another client? Is that fair? 

23 A. Correct. We have joi n t i n t erests . 

24 

25 

Q. Okay . Have you met him? 

A. I met him once , yes . 
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1 Q. What ' s his relat i o nship t o Vl adimir 

2 Putin? 

3 A. I'm no t aware of hi s relatio n s with 

4 Putin . 

5 Q. And you, a s f a r as you know, have never 

6 been paid by Mr . Kerimov? 

7 A. I have never bee n paid by Mr. Kerimov . 

8 had lunch in h i s -- very nice lunch in h i s offi ce 

9 o nce. He procured hi s own sheep. He's from the 

10 Muslim Republic of Dagestan, and so he was very 

11 proud o f t h is. He said t h is sheep is like from my 

I 

12 vi ll age , and t hey bring it to me regularly. So it 

1 3 was l i ke a very memorabl e lunch . 

14 interes ting character . 

He ' s also 

15 Q. Okay . Thank you . Can you des cribe yo ur 

16 work for EuroChem? 

1 7 A. I wa s wo rking EuroChem in connections 

1 8 with t heir legal proceedings, both research and 

1 9 arbi trations , in Netherl ands and Switzerland. 

20 Q. And you were worki ng with t hem as a 

21 lobbyi s t ? As a researcher? What was yo ur role? 

22 A. I was working as researcher for the 

23 lawyers f or EuroChem. I never had direct 

24 relations with EuroChem. I worked for t heir 

25 l i t i gat i o n thro ugh the l aw firm. 
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1 Q. Okay. 

2 A. For the law firm which represented them. 

3 Q. Do you know who Andrey Melnichenko is? 

4 A. I heard of him . 

5 Q. Have you met h i m? 

6 A. I never met him in person. 

7 Q. So you never had any meeti ngs with him 

8 during your representation for EuroChem? 

9 A. Never. 

10 Q. Who paid for your work on EuroChem? 

11 A. I wa s p a id by a l aw firm. 

12 Q. And which law firm is that? 

13 A. It's Salisbury & Ryan . 

1 4 Q. Is it correct that you were accused of 

15 computer espionage i n a Federal court lawsuit 

16 related to your work for EuroChem? 

1 7 A. I' m aware o f this allegation , yes . 

1 8 Q. Did you know about any efforts to hack 

19 the computers o f Internat i o nal Minera l Resources ? 

20 A. I never -- I'm not aware of any efforts 

21 o r have never participated i n any hacking. 

22 Q. Were you involved in any efforts to leak 

23 documents tha t were s t ored on I nternational 

24 Mineral Resources computers to t he press? 

25 A. I was not invo lved in this thing . 
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1 

2 

Q. Do you know Viktor Ivanov? 

A. I me t h i m once , yes . 

3 Q. Can you describe that meet i ng? 

4 A. I did a pro b ono work for Russian drug 

5 en f orcement agency ' s e fforts t o s t rengthen U.S.-

6 Russia fight agains t heroin coming from 

7 Afghanistan . 

8 Q. And wha t was the nature of your role 

9 there? 

1 0 A. So I 'll give you a little background . It 

11 was a while go , probably 8 , 9 years ago . I knew a 

1 2 journalist here in Washington , Russian journalist. 

1 3 Her name i s Svetlana Babaeva , and she -- I knew 

1 4 her well . I knew her husband also quite wel l. So 

1 5 she once asked me for an advice. She said t hat 

16 and it was the time during this U. S .-Russia reset , 

1 7 so t here was -- I mean e fforts . I mean , Obama 

1 8 adminis tration r eally tried in t he beginning t o 

1 9 k i nd o f make thi ngs better , and so there was thi s 

20 -- from Babaeva , I knew tha t t here was a special 

21 like U. S .-Russ i a work i ng group t o fight narcoti cs , 

22 you know, j ust full of narcotics , and she 

23 mentioned to me tha t her boss t asked her with k i nd 

24 of getti ng stories about it s tronger . And since I 

25 have genera l i nterest in Af ghani stan and thi ngs , 
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1 so she kind o f explained t o me that they d o have -

2 - and actually had several visi t s by Mr . Ivanov to 

3 Washingto n, but, yo u know, their effo rts t o kind 

4 of to strengthen this cooperation and fighting 

5 drugs in Af ghan i s t a n were not success ful. And she 

6 said like, "Wha t do you think could be kind of 

7 done?" And I f eel very strongly about hero i n 

8 coming from Afghanistan . I have t wo very close 

9 friends in my life who died because o f hero i n , and 

10 I also think that, you know, just every year in 

11 Russia hundreds o f t hous a nds o f people die o f 

12 heroin because it's cheaper than beer or vodka. 

13 So I told her that , yo u know, just it ' s 

1 4 very important, even if this administration 

15 doesn't respond to this thing, but awareness , 

16 because United States , at that time it was not 

17 such a big problem as it's now, but, you know, 

1 8 there's a lot of Afghan heroin now ends up in the 

19 Unit e d States. So I l e arne d a bit mo r e abo ut the 

20 issue, so she explained to me wha t t he issues are , 

21 and so I suggested t o them t o maybe at the time 

2 2 next time Ivanov comes to publish an article , op-

23 ed arti cle by Mr . I v a nov t o underline those 

24 issues. And at the time when she will be meeti ng 

25 with this o fficial, that will be v e ry helpful , and 
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1 that ' s also to maybe t o eventually get s ome 

2 congressional support of this issue or attention 

3 to thi s is s ue. 

4 So together with Ms . Babaeva , I helped 

5 Ms . Babaeva dra ft tha t op- ed , and I helped to 

6 place that op- ed. And during this Mr . I vanov ' s 

7 visit to Washington , I also helped -- I talked t o 

8 someone a t this think tank I know a t the Carnegie 

9 Endowment, and I he l ped to organize event at wh i ch 

1 0 he spoke . This effort was pro b ono . I never 

11 charged any money, so I did not view i t as a wo rk 

12 but , rather, as a social service , and it's my 

13 perso nal interest . 

1 4 Q. Okay . So you weren't paid for the work 

15 you d i d with tha t? 

16 A. I was not paid . I specifically actually, 

1 7 you know, this -- so she asked , " So wha t do you 

1 8 wan t for this?" I said , "Really, I am happy if 

19 this will get tractio n." Unfortunately, it did 

20 not gain any traction, and so tha t's -- but op-ed 

21 actua ll y was quite i nterest i ng , and I s till 

22 believe that -- I wish these things were done at 

23 the t i me . 

24 BY MS . SAWYER : 

25 Q. Did yo u travel to Afghanistan at all as 
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1 part o f that wo rk? 

2 A. No , I have never traveled t o Afghanistan 

3 as part o f t hat work . 

4 Q. Okay . So you traveled there independent 

5 o f t hat? 

6 A. I t raveled there independent of t hat , 

7 yes . 

8 Q. Okay . And when you were -- when was 

9 tha t ? 

10 

11 

1 2 

A. It was a long time ago , actually . II 
, so -- so maybe 2005 , 2006 . 

MS . SAWYER : Okay . 

1 3 BY MS . CLAFLIN : 

1 4 Q. Do you know anything abo ut Mr . I vanov ' s 

1 5 role wi t h the FSB? 

16 A. He is a former officer , and he ' s a 

1 7 veteran o f Af ghan campa i gn . 

1 8 Q. Do you know i f he held any o t her 

1 9 pos i t i o ns wi thin the Russ i an Government? 

20 A. I' m sorry? 

21 Q. Do you know i f he he l d o t her pos i t i o ns 

22 within the Russian Government? 

23 A. I don 't know h i s exa ct b i ography . I know 

24 tha t he was -- he was a FSB of f icer , a general , 

25 FSB general , and he then was -- you know, this 
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1 Russian drug enfo rcement agency was created , and 

2 it exis t ed actually for a very short time . And it 

3 was not 

4 agency . 

it was more of a law enforcement 

And so he was appointed to be head of 

5 that agency . Unfortunately, he was not very 

6 successful , so he was fir ed . And I don't even 

7 know what happened t o him . I haven't been in t o uch 

8 with h i m. 

9 

10 

Q. Okay . Do yo u know Vikto r Yanukovych? 

A. Yanukovych . I never met him . 

11 Q. Have you ever at tempt ed t o work wi t h Mr . 

12 Yanukovych? 

1 3 A. I tr i ed t o k i nd o f work f o r his party, 

1 4 yes. 

15 Q. And can yo u t e ll me a littl e bit about 

16 that? 

17 A. Yo u know, just I am interested, just 

1 8 anyone who is doing communication work . I 

1 9 appro ached thro ugh Ukrainian citizen . He's 

20 actually American citizen as well . 

21 Q. Who was that? 

2 2 A. His name is Peter Za l mayev , Z- A-L-M- A- Y-

23 E-V. And so he was f rom the same region o f Ukraine 

24 where Yanukovych was , and he has some contacts 

25 amo ng h i s party, and i t was a l so a very long time 
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1 ago , probabl y 20 02 , 20 03. So I travel ed to 

2 Ukra i ne . We me t with someone a t t his thing, and 

3 we made a proposa l t o k i nd of conduct some work . 

4 And -- but it was never accepted , and I never 

5 worked f or Ukra i ne . Actua lly, t hat ' s one country 

6 I wan t ed t o work for but never did . 

7 Q. I t wasn ' t tied to a part i cular event or 

8 i ssue tha t was happening? It was general work for 

9 Ukra ine? 

1 0 A. I think they were in oppos ition at the 

11 time, so , you know, j us t I t hought t hat it would 

1 2 be good opport uni t y kind o f tell t he story i n the 

1 3 West . 

1 4 Q. And I t hink you t estified t hat you had , 

15 before June 9t h o f 201 6 , no t me t Paul Manafort. 

16 Is that correct? 

17 A. I did no t meet h i m, no . 

1 8 Q. So you hadn 't done any work with Paul 

1 9 Mana f ort--

20 

21 

22 

23 

24 

25 

A. I never worked -­

Q. -- for Yanukovych? 

A. For Yanukovych or anyone else . 

Q. Okay . Have you ever met Vl adimi r Pu t in? 

A. I never met him . 

MS . CLAFLIN : Do my col l eagues have any 
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1 quest i o ns? 

2 MS . SAWYER : Just a qu i ck question . 

3 BY MS . SAWYER : 

4 Q. You had talked with us and then our 

5 colleague s about t he document tha t was a t the 

6 l unch that you r emember Ms . Vesel ni t skaya bringing 

7 to the meet i ng . 

8 A. Yes, ma ' am . 

9 Q. And yo u had referred to having s een a 

1 0 similar version in Russian . 

11 A. Correct, yes . 

12 Q. And I t hink your l awyers were t aking 

1 3 under advi sement whether you had i t and would 

1 4 produce it t o the Committee . Do you reca ll the 

1 5 v ersion t ha t yo u s aw i n Rus si an , did it have a t 

16 the end of the document the p o int that yo u had 

1 7 indica ted the English version had , wh i ch s a id tha t 

1 8 -- wh ich mentioned t he hedge fund was a 

1 9 contributor to the DNC , meaning the Democratic 

20 Nationa l Commit t ee? 

21 A. I' m no t sure I' v e e v er s een Engli sh 

2 2 version of that d ocument . I kind of scanned for 

23 it, don't remember t hose exact wo rds, but I 

2 4 remembe r Ms . Veselnitskaya ' s present a tion . At t he 

25 e nd she concluded that -- she fi n i shed with that 
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1 conclus i o n. But I don't remember specifical l y 

2 seeing t he English. I might have scanned for t his 

3 thing because it kind o f l ooked familiar t o me. I 

4 don't remember the exact line about DNC in that. 

5 I don't have a copy o f t he English document she 

6 brought to t hat meeti ng . 

7 Q. Okay. And had you seen that particular 

8 poi nt i n t he Russian version? 

A. I don 't remember now . I need t o check. 

MS . SAWYER : Okay . 

9 

10 

11 MS . CLAFLIN: Okay . I t h ink we'll go o ff 

12 the record at 1:4 0 . 

1 3 [Recess at 1: 40 p.m. to 1 :4 5 p . m.] 

1 4 MR . DAVI S : Okay . We 'll go back on the 

15 record. It i s 1: 45 . 

16 FURTHER EXAMINATION BY COUNSEL FOR THE MAJORITY 

1 7 BY MR . DA VI S : 

1 8 Q. Again , I'll be going over some topics 

1 9 that my col l eagues did, but I have a f ew other 

20 questions . 

21 A. Of cours e. 

22 Q. And I want to introduce some d o cuments. 

23 So on the topic o f hack ing, Mr . Akhmetshin, when 

24 did you first learn that t he Democratic National 

25 Committee had bee n hacked? 
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1 A. I probably saw it from the media reports . 

2 Q. When did yo u first l ea rn tha t John 

3 Podes t a ' s ema ils had been hacked? 

4 A. To be honest , I didn ' t f o llow that 

5 closely, but probably it's f rom same reports. 

6 Q. Were you involved in the hacking of t he 

7 DNC or John Podesta? 

8 A. Absolut ely no . 

9 Q. Were you involved i n the di s tributio n of 

10 materials obtained through the hacks o f the DNC or 

11 John Podesta? 

12 A. No, sir . 

1 3 Q. Other than what you ' ve read i n news 

1 4 reports, do yo u know who hacked the DNC or John 

15 Podes t a? 

16 A. I don 't know . 

17 Q. I have to ask whether you were involved 

1 8 in t he hacking o f the DNC, in part given t he 

1 9 h i story o f al l egations that you ' ve b een involved 

20 i n hacking before, which my colleagues addressed. 

21 I' d li ke you to t ake a look at a few document s , 

22 and then I'll ask some related questions . 

23 Firs t, please t ake a look at a sworn 

24 declaration by Akis Phanartzis , which is from the 

25 International Mi neral Resources l i t i gat i o n i n 
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1 201 4. This will be Exhibit 1 5 . 

2 [Akhmetshin Exhibit 15 was marked for 

3 i dentification .] 

4 BY MR . DA VIS : 

5 Q. Accord i ng t o the decl a r a tion , Mr . 

6 Phanartzis was a senior manager with t he company 

7 hired to investigate allegations that you had 

8 organi zed the hacking of IMR in an attempt to 

9 col l ect information that could be used i n a smea r 

1 0 campaign against the company . The declaration 

11 expla i ns that Mr . Phanartzis conduct ed physical 

1 2 surveillance of you and an unidentifi ed 

13 businessman at a coffee shop in Londo n. If you 

1 4 could turn to paragraphs 1 3 and 14. Paragraphs 1 3 

15 and 1 4 of the dec l aration s tate, "After exchang i ng 

16 pleasantries, Mr . Akhmetshin handed the 

17 bus i nessman an ext ernal hard dr i ve and stated tha t 

1 8 it contained internal documents and emails from 

19 IMR . Mr . Akhmetshin explained that the hard drive 

20 cont a ined memos , emails, and stuff , and tha t t hey 

21 are a ll these folder s and documents about 

22 transactions , memos , statements , and stuff . 

23 a re ema il a ttachment s ." 

There 

24 "Mr. Akhmet shin further stated there are 

25 directo ries and subdirectories . There are f o lders 
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1 for different things . Mr . Akhmetshin described 

2 how the documents were obta ined . Mr . Akhmetshin 

3 s t a ted tha t he organized the hack i ng of I MR ' s 

4 computer systems specifically on behalf of 

5 EuroChem, which was in a dispute wi th I MR over a 

6 mining project near the Russian city o f 

7 Kotelnikovo ." 

8 "Mr . Akhmetshin further stated tha t he 

9 used a group of Russ i ans t o do the actua l hacking 

10 and that I had to pay a l ot of money to get this 

11 stuf f." 

12 Then on paragraph 1 8 , the declaration 

13 states , "Mr . Akhmetshin explained that one of the 

1 4 persons he was dealing with a t EuroChem was the 

15 company ' s head of security who he descr i bed as a 

16 f ormer KGB agent . " 

17 Aft er referenc i ng the l awyers for 

1 8 EuroChem, paragraph 21 states , "Mr. Akhmet shin 

19 added that he was hired because there were certain 

20 things that the law firm could not do ." 

21 Now, Mr . Akhmet shin, in the litigation 

22 between IMR and EuroChem, you were subpoenaed but 

23 wi thheld documents , a lleging various pr i vileges . 

24 However , after an in camera review i n 2015 , Judge 

25 Kessler o f DDC f ound there was sufficient evidence 
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1 o f ill ega l hacking t o rule that the crime fraud 

2 exception appli ed . He r opinion will be Exhibit 

3 1 6 . 

4 [Akhmetshin Exhibit 16 was marked f or 

5 i dentifica tion . ] 

6 BY MR . DA VIS : 

7 Q . On page 14 , Judge Kessler wrote, " IMR ' s 

8 claims that Mr . Akhmetshin organized the hacking 

9 o f I MR- re l ated computers and sea rched for specific 

1 0 information there are supported by emails between 

11 Mr . Akhmetshin a nd ECVK ' s counsel ." She quotes 

12 your emails to ECVK ' s counsel : "Mr . Akhmetshin 

13 writes the project is already up and running and 

1 4 it is turning up the info . Patrick , the indexing 

15 is d o ne . Can you p l ease send me a l ist o f terms , 

16 names f or a scan? Dear Patrick , it l ooks like the 

17 work i s fi na lly completed . Just spoke with the 

1 8 guy . He said they pulled everythi ng that was 

19 available . Need t o go c o llect it sometime after 

20 the holidays ." 

21 Judge Kess l er then noted your ema i l s 

2 2 referencing an object , mentioned only as " the 

23 thing ," which must be dropped of f. She quotes 

24 your email stating , "I r eally hope to be able to 

25 have the thing in the next day or two . Plan t o 
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1 get that thing in Londo n t omo rrow. Can take i t 

2 anywhere . Please advise where I should go . I 

3 plan t o collect the thing in Lo ndon o n Wed. this 

4 week and be traveling to MSK after that. Can drop 

5 the thing with you a fternoon December 1 0th ." 

6 I n f act, a few mont hs a ft er Judge 

7 Kessler ' s opinion , IMR then sue d yo u f o r the 

8 hacking . I won 't ask you to read any parti cular 

9 portions of the complaint, but I d o wan t t o make 

10 that Exhibit 17. 

11 [Akhmetsh in Exhibit 1 7 wa s ma rked f or 

12 identification.] 

1 3 MR . TREMONTE: Whi le yo u ' r e getting the 

14 document s , I can 't remember exactly how you 

15 characterized the judge' s s t a t ements i n the o rder, 

16 but the nature of the finding I think is 

17 import a nt . What the j udge f ound specifica lly is in 

1 8 the sent ence immediately following t he last 

1 9 sente nce that you read , which is , "A r e asonabl e 

20 fact finder could conclude t hat this object i s t he 

21 thumb drive containing sens itive I MR files that 

2 2 IMR's agents later recovered in London." And then 

23 she goes on to s a y t hat the Movant ha s made the 

24 requisite showing . None o f the f ac t s al leged had 

25 bee n establ i she d by the court . It ' s simpl y a 
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2 next step performed had b een met. 

3 MR . DAVIS: Agreed . Thank yo u f o r t hat 

4 clarification . 

5 BY MR . DA VI S : 
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6 Q. Mr . Akhmetshin , did you wo rk with Russian 

7 hackers to hack IMR? 

8 A. Absolut ely not, sir . No. 

9 Q. Did yo u otherwi s e organize t he hacking o f 

1 0 IMR? 

11 A. I did not. 

1 2 Q. Were you invol ved i n any way in t he 

1 3 hacking o f IMR? 

1 4 A. I was no t i nvolved in hacking o f I MR or 

1 5 anyone else ever . 

16 Q. Were you involved in the distribution o f 

1 7 in f orma t ion obtained by hacking I MR? 

1 8 A. I am no t aware of any i n formation or 

1 9 d i stribut i ng i nfo rmat i o n obta i ned f r om the 

20 hacking , s ir. 

21 

2 2 

23 

Q. Have you ever wo rked 

MR . FOSTER : I ' m sorry . 

MR . AKHMETSHIN: No. No. 

2 4 BY MR . DA VI S : 

Is that a " no " ? 

25 Q. Have you ever wo rked wi th hackers? 
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1 A. I don ' t know any hackers , never worked 

2 with--

3 Q. Yo u don 't know any hacke r s . What 

4 happened to the lawsuit filed against you over the 

5 IMR hack? 

6 A. I was never even -- even after -- many 

7 months a f ter i t was fi led , I was never even served 

8 i n t hat laws uit, and it was an allegation whi ch 

9 they never f o llow through -- tha t they -- it i s my 

1 0 understanding they never have any intention to 

11 kind o f prosecute tha t l aws uit, and tha t was at 

12 least one of t he t actics in bi llion dollar 

1 3 l i t i gat i o n. 

1 4 Q. Were you i nvolved in any settl ement 

1 5 rel a ting t o these c l a ims ? 

16 A. I think I was part of the settlement at 

1 7 some point, yes . 

1 8 Q. Do you recall what the terms of t he 

1 9 settlement were? 

20 A. I do not r emembe r t erms of settl ement. I 

21 think nondisc l o sure was o ne o f those f o r sure. 

22 Q. As part o f the settlement , did you admit 

23 to any o f the f ac t s IMR a lleged? 

2 4 A. Absolut e ly not. 

25 Q. The declarat i o n that out l ined the 
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1 physical survei ll ance o f yo u at the ca fe in Londo n 

2 claimed that you stated you can perform servi ces a 

3 law firm cannot do. What services d o you provide 

4 that a law firm cannot do? 

5 MR . TREMONTE: Well , t he question ass umes 

6 that you agree wi t h the al legation . 

7 MR . AKHMETSHIN : I strenuously dispute those 

8 allegations . 

9 

10 

MR . DAVIS: Fair enough. 

MR . AKHMETSHIN : And as I disputed them as a 

11 part o f this lawsuit. 

12 BY MR . DA VI S : 

1 3 Q. Okay. A New York Times article about yo u 

1 4 whi ch my colleagues referenced earlier titl ed 

15 "Lobbyist a t Trump Campaign Meeting Has a Web o f 

16 Russian Connections," which I will make an 

1 7 exhibit--

MR . TREMONTE: Do we need these or --1 8 

1 9 MR . DAVI S : I think we ' re done with this . 

20 This will be Exhibit 1 8 . 

21 BY MR . FOSTER : 

2 2 Q. So before we move on to Exhibit 18, let's 

23 go b a ck to t he ques tion I a sked in an earlier 

2 4 round. So wha t services -- wi t hou t regard to t he 

25 c l aim that yo u provide servi ces that l aw firms 



1 99 

1 can ' t do, what servi ces do yo u provide f o r l aw 

2 firms when you are hired as a consultant? I t hink 

3 you earlier des cribed that yo u reviewed document s 

4 to find incons istencies, and those are services 

5 tha t l awyers c an do f or themselves. So wha t 

6 unique -- how do you market yourself to these 

7 lawyers? How do yo u get -- what servi ces do yo u 

8 provide? 

9 A. I have a good eye, and I think that's 

1 0 worth something . And I charge people to find 

11 something which mi ght stand o ut which is no t 

12 triv ial. Lawy e rs know facts, and I' m sure t here 

1 3 are pl e nty o f Russian- speaki ng l awyers as wel l. 

14 But I think I' m ve ry good in just seeing some 

15 p a tterns and f o r reading d o cuments , and it's a 

16 skill I devel oped, and as a researcher , I have a 

1 7 Ph.D., a nd so I think tha t, you know, it's a 

1 8 c ombination of my knowl edge of business and 

1 9 political/ g e op o l itical i ssues , plus abi l ity to 

20 r ead and kind of synthes i ze the information . I 

21 think I charge peop l e money for that. 

2 2 Q. So you have no f orma l legal training? 

23 A. I have no f ormal lega l tra ining, no. 

24 Q. And do you have any formal training in 

25 this type o f in any type o f financial research 
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1 o r business research? 

2 A. I have -- I developed it. 

3 

4 

MR . TREMONTE: Do you have f o rmal training? 

MR . AKHMETSHIN : I don ' t . I don ' t . Thank 

5 you . 

6 [Akhmetshin Exhibit 1 8 was marked f or 

7 identification.] 

8 BY MR . DA VI S : 

9 Q. Referr i ng t o this New Yo rk Times art i c l e , 

10 it raises allegations or at least implies that you 

11 may have been involved i n a n at t empt ed ha ck i ng o f 

1 2 lawyers working f or Mr . Ashot Egiazaryan. Did you 

1 3 hack or attempt to hack anyone as part o f your 

1 4 work agains t Mr . Egiazaryan? 

15 A. Abs o lute l y not , sir , no . And l e t me 

16 state for the record this allegation is so far -

17 f etched a nd ina ccurate , s uch I c a n 't even like 

1 8 describe how upse t and angry I am over t his 

1 9 absolute l ie . 

20 Q. Understood. Mr . Akhmet shin , have you 

21 ever provi ded any document s o r i nfo rmat i o n t o 

2 2 WikiLeaks , whether directly or indirectly? 

23 

24 

A. Never, s i r , no . 

Q. I' d like to also address your work with 

25 Mr . Vi kto r I vanov . I bel i e v e my c o l leagues 
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1 a l ready in your d i scuss i o n with them discussed the 

2 placi ng of t he op- ed in the Washi ng t on Times and 

3 your work with t he Carneg i e Endowment --

4 A. Correct . 

5 Q. -- to prepare his public presentat i on . 

6 I'd just like to introduce t his emai l chain fr om 

7 your deposition in the Eg i azaryan case , and it ' s 

8 jus t t he email, the document s , t he placing of tha t 

9 op-ed . 

1 0 MR . DAVIS: This will be 1 9 . 

11 [Akhmetsh i n Exh i b i t 1 9 was ma rked f or 

1 2 identification.] 

1 3 MR . DAVI S : And I don ' t have any f urther 

1 4 questions about it. I just wan t t o , s i nce it was 

1 5 referenced, get it i n there. 

16 MR . TREMONTE : So you are just making this 

1 7 part o f the record . 

1 8 MR . DAVI S : That's right. 

1 9 BY MR . DAVIS : 

20 Q. And you ' ve a lready clarifi ed tha t in your 

21 work wi t h Mr . I vanov , you helped place t h i s op-ed . 

22 

23 

A. Correct , yes . 

Q. Okay. Then I' d like to br i e fl y at least 

24 reference your deposi tion fr om t he Egia za ryan case 

25 and j ust note that on page 71 you described 
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1 working wi th Mr . I vanov and the Carnegie Endowment 

2 in rel a tion to his public presentation t here . 

3 A. Correct . 

4 Q. Al l right . So as you clarified with my 

5 colleagues , Mr . I vanov was t he director o f t he 

6 Federal Drug Control Service for t he Russian 

7 Federat i o n; is that correct? 

A. Correct, sir . 8 

9 Q. Okay . If I could return more br i efly t o 

1 0 your declaration from the Egiazaryan case , which I 

11 bel i eve was Exh i b i t 1, if I can s till fi nd i t . 

1 2 On page 2 , paragraph 5 , you say, " Some of 

1 3 my cl i e nts are national governments or high-

1 4 ranking offici a ls in t hose governments . These are 

1 5 the mos t sens itiv e commun i cat i ons in wh i ch I 

16 engage ." 

1 7 And l a t er i n tha t p a r agraph , you s t a t e , 

1 8 " On a separate issue, o t her communications 

1 9 involved the head o f the Russ i an drug e nforcement 

20 agency . Topics included and communications on 

21 this task r ange fr om narcotraff i cking and 

22 terrorism in Afghanistan to surveillance o f 

23 undercover agent s , suspect ed undercover agents and 

24 their identities. Disclosure of such data could 

25 put indi vidua l l ives at r i sk , potential l y 
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1 incl udi ng American l ives ." 

2 Is tha t a reference t o your work for Mr . 

3 I vanov? 

4 A. You know, some of these issues, which I 

5 lea rned in t he process o f preparing this op- ed , 

6 involve knowledge of t hose activi ties . 

7 Q. So that was thi ngs you had learned whi l e 

8 preparing the op-ed ; is tha t correct? 

9 

1 0 

11 

1 2 is no? 

1 3 

A. Correct, yes . 

Q. Okay . 

MR . FOSTER : So the answe r t o h i s q uest i on 

MR . AKHMETSHIN : What was the quest i o n? Can 

1 4 you r epea t it, please? 

1 5 MR . FOSTER : The ques tion was : I s t h i s a 

16 reference to your work for Mr . Ivanov? 

1 7 MR . DAVI S : I bel i eve it would be yes 

1 8 because it was a reference t o the op- ed he placed . 

1 9 

20 as a 

MR . AKHMETSHIN : Yes , I learned those f acts 

in order t o address tha t op- ed , I needed 

21 to know a little bi t more wha t t hey are doing in 

22 Afghanistan and that those kind of tasks -- I 

23 lea rned a little bi t mo re abou t wha t t hey did. 

2 4 BY MR . DA VI S : 

25 Q. So we previ ous l y re f erenced your Second 
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1 Declaration in the IMR litigation when we talked 

2 about the London Information Bazaar , but I'd like 

3 to refer t o your First Decl a r a tion i n that case . 

4 This will be Exhibit 2 0 . 

5 [Akhmetshin Exh i b it 2 0 was ma rked f or 

6 identification.] 

7 BY MR . DAVIS : 

8 Q. On page 3, there's a somewha t similar 

9 s tatement to the l ast one . On page 3 you s tate, 

1 0 " Other matters that my private consulting practice 

11 has worked on include issues rel a ti ng to 

1 2 narcotrafficking , drug eradication, and terrorism 

13 in Afghani stan and surveillance o f undercover 

1 4 agents and suspect ed undercove r agents. I have 

15 been t o l d that our effo rts have helped save 

16 American lives, particularly in theaters such as 

17 Af ghanistan , and reduced t he fl ow o f narcot i cs 

1 8 originati ng in Af ghanis t an worldwide. " 

19 Is that also a re f erence to your work f or 

20 Mr . Ivanov? 

21 A. Yes. I l earned thi s and a l so read news 

22 reports . I haven ' t had communication with Mr . 

23 I vanov a ft er t hat encounter in Wash i ngton , but, 

24 you know, I later learned that some of t hese 

25 e fforts were not f uti l e . 
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1 MR . TREMONTE : The answer to that quest i o n 

2 is yes . 

3 MR . AKHMETSHIN: Yes. 

4 BY MR . DA VIS : 

5 Q. And did you personally work on 

6 surveillance of undercover agents and suspected 

7 undercover agents? 

8 A. I never worked on this, no . 

9 Q. When d i d your work for Mr . I vanov 

1 0 conclude? 

11 

1 2 

13 

1 4 

A. I t was probably t he time when he left. 

Q. Do you recall which year that was? 

A. I don ' t remember . It ' s a l o ng time ago . 

MR . DAVIS : Okay . I'd like you to refer to 

1 5 one more document . This i s a press release fr om 

16 the Treasury Department from March o f 2014 . 

1 7 will be Exh i b i t 21. 

1 8 [Akhmetshin Exhibit 2 1 was marked for 

19 identification.] 

20 MR . TREMONTE : March 20 , 201 4 . 

21 BY MR . DA VI S : 

This 

22 Q. This is the announcement that the U. S . 

23 was , pursuant to Execut i ve Order 13661, 

24 sanctioning Viktor I vanov and other Russian 

25 Government officials relating to the Russ ian 
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1 invas i o n o f Ukraine . This rel ease states , "Vi cto r 

2 I vanov has been direct or of the Federal Drug 

3 Control Service o f the Russ i an Federation s i nce 

4 May 15 , 2 008 ; he was appointed as a member of the 

5 Security Council o f the Russian Federation on May 

6 25 , 2008 . I vanov has served in a number o f other 

7 government p o sitions pri o r t o that ; he was 

8 Assis t ant to t he President of the Russian 

9 Federat i o n from 2004 t o 2008; and Deputy Ch i ef of 

10 the Administration of the Russian Federation from 

11 2000 t o 2004. I vanov joined t he KGB i n 1 977 and 

1 2 eventually rose to become the Deputy Director of 

1 3 the Federal Securi ty Service. I vanov is a close 

1 4 ally of Putin and served alongside Puti n as the 

1 5 chief o f staff of the St. Petersburg Mayo r's 

16 office in 1994 when Putin was first deputy head of 

1 7 the c ity ' s administra tion ." 

1 8 Mr . Akhmetshin , did you per f orm any work 

1 9 f or Mr . Ivanov a f ter March 20 , 201 4? 

20 A. No, I never even -- I haven 't heard from 

21 him in years . 

2 2 Q. Okay . Did you ever register under the 

23 Foreign Agents Registra tion Act f or your work f or 

24 Mr . I vanov? 

25 A. Ne v e r . 
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1 Q. Have you ever registered under the 

2 Foreign Agents Registration Act? 

3 A. I did not , no . 

4 Q. Have you ever received a letter o f 

5 inquiry from t he Just i ce Department regarding the 

6 potential need t o regist e r under t he Foreign 

7 Agents Registration Act? 

8 A. I did receive one t his spring . 

9 Q. Thi s spring? 

1 0 A. Yes . 

11 Q. And wha t work was t hat relat i ng t o? 

1 2 A. It referred t o my work f or HRAGI. 

1 3 Q. Did you respond to that DOJ l etter o f 

1 4 inquiry? 

1 5 A. Yes, s ir. 

16 Q. Can you state in general what your 

1 7 response was? 

MR . TREMONTE: Hold on a second . 

[Counsel con f ers with wi tness .] 

1 8 

1 9 

20 MR . AKHMETSHIN: Yes, sir , I would like to 

21 c l arify . I was involved i n these ma tters which 

22 required because I was working with the council 

23 a t t hat time, and I worked on mat t ers which 

24 required FARA registration, but the council fil ed 

25 this exempt i o n request , and those were granted . 
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1 BY MR . DAVIS : 

2 Q. Was t hat i n reference t o your HRAGI work 

3 o r previ o us work? 

4 

5 

A. Previous work . 

Q. Previ o us work , okay . So you received --

6 your counsel filed an exemption request? I s t hat 

7 the context? 

8 

9 

1 0 

MR . TREMONTE: Excuse me . 

[Co unsel confers wi t h witness .] 

MR . TREMONTE : Go ahead . 

11 BY MR . FOSTER : 

1 2 Q. So , I' m sorry, I didn't unders t and the 

1 3 last answer . So you ' re sayi ng there ' s previ ous 

1 4 work no t rel a t ed t o HRAGI tha t you had 

15 interactions wi t h the FARA unit about , and you --

16 A. Correct . 

17 Q. Yo u r a ttorney requested and you received 

1 8 an exemption so that you would no t have to file? 

1 9 A. Correct , s i r . 

20 Q. And wha t was tha t in r e lation t o? 

21 A. It was in relation representing 

22 Government o f Kyrgyzstan on this air force base 

23 work . 

24 Q. Could you be a little more specific? 

25 What do you mean on " air f orce base work " ? 
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2 Kyrgyzstan on a number of issues, the a ir force 

3 lease and recov ering of their assets and other 

4 things . And that work would have required 
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5 registering under FARA, but I worked for the l aw 

6 firm at that time, and the law firm filed a 

7 request for exemption from registering, and that 

8 exemption was granted . 

9 Q. On what basis? 

1 0 A. I ' m not sure . I was told by the law firm 

11 tha t it was --

12 MR. TREMONTE: You don 't want to get into 

13 privileged communications . 

14 BY MR . DAVIS: 

15 

16 

17 

1 8 

19 

20 

21 

22 

23 

24 

25 

• 

Q. Wh i ch l aw firm was it? 

A. It was BakerHostetler. 
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Q. Do you know Secretary Cli n t on? 

A. I do know her , yes . 
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10 

11 

1 2 

1 3 

1 4 

15 

16 

1 7 

1 8 

1 9 Q. Yo u know Hi l l ary Cl inton? What ' s the --

20 how do you know her? 

21 A. Personal . 

2 2 Q. How long have you known her? 

23 A. Probably I met her fi rst like i n late 

24 ' 90s . 

25 Q. Was that through Ed Lieberman? 
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1 A. Through his wife . 

2 Q. And how would you describe your 

3 rel a tionship with her now? 

4 A. Nonexistent . Last time I saw her , at the 

5 funer a l of Evelyn Lieberman. 

6 MR. DAVIS : Okay. Now my colleague Ms. 

7 Nikas I think has some additional quest i o ns for 

8 you . 

9 BY MS . NIKAS: 

1 0 Q. Going back to the time when you first 

11 came to the U.S., I just have a few questions . 

12 You became a citizen in 2009 ; is that correct? 

A. That is correct . 13 

14 Q. Okay . And how did you first come to the 

15 U.S.? 

16 A. I entered United States to attend 

1 7 graduate school . 

1 8 

19 

Q. Okay . And which visa did you apply for? 

A. I think F-1 visa . It ' s a student visa . 

20 Q. Do you r emembe r which year tha t was ? 

21 A. A visa was granted to me in l ate 1993, 

22 and I remember arriving to United States on 

23 January 1, 1 994 . 

24 Q. Had you traveled to the U.S. before you 

25 came in ' 94? 



213 

1 A. No . 

2 Q. And for wha t purpose did you seek a 

3 s tudent v i sa? 

4 A. To continue my graduate studies in 

5 chemistry . 

6 Q. Was t hat a t Ca t holic University? 

7 A. Correct . 

8 Q. And wha t brought you to Ca t holic 

9 Univers ity specifica lly to study? 

1 0 A. I applied to several schools . They were 

11 the ones who have -- gave me better terms and wan t 

1 2 me . 

1 3 

1 4 

Q. Did yo u c ompl ete your degree program? 

A. Correct, yes . I obtained Ph . D. from 

15 Catho li c . 

16 Q. Did you pursue a specialty area within 

17 the fi eld o f chemi s t ry? 

1 8 A. Yes . 

1 9 Q. What was that speci a l ty area? 

20 A. Bioorganic chemistry . 

21 Q. Upon graduat i o n , d i d you ever practi ce in 

2 2 the field of chemistry or pursue employment based 

23 on you r Ph . D. in chemi s t ry? 

24 A. I was a postdoctoral fell ow for a while , 

25 and I was act i vely l ooki ng f o r a j ob i n chemistry . 
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1 But in D. C. it's not that easy to find. 

2 Q. Okay . You previously stated tha t you 're 

3 fr om Kazan , Russ ia, and the Times artic l e 

4 mentioned , which is Exhibit 18 that ' s already been 

5 introduced, tha t you pursued a degree in chemistry 

6 at the Kazan State University before you came to 

7 the U. S . Is that correct? 

8 A. Correct , ma ' am . 

9 Q. And why did you choose the Kazan State 

1 0 University? 

11 A. Beca use I lived there. 

12 Q. And to the best of your knowledge , is the 

13 univers ity a publicly fund ed or privately fund ed 

14 organi za tion? 

15 A. It was s till U.S.S.R. a t that time, so it 

16 was there are no private universities , so it's 

17 public university, state university. It's 

1 8 actually one of the oldest schools in Russia. 

19 Q. To the best of your knowledge, is it 

20 still publicly fund ed , or is it now a private 

21 A. It' s s till s tate univers ity. 

22 Q. And did you pursue a similar course o f 

23 study to what you pursued a t Catholic University? 

24 A. My degree, my undergrad degree in Kazan 

25 University was in physical chemi stry, and 
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1 pro f essor at Cathol i c Univers i ty was i nterested in 

2 having someone in her lab t eam with this 

3 exper i ence of the k i net i cs , you know, it's 

4 measuring the speeds o f reactions and kind o f --

5 she wa s actively seek i ng someone with tha t kind o f 

6 capacity and knowledge , and as I mentioned , again , 

7 it ' s probabl y o n e o f the oldest and most 

8 prestigious universities. The only chemi cal 

9 e l ement which was d i scovered i n Russ i a was 

1 0 discovered in Kazan . It ' s Ruthenium . And so she 

11 wa s actua lly looking f or a gradu a t e s tudent with 

1 2 that qualifications , and -- but when I ent e r ed 

1 3 this , I sti l l used s ome o f the stuff I did i n 

1 4 Kazan i n physical chemi stry, but my degree was in 

1 5 b i oorganic chemi s try . So it was about these 

16 enzymes , mostly blood enzymes . Majority of my 

1 7 Ph . D. thesis about t he kineti cs o f blood enzymes . 

1 8 Q. Okay . And you said t hat a professor a t 

1 9 Catho l ic was seeki ng s omeone with your 

20 credentials . 

21 A. Co rrect. 

2 2 Q. So did Catholic University pursue you? 

23 A. There was a professor at Kazan University 

24 who had a relationship wi t h this pro f essor in 

25 Catho l ic Uni versity, s o she asked her do yo u know 
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1 any l i ke i nterest i ng peopl e who are interested i n 

2 j o i n i ng my l ab , and I was kind of was her 

3 recommenda tio n . But I applied as everyone else. 

4 But she de fi nitely was instrumental with --

5 h undreds o f people apply, so she was i n t erested in 

6 havi ng me . 

7 Q. Do you recal l her name? 

8 A. My professor a t Ca t holi c? 

9 Q. Yo ur pro f essor . 

1 0 A. Ildiko Kovach . Ildiko , I -L-D- I - K- 0 ; 

11 Kovach , K- 0 - V- A- C- H. 

1 2 Q. And t he pro fessor at Kazan St a t e , do you 

1 3 recal l her name? It ' s a her? 

1 4 A. Yeah. She passed away a few years ago . 

1 5 Her name was Ro se, R- 0 - S -- Rosa . Ro sa. Las t 

16 name , Arshinova , A- R- S- H- I - N- 0 - V- A. She later 

1 7 left academi a and worked f or Monsant o Company . 

1 8 She passed away a f ew years back . 

1 9 Q. Whi le yo u were pursui ng a chemi stry 

20 degree at Kazan St a t e , d i d you work? 

21 

2 2 

23 

A. I did wo rk, yes . 

Q. What was the nature o f your work? 

A. I was a night guard . Yo u know, I had 

24 just came out of t he army . It was my grandmot her 

25 and my sister , s o I needed mo ney, so I wo rked as a 
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1 night guard . And I also got into this -- some , you 

2 know, used parts , t h i s new business . 

3 trading scr ap met a l. 

I was 

4 Q. Did you work f or the university at all? 

5 A. I migh t have had like, you know, like 

6 l ab-- you know, university tri es to support 

7 student s , a nd I mi ght have gotten some littl e 

8 money, like 20 rubl es he r e and t he r e , but jus t for 

9 -- from t he res e a rch wo rk. But no thing 

1 0 s ignifi cant . 

11 Q. For research . Do you reca ll wha t t ype of 

1 2 resea rch you conducted? 

1 3 A. It' s in my lab . Just my pro f essor at 

1 4 Kazan University was giving me kind of -- a r e you 

1 5 talking about Kazan o r --

1 6 Q. Ka zan. 

1 7 A. Kazan , yes , so jus t -- you know, t hey had 

1 8 the ir own g r an t s , and they had some l ab positions . 

1 9 So in additio n t o worki ng , you d o some l ab wo rk . 

20 You know, jus t kind of -- you know, it' s somet h i ng 

21 t hey us u a ll y would hire s omeo ne o utside , but , you 

22 know, I did thi s like , you know, to purify 

23 liquids, solvent s , you know . I mean , d o like 

24 me n i a l pret t y much wo rk, wh ich i s no t very kind of 

25 -- it does no t r e q u i re a high degre e but still 
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1 requires certain skills . 

2 Q. And going back to your previous military 

3 histo ry, when d i d you begin your service? And 

4 what was your occupational specialty or 

5 corresponding job duties? 

6 A. I was drafted after my first year in 

7 university in June 1986, and I was assigned to 

8 something called Commandant Service of the troops. 

9 And I was -- kind o f performed a variety of 

10 different tasks in that capacity in that unit. 

11 

12 

Q. Ca n you reca ll which tasks you performed? 

A. I did a lot of guard duty. I was --

13 serve d also as a c o uri e r . I carri e d d o cume nts and 

1 4 like, you know, they give you briefcase with this 

15 handcuff br i efcase , like gun and two guys with AK-

16 47s , and then , you know, they tell you to go 

17 somewhere , t a ke a tra i n , or , you know, just ... 

18 Q. And so you were drafted in 1986. When 

19 did you complete yo ur service ? 

20 A. I was demobilized -- that's the term 

21 cal l ed demobi li zed -- in -- I bel i eve it was i n 

2 2 June of 1988 . 

23 Q. And what was your r a nk a t the end o f your 

24 service term? 

25 A. Se rgeant . 
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1 Q. The New Yo rk Times art i c l e that we had 

2 mentioned earli e r said t ha t you we r e a 

3 communications speci a list . Can you exp l a i n what a 

4 communications specialist i s ? 

5 A. Carrying d ocuments. 

6 Q. Only carrying documents? 

7 A. Correct . 

8 Q. Tha t same a rticl e r e f e r enced aga i n in 

9 1 991 yo u had j o i ned t he s erv ice. For what p urpos e 

1 0 did you j o in the service for a s ing l e year? 

11 A. I commi ssioned i t a ctua ll y wasn ' t t hen 

1 2 a year. I commissioned as an officer , fir s t 

1 3 li e utenant , in 1 991. And becaus e at that time I -

1 4 - t he r e was an option in t he u n i ve r s ity whe r e you 

1 5 cou l d k i nd of take li ke ROTC kind o f thi ng , so yo u 

1 6 take c lasses to commission as an o ffi cer . So in 

1 7 parallel t o p ursuing my k i nd o f s tudies , I a lso 

1 8 t ook some extra classes , and kind of -- and then 

1 9 a fte rwards , I was commi ss i o n e d as a li e utenant in 

20 chemical and biological defense . 

21 Q. And how l o ng d i d you s erve in tha t role? 

22 A. Three months . 

23 Q. Why did you end t hat service? 

24 A. There ' s no need for o ffic e r s a t t hat 

25 time . The wal l was comi ng down , you k now, j ust the 
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1 troops were comi ng back . There were way mo re real 

2 office rs who kind of went to better schools , and 

3 they were a ll k i nd of fired. 

4 absolutely no need anymore . 

So there was 

And I was never even 

5 of f ered to join the service , and I had no interest 

6 in joining the service. 

7 Q. Except for in 1991 when yo u --

8 A. No, no . I was inte r es ted like a t least--

9 at l east just in case . You know, it wasn 't that 

1 0 difficult f or me to take these classes like once a 

11 week . You t ake like 3 hours . I t wasn 't a big 

1 2 deal for me . 

13 Q. Which extra classes did yo u take? 

1 4 A. Like ve ry specific class in chemical 

15 defense , what has happened , like nuclear bomb 

16 falls. It ' s not a very romantic thing . You wear 

17 scrub suits , and you just go , like wash of f 

1 8 things, you know, just -- it's chemical defense. 

19 I mean , you study it's all chemistry- related . 

20 Q. In addition to the t e rm in 19 91, have you 

21 s erved i n the milit a ry i n any o ther capacity? 

22 A. No , never . 

23 Q. Did you have to undergo weapons training 

24 as part of your service? 

25 A. I did , yes . 
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1 

2 

Q. Can you explain that weapo ns training? 

A. It was like eve ryone does it, and you --

3 they teach yo u t o shoot. They teach yo u t o k i nd 

4 of -- nothing specific . I wasn ' t very good at 

5 tha t. But, you know, every 6 months you t ake a 

6 test or like even 3 months , you know, they kind of 

7 commissio n yo u . Yo u have to kind o f c o ntinue have 

8 proficiency, just like every 3 months you run 3K, 

9 you do pull-ups , yo u know, just -- it' s regul a r 

1 0 like tests . I ' m sure every military has it. 

11 Q. And during your time serving , we re you 

12 deployed or did you fight in any foreign wars? 

13 A. I never was in a combat capacity, never 

14 saw a combat capacity . 

15 Q. Okay . You mentioned that yo u had 

16 traveled to Afghanistan in 2005 , 2006 . 

17 the purpose for tha t travel? 

What was 

1 8 A. There was this private businessman asked 

19 me t o kind of conduct some c ommunicati o n wo rk . 

20 Q. Communication work r e lated to your 

21 training as a communications specialist? 

2 2 A. Oh , no . No , no . Just it's completely 

23 different. So it's a northern province of 

24 Afghanistan called Balkh Province , and at that 

25 time it was right after the e l ect i o ns, and there 
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1 was this danger that there wi l l be thi s k i nd o f 

2 fighting because t he governor of t hat province was 

3 someone , someone who was very c l ose to thi s 

4 businessman, Tajik businessman, and they wanted to 

5 k i nd o f tell a story . And , actually, t o this day I 

6 think it's probably one of t he most sa fe and nicer 

7 parts o f Af ghani stan , so the women don ' t wear 

8 hi j abs t here . It's jus t t hey go t o school . It's 

9 v ery kind o f f o rwa rd-look i ng t h i ng . So I wen t 

1 0 there just to try and kind o f develop stories . At 

11 tha t time there was a danger t hat like government 

1 2 in Kabul sent their own person t o be governor , and 

1 3 this governor who was there and war would have 

1 4 b een start ed with a ll these former commanders , and 

15 so it' s a -- Genera l Noor Att a was t he governor a t 

16 that time . So -- and there was this kind of whole 

17 Tajik-Pashtun spl i t a t t hat time, so t here we re 

1 8 some -- they wanted to kind of emphasize role of 

1 9 Ta jiks i n this Af ghan soci ety, because Tajiks are 

20 a minority t here . But t hey s till have probably 

21 much stronger financi a l power and are more --

22 better educated people , and -- but there was at 

23 tha t time this -- Karza i was t he president, so 

24 the re was these kind o f -- so it's more like 

25 tel l ing a story, hel p him actua l ly tel l a story . 
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Q. Did you write stori es? 1 

2 A. I did not writ e s t o ri es , but I kind o f --

3 I developed some t a l k i ng po i n t s for t hem . I 

4 contacted j ournalists , and there were a n umber o f 

5 very good stories were pub lis hed from -- at t ha t 

6 time by Wes t e r n medi a from them. 

7 Q. Mr . Akhmetshin, I know we had talked 

8 about t h i s before , my colleagues have t a lked about 

9 it befo r e , but I wan t to r evisit s ometh i ng . Have 

1 0 you ever worked as an intelligence o ffi cer or 

11 agent with t he Russ i an Gove rnment or former Soviet 

12 Union , i ncludi ng as part o f the GRU, o r with any 

1 3 security agencies in the f o rmer Sovi et Uni o n? 

1 4 

15 

1 6 

A. No, ma ' am . 

Q. Do you current l y ? 

A. I never worked f or -- never worked or 

17 work , no , f or i n telligence agency, neve r got t hat 

1 8 tra i n i ng . I was an a rmy sergeant, a r my o ffic e r. 

1 9 Q. I want to turn back t o your time now as a 

20 s tudent a t Catholic University . When you we r e a 

21 s tudent, d i d yo u pe rform any r esearch o r wo rk 

22 whil e you were i n your field o f study, e ither f or 

23 t he u n i ve rsit y or elsewhere? 

24 

25 

A. I did , yes , ma ' am . 

Q. And what was that? 
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1 A. In o rder to get a Ph . D., you need t o kind 

2 of publish in a magazine and to perform r esearch, 

3 not jus t taking c l asses . So yo u need o riginal 

4 scientific work , and that was the work I was doing 

5 there. 

6 

7 

MR. TREMONTE: And did you publish? 

MR . AKHMETSHIN : I publ i shed extens i vely 

8 I wouldn 't say " extensively," but I published in 

9 v ery g o od magaz i nes , yo u know, contribute your 

1 0 monographs . 

11 BY MS . NIKAS: 

1 2 Q. Were you ever employed by t he 

13 International Euras i an Institute f o r Economic and 

1 4 Political Research? 

1 5 A. Yes. 

16 Q. In what capacity? 

1 7 A. I was wo rking as a director here in 

1 8 Washington. 

19 Q. And what was the time frame f o r that? 

20 A. This institute kind of b ecame -- a ft e r 

21 Kazakhstan 21st Century Foundat i o n was closed , it 

2 2 became -- it morphed into this International 

23 Eurasi an I nst itute because i t had much broader 

24 f ocus on Central Asia . So probably fr om 2000 --

25 o r 1999, 2 000, thro ugh probabl y until recently, it 
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1 still yo u know, we still file tax r e t u rns . 

2 Q. So it's still an a ctive 

3 A. It' s not I mea n , we haven't -- I mea n , 

4 f o rmerly active . It hasn ' t been doing work in a 

5 while but , you know, i t ' s still in ex i stence . 

6 They file tax returns. 

7 Q. Did yo u s e ek work authorizatio n from the 

8 then-Immigration and Na tura liza tion Se rvice while 

9 you were on your student visa? Do yo u recall? 

10 A. I definitely did no t wo rk illegally here , 

11 but I' m cert a i n -- I don 't remember details of 

1 2 that, but I think that, you know, there are 

13 certain arrange me nts which we r e made f o r me to --

1 4 

15 

MR . TREMONTE: Do yo u remember specifically? 

MR . AKHMETSHIN: I d o n 't remember 

16 specifically . 

1 7 long time . 

I might have , but it's been such a 

1 8 BY MS . NIKAS: 

19 Q. Yo u me ntio ne d yo u we r e an office 

20 director . Wha t did you do in that capacity? 

21 A. I directed the work of the ins titute. 

2 2 hired lobbying firms , PR firms , you know, just 

23 k i nd o f communica t ed with journal i s t s . 

24 devel oping stories , you know. 

I was 

25 Q. Do you recall how many e mpl o ye es the 

I 



1 institute empl oyed? 

2 A. We had never more t han one or t wo . It 

3 was a sma ll k i nd of group . 

4 Q. And --

5 BY MR . FOSTER : 

Q. Who funds it? 6 

7 A. It was f unded through donations by the 

8 people give to Central Asia , and I believe 
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9 o riginal money came fr om some o f the corporat i ons , 

1 0 including American . 

11 Q. So who gathered t he -- were you i nvolved 

1 2 in fundraising for it? 

1 3 A. I never f undraised, but there was thi s 

1 4 gentl eman , t hese whol e activi ti es of bot h entities 

1 5 were centered around thi s former pr ime minister o f 

16 Kazakhstan . I think he was someone who was kind 

1 7 o f person who was raising money . 

1 8 Q. And who was t hat? 

1 9 A. Akezhan , A- K- E- Z- H- A- N, Kazhegeldin , K- A-

20 Z- H- E- G- E-L-D-I-N. 

21 BY MS . NI KAS : 

22 Q. Do you recall if Mr . Lieberman was 

23 employed by the institute or conduct ed any 

24 business wi t h the institute? 

25 A. He was legal advi ser or his l aw firm was 
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1 advi ser to the i nst i tute , yes . 

2 Q. Do you recall for which t ime frame tha t 

3 o ccurred? 

4 A. Probably for most of the time , yes . 

5 Q. To the bes t o f your knowledge , does Mr . 

6 Lieberman work as an agent o f or in any way do 

7 bus i ness on behalf o f the Russian Government? 

MR . TREMONTE : To the bes t -­

MR . AKHMETSHIN: To bes t -- no . 

8 

9 

10 MR . TREMONTE : Just trying to streamline the 

11 process here . We ' re push i ng up a g a i nst 2 : 3 0 , and 

1 2 we ' re here voluntarily and happy t o answer all 

1 3 your questions . I t does f e el to me l i ke we ' re 

1 4 going over stuff t hat we ' ve now done at leas t 

1 5 twice . But go ahead . 

16 BY MS . NIKAS : 

1 7 Q. So you were na t ura lized i n 2 009 . Do you 

1 8 recall a ft er you applied for and received your 

1 9 student v i sa whethe r you adjusted your status to 

20 become a ci t izen b ased on tha t visa? Or was t here 

21 an addi t ional v i sa t hat you app l ied for? 

22 A. I do not remember specifically this 

23 thing , but I' m absolut ely cert a i n tha t at no t ime 

24 during my presence in the Uni t ed States I was 

25 v i o l ating immi gration laws . 



228 

1 MR . TREMONTE : Ho ld o n. So these are highly 

2 specific questions for which --

3 MS . NIKAS: To the best o f his knowl edge . 

4 MR . AKHMETSHIN : Yes . 

5 MR . TREMONTE: Okay. Go ahead . 

6 MR. AKHMETSHIN: So the re might have been 

7 some--

8 MR . TREMONTE: Just to the best of your 

9 knowledge . Do yo u remember specifically? 

10 MR . AKHMETSHIN : Yes . I ' m probably -- not 

11 specifically . No, I don 't remember specifically . 

1 2 

13 

1 4 

MR. TREMONTE: Okay . 

MR . AKHMETSHIN : Thank yo u . 

MR . TREMONTE: Sure . 

1 5 BY MS . NIKAS: 

16 Q. Are you familiar with the Henry M. 

1 7 Jackson Foundat i on? 

1 8 A. I am familiar. 

19 Q. And t o the best of your knowledge , what 

20 business does the foundation conduct? 

21 A. It' s ma inly medicina l resea rch 

2 2 f oundat i on . My wife used to work for them . 

23 Q. Do you remember what duties she performed 

24 when she worked for them? 

25 A. She was researcher , I think . She was a 
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1 scientist . 

2 Q. And t o the b es t of your knowledge , do you 

3 reca ll how yo ur wife fir s t became aware o f the 

4 f oundat i on? 

5 A. I t h i nk she was employed by t hem or --

6 MR . TREMONTE: If you know . 

7 MR . AKHMETSHIN : No , I d on't know . 

8 MR . TREMONTE : Yeah, and I ques tion the 

9 relevance o f the i nquiry tha t is 

MR . AKHMETSHIN : Actually --1 0 

11 MR . TREMONTE: No, no . Jus t go ahead. 

12 hoping we 're getti ng t o the end of t his . 

1 3 MR . AKHMETSHIN : Yeah , thank yo u . 

1 4 BY MS . NIKAS: 

15 Q. During the time between a fter yo u 

I' m 

16 graduated and you were on your student visa and 

17 you ' re no t f amiliar or you can 't reca ll whe t her 

1 8 you applied f or anot her visa , did you make trips 

1 9 o utside o f the Uni ted States whi le -- after you 

20 graduated and b e for e you became a U. S . ci ti zen in 

21 2009? 

22 A. I don ' t remember . 

23 Q. Okay. 

24 MR . TREMONTE: I' m sorry . Do you have a 

25 specific reco l lection o f making trips? 
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2 

3 

MR . AKHMETSHIN : Between 1998 and 20 09? 

MS . NIKAS: Correct . 

MR . AKHMETSHIN: Oh , yes, def i n itely. 

4 BY MS . NIKAS : 

5 Q. Do you recall how many, approx i mately? 
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6 A. I don 't remember. Three dozen. I don't 

7 remember , no . 

8 MR . TREMONTE: Thank you. 

9 BY MS . NI KAS : 

10 Q. Do you recall if you traveled on any 

11 f oreign v i sas during t hat time? 

1 2 MR . TREMONTE: Do you specifically remember 

1 3 travel ing o n f orei gn visas during that time? 

1 4 MR . AKHMETSHIN: Yes. 

1 5 BY MS . NI KAS : 

16 Q. Did you travel with any business partners 

l 7 during t hat time? 

1 8 A. I don 't remember. 

1 9 Q. Mr. Akhmetshi n , have you ever been a 

20 member of or in any way associ a t ed with , e ither 

21 d irec tl y or indirectly, the Communist Part y , 

22 Totalitarian Party, or a terrorist organization? 

23 

24 

A. Never. 

MS . NI KAS : 

25 BY MR . FOSTER : 

Okay . I don 't have any more . 
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1 Q. Earli er we were talking about your 

2 conversations with journa lists about the Trump 

3 Tower meeting, a fter the meet i ng but l ong before 

4 the news o f the meeting broke publicly . During 

5 tha t time fr ame , did you ever discuss tha t meeting 

6 with Mr . Glenn Simpson? 

7 

8 

A. I never discussed it with Glenn Simpso n. 

Q. You have never a t any time discussed it 

9 with Glenn 

1 0 A. I don ' t remember that . I have no memory 

11 of that. 

12 MR. TREMONTE: You have no memory of ever 

13 discussing --

14 

15 

MR . AKHMETSHIN: Discussing with Gl enn -­

MR . TREMONTE: -- the meeting with Glenn 

16 Simpson . 

1 7 MR . AKHMETSHIN : -- Simpson . 

1 8 BY MR . FOSTER : 

19 Q. At any time? 

20 

21 

A. At any time, no , I don 't r emembe r it. 

Q. Yo u a lso said i n earlier rounds tha t you 

22 were surprised that Ms . Veselnitskaya was able to 

23 get the meeting with Trump, Jr . Did you ask her 

24 how she was able to obtain the meeting with Trump, 

25 Jr . ? 
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1 A. I did no t . 

2 Q. You never discussed t hat with her despite 

3 your surprise? 

4 A. I didn ' t discuss it , no . 

5 Q. Did you ask anybody else how she got the 

6 meet ing with Trump , Jr . ? 

A. No . 7 

8 Q. And how were you first introduced t o 

9 Natal i a Veselnitskaya? 

10 A. I was introduced in the office of 

11 BakerHostetler at the end o f 201 5 . 

1 2 Q. Okay . And how did you come t o get your 

1 3 work--

A . I --

Q. -- for BakerHostet l er? 

1 4 

1 5 

16 MR . TREMONTE : Hold it , hold it . 

1 7 ask h i s q uest i on . 

1 8 BY MR . FOSTER : 

1 9 Q. How did yo u c ome to wo rk f or 

20 BakerHostetler? 

21 A. I have 

2 2 Q. On the Prevezon matter . Sorry . 

Let him 

23 A. I worked wi th t hat fi rm on a n umber o f 

24 o t her issues in the pas t, and they knew me well , 

25 and they i nvited me to wo rk o n that issue . 
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1 Q. And that ' s the fi rst interaction that you 

2 had with Denis Ka t syv? 

3 A. Correct , yes . 

4 Q. So you mentioned that your meeting with 

5 Trump , Jr ., was -- it was interesting, rema rkable, 

6 it was an unusual meeti ng , which is why you 

7 mentioned it to your j ournalist f riends . Have you 

8 ever had other meetings with close associates of 

9 pol itical candidates or the chief o f a major 

1 0 political campaign before? 

MR . TREMONTE: I n the U.S.? 11 

1 2 MR . FOSTER : I n the U. S . An American 

1 3 campa i gn . 

1 4 MR . AKHMETSHIN: In this cycle or --

1 5 BY MR . FOSTER : 

16 

1 7 

1 8 

Q. Yeah , during an election cycle . 

MR . TREMONTE: Any election cycle . 

MR . AKHMETSHIN: I knew Senator McCain when 

1 9 he was runni ng years ago because I had fri e nds who 

20 were-- did advance work for him . 

21 BY MR . FOSTER : 

22 Q. Presidential campaign? 

23 A. Pres identi al campa i gn , yes . 

24 Q. Any other Presidential campaign besides 

25 Senator McCain ' s? 
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1 

2 

A. I have friends who also did this for Jon 

what's his name? -- Huntsman . The same people , 

3 they ran his campaign , was not very s ucces s ful. 

4 Q. Did you ever have any meetings with the 

5 Hill a ry Clinton campa i gn or campa i gn o ffi cials? 

6 

7 

A. Not with officials , no . 

MR . TREMONTE : Are you talking about her 

8 Presidential campaign? 

9 

1 0 

MR . FOSTER : Right . 

MR . AKHMETSHIN : I was not invo lved in her 

11 President i a l campaign . 

12 BY MR . FOSTER : 

13 Q. Well, regardless o f whether you were 

1 4 invo lved, did you ever have any meetings? 

1 5 A. I knew her , I knew some peop l e who worked 

16 on her campaign . 

1 7 Q. So you did have meetings with her and 

1 8 did you have meetings with Hillary Clinton? 

19 A. I met her in social setting , not o n a 

20 professional line. 

2 1 

22 

Q. No t i n a campa i gn 

A. Not in campaign capacity, no , never . 

23 Q. Did you ever do any wo rk related to t he 

24 Clinton Foundation? 

25 A. No . 
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1 Q. Did you ever have any communi cat i o ns wi th 

2 anyone about t he Clint on Founda tion? 

3 A . No . 

4 MR . HOLMES : I have just one follow- up . 

5 BY MR . HOLMES: 

Q. Michael Weiss , the CNN reporter. 

A. Yes . 

6 

7 

8 Q. I believe you indica t ed earlier t hat he 

9 was writing art i c l es you believ ed to be f a lse 

1 0 about you . And you also indicated that he was 

11 con f err i ng with Bill Browder on tha t matter , and 

1 2 you were going t o confer wi t h your counsel, I 

1 3 think , during the break and tel l us if you could 

1 4 illuminate on tha t. 

1 5 A. Yes, there was this -- it's a lso 

16 connected to this Prevezon matter and the first 

1 7 time he has written a lso about Prevezon mat t ers . 

1 8 And I believe a t one point t he letter was drafted 

1 9 by the BakerHostetler address i ng those al l egations 

20 to t he editors of -- at tha t time he was with 

21 Da ily Beast , I believ e. 

22 Q. Okay . So if I recall correctly, the 

23 q uest i on-- you sa id tha t -- you said t hat Mr . 

24 Weiss had been paid by Mr . Browde r. 

25 A. Yes . 
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1 Q. And I asked yo u what the basis o f that 

2 statement was , and your a ttorney 

3 A. The l etter specifically a lleged poss i b l e 

4 payments from Mr . Browder to Mr . Weiss . 

5 Q. What letter? 

6 A. The letter which was sent by law firm to 

7 the editors o f Daily Beast . 

8 Q. And that l e tter forms the only basis for 

9 your--

1 0 A. That's the only basis. I don ' t have 

11 independent knowledge of that, but I have 

12 independent knowledge of articles being false. 

13 MR . HOLMES : Okay . We can g o o ff the record 

14 a t 2:35 . 

15 [Reces s at 2 : 35 p .m. t o 2 : 48 p . m.J 

16 MS . CLAFLIN : Let's go back on the record at 

17 2 : 48 . I just want the record to reflect that one 

1 8 of our colleagues , J ennifer Piatt , has joined. 

19 FURTHER EXAMINATION BY COUNSEL FOR THE MINORITY 

2 0 BY MS . CLAFLIN: 

21 Q. Mr . Akhmetsh i n , yo u were asked a number 

2 2 of questions about your military service . Did you 

23 list that on your naturalization application? 

24 A. I believe so , yes. 

25 Q. And yo u disclo sed that to immigratio n 
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1 o fficials? 

2 A. I don 't remembe r now, but I must have . 

3 Q. Do you think that's the s o rt o f thing 

4 that would have come up in the immigration 

5 process? 

6 MR. TREMONTE: I n response to these 

7 quest i o ns, yo u need to be clear . If yo u know the 

8 answer, then say you know the answer. If you 

9 don 't know the answer, say yo u d o n 't know the 

1 0 answer . 

11 MR . AKHMETSHIN: I don 't know the answe r. 

12 It's been such a long time ago. 

13 my natura lization form. 

I couldn 't locate 

1 4 

1 5 

MR . TREMONTE: 

MR . AKHMETSHIN: 

Just answe r the question . 

I' m no t sure , ma ' am . 

16 BY MS . CLAFLIN : 

1 7 Q. Okay. But to your recollect i on , you 

1 8 don't think you withheld that information from 

19 that process? 

20 A. I would be surprised . 

21 Q. Okay . Do yo u remember when yo u were 

2 2 naturalized? Approximately . 

23 

24 

A. I n 2009 , I guess . 

Q. And I think that's when the ceremony took 

25 place , but d o you know when your applicatio n f o r 



1 citizenship was pro cessed and approved? 

2 A. I don 't remembe r. 

3 Q. Wo uld it s urpri s e yo u t o learn it was 

4 October 3rd of 2008 , before Barack Obama took 

5 offi ce? 

6 

7 

MR. TREMONTE: Would that surprise you? 

MR . AKHMETSHIN : I d o n't know what ' s the 

238 

8 r e l evance tha t it wouldn 't. So I wanted to b e a 

9 c iti zen , and I wanted to d o it faster --

1 0 

11 

12 

13 

MR . TREMONTE : Okay . Would it surprise you? 

MR . AKHMETSHIN : No. 

MR. TREMONTE: No. Okay. 

MS . CLAFLIN : Al l right . I think that is 

14 a ll we have , so we will go off the record now a t 

15 2 : 49 . 

16 [Whereupon the proceedings were adjourned at 2 : 49 

1 7 p. m. J 

1 8 
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